
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.1184
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Γενικό Λύκειο Βάρης, το 54ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Αθηνών, το 8ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αθηνών, το Γενικό Λύκειο
Παναιτωλίου Αιτωλοακαρνανίας και το Κέντρο ∆ηµιουργικής
Απασχόλησης του ∆ήµου Ελευσίνας, σελ.1162, 1172, 1178

3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ.1160, 1161, 1164

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.1149
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.1150-1157
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της ∆ευ-

τέρας 14 ∆εκεµβρίου 2009, σελ.1157
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό:
i. σχετικά µε τον ξυλοδαρµό µέχρι θανάτου Πακιστανού µε-

τανάστη από την Αστυνοµία, σελ.1158
ii. σχετικά µε το πανεπιστηµιακό άσυλο κ.λπ., σελ.1161
β) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε

τη στάση της Ελληνικής Αστυνοµίας στις κινητοποιήσεις
κατά τις µέρες µνήµης του Αλέξανδρου Γρηγορόπουλου
κ.λπ., σελ.1159

γ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης:
i. σχετικά µε την αύξηση της ανεργίας κ.λπ., σελ.1162
ii. σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του Τα-

µείου Αλληλοβοηθείας Προσωπικού Γενικής Τράπεζας της
Ελλάδος κ.λπ., σελ.1165

δ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε την ολοκλήρωση του έργου κατασκευής του
Φράγµατος Αχυρών του ∆ήµου Μεδεώνος κ.λπ., σελ.1167

ε) Προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις δραστηριότητες σε σχολεία
µε αφορµή την επέτειο από την πτώση του τείχους του Βε-
ρολίνου, σελ.1169

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Νέας
∆ηµοκρατίας προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τους συµβασι-
ούχους που εργάζονται στις περιφέρειες και τους δήµους,
σελ.1171

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-

λίας, Οικονοµικών, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και
∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κα-
τέθεσαν σχέδιο νόµου: «Ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγ-
γελµατικών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις
για την επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς
και άλλες διατάξεις», σελ.1181

2. Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµοσίας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης

και ∆ικαιοσύνης καταθέτει την ‘Εκθεσή της στο σχέδιο νόµου
του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονι-
κής ∆ιακυβέρνησης: «Αναµόρφωση συστήµατος προσλή-

ψεων στο δηµόσιο τοµέα», σελ.1181

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί προσωπικού θέµατος:
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ.1160,1161
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ.1164
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ.1164
ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ Μ., σελ.1160,1161

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΛΕΥΡΑΣ Α., σελ.1165
∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Α., σελ.1161,1162,1169,1170
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ.1160
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ., σελ.1162
ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ Α., σελ.1163,1164,1165,1166
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ.1167,1168
ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ Α., σελ.1168
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ.1158,1159
ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ Ι., σελ.1169,1170
ΤΣΙΠΡΑΣ Α., σελ.1163,1165
ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ Μ., σελ.1158,1159,1160,1161

Γ. Επί της επίκαιρης επερώτησης:
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ.1171,1182
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ.1180
∆ΙΩΤΗ Η., σελ.1181
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ.1178
ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ Κ., σελ.1174,1183
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ.1173,1183
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ.1179,1180
ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ Ι., σελ.1173
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι., σελ.1175,1184
ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ Χ., σελ.1172
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ., σελ.1177

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ
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Αθήνα, σήµερα στις 11 ∆εκεµβρίου 2009, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.05’ συνήλθε στην των Αίθουσα συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡIOY ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Σπυρίδωνα-Άδωνι
Γεωργιάδη, Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα εξής:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΜΑΝΩΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Μήλου ζητεί τη στε-
λέχωση των µονάδων υγείας των νησιών των ∆υτικών
Κυκλάδων µε ιατρικό, νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό.

2) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΜΑΝΩΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων Τοµέα
Υγείας Νοµού Κυκλάδων ζητεί την αλλαγή του θεσµικού πλαι-
σίου λειτουργίας των Κέντρων Υγείας κ.λπ.

3) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΜΑΝΩΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων ΕΠΑΛ Τήνου ζητεί την κάλυψη των κενών διδακτικών θέσεων
στο ΕΠΑΛ Τήνου.

4) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία ο Σύλλογος Γεωπόνων Νοµού Αιτολωακαρνανίας
ζητεί τη µονιµοποίηση των συµβασιούχων γεωπόνων που έχουν
συµπληρώσει 24 µήνες προϋπηρεσία στο ∆ηµόσιο κ.λπ..

5) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Αγροτικοί Συνεταιρισµοί
Κυµίνων, Βραχιάς, Λουδία, Μαλγάρων, Αδένδρου και Χαλάστρας
Θεσσαλονίκης διαµαρτύρονται γιατί τα µέλη τους καλούνται να
επιστρέψουν εντόκως, εισπραχθέντα ποσά ΦΠΑ.

6) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία συµβασιούχοι µέλη της ΠΟΕΙ∆∆ ζητούν την µετα-
τροπή όλων των συµβάσεων εργασίας σε αορίστου χρόνου
κ.λπ.

7) Οι Βουλευτές, Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ,
Β’ Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ και Α’ Θεσσαλονίκης κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι ερ-
γαζόµενοι στο Ξενοδοχείο «Ακτή Μεσογγής» Κέρκυρας ζητούν
την καταβολή των δεδουλευµένων αποδοχών τους κ.λπ..

8) Ο Βουλευτής ∆ράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΗ∆ΟΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συνταξιού-
χων Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης ζητεί τη χορήγηση
στον/στην εν ζωή σύζυγο του 70% της σύνταξης του/της απο-
βιώσαντος/σάσης.

9) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβεστι-
κού Σώµατος Νοµού Λακωνίας διαµαρτύρεται για την πιλοτική
εφαρµογή του δωδεκαώρου στο Πυροσβεστικό Σώµα κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Φιγαλείας Νοµού Ηλείας
ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την αποκατάσταση του αγροτικού
οδικού δικτύου της περιοχής του.

11) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ανδρίτσαινας Νοµού
Ηλείας ζητεί την άµεση στελέχωση του Κέντρου Υγείας της πε-
ριοχής του.

12) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Μετα-
ποιηµένων Οπωροκηπευτικών Νοµού Ηλείας ζητεί να καταβληθεί
επιδότηση σε κατηγορία σταφιδοπαραγωγών.

13) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καλαµάτας ζητεί τον χα-
ρακτηρισµό του συνόλου των ορεινών τοπικών διαµερισµάτων
και οικισµών της περιοχής του ως δυσπρόσιτων, για την απο-
κατάσταση των πυρόπληκτων κατοικιών.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Ηρακλείου
Κρήτης ζητεί τη λήψη µέτρων για την ενίσχυση της ρευστότητας
στην αγορά.

15) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Λαϊκής Τέχνης
Ηρακλείου - Λασιθίου «∆ΑΙ∆ΑΛΟΣ» και το Βιοτεχνικό Πάρκο Ανώ-

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’
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πολης Πεδιάδος Ηρακλείου ζητεί να γίνονται αυστηροί έλεγχοι
στις τιµολογηµένες εισαγόµενες ποσότητες ειδών λαϊκής τέ-
χνης κ.λπ..

16) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Θεσσαλίας
και Κεντρικής Ελλάδος ζητεί την άµεση ενεργοποίηση της
υπουργικής απόφασης που αφορά στην παροχή της εγγύησης
του Ελληνικού ∆ηµοσίου για τη χρηµατοδότηση επιχειρήσεων
από τα πιστωτικά ιδρύµατα κατά τη διάρκεια της τρέχουσας χρη-
µατοπιστωτικής κρίσης.

17) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ∆ΕΡΜΕΝΤΖΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγ-
γελµατιών Σαµοθράκης ζητεί την εξαίρεση των επαγγελµατιών

της Σαµοθράκης από την υποχρεωτική υπαγωγή στον ΟΑΕΕ.

18) Οι Βουλευτές Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ, κ.
ΕΥΤΥΧΙΟΣ ∆ΑΜΙΑΝΑΚΗΣ και κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αγροτικών Συλλόγων
Νοµού Χανίων ζητεί την καταβολή της κοινοτικής ενίσχυσης
στους δικαιούχους παραγωγούς του Νοµού, πριν τις γιορτές των
Χριστουγέννων.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 10/19/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουράκη Αναστάσιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 129836/IH
11/11/09έγγραφο από την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

1150 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 19/19/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κ.
Νικολαϊδου Βαρβάρας (Βέρας) και κ. Μανωλάκου ∆ιαµάντως δό-
θηκε µε το υπ αριθµ. 129843/IH 11-11-09 έγγραφο από την

Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων η ακό-
λουθη απάντηση:
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1152 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 152/22/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 21Β/11/11/09

έγγραφο από την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 158/22/10/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 22Β11/11/09 έγ-

γραφο από την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµα-
τικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

1154 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 175/22/10/2009 ερώτηση των Βουλευτών κ.
Μαρκάκη Παύλου και κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ

αριθµ. 27Β/11/11/09 έγγραφο από την Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

1156 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το ∆ελτίο Επι-
καίρων Ερωτήσεων της ∆ευτέρας 14 ∆εκεµβρίου 2009.

Α. Επίκαιρες Ερωτήσεις Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 188/7-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Μπε-
ντενιώτη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τη νοµική στήριξη των
δηµοσίων υπαλλήλων για αδικήµατα στο πλαίσιο της εκτέλεσης
των καθηκόντων τους κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 185/7-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Καρασµάνη προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε επίλυση των
προβληµάτων των εποχικών δασοπυροσβεστών κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 212/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση της Ε’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Βέρας Νικολαΐδου προς τους Υπουργούς
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Οικονοµικών,
σχετικά µε τον προϋπολογισµό του ΝΑΤ κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 215/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αναστολή λειτουργίας
ασφαλιστικών εταιρειών κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 221/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπαδη-
µούλη προς τους Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας και Οικονοµικών, σχετικά µε την πορεία απορρό-

φησης του ΕΣΠΑ, τη στήριξη των δηµοσίων επενδύσεων κ.λπ..
Β. Επίκαιρες Ερωτήσεις ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-

γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 201/7-12-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνας
Γιαννακοπούλου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την επίλυση του στεγαστικού
προβλήµατος του 8ου ∆ηµοτικού Καλαµάτας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 213/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σίµου Κεδίκογλου προς τον Υπουργό
Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την ολοκλήρωση της Μα-
ρίνας Τουριστικών Σκαφών Σκύρου και του παλαιού Υδροθερα-
πευτηρίου Αιδηψού κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 213/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την επίλυση των προβληµάτων των εργαζοµένων της κατα-
σκευαστικής εταιρείας ΕΡΚΑΤ κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 214/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Σπυρίδωνος-Άδωνι Γε-
ωργιάδη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε
την απελευθέρωση συλληφθέντων στα επεισόδια της 6ης ∆ε-
κεµβρίου κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 220/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ηρούς ∆ιώτη
προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την αξιοποίηση των λιγνιτικών κοιτασµάτων
Ελασσόνας κ.λπ..
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα προηγηθεί η δεύτερη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό

202/14/7-12-2009 του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Προ-
κόπη Παυλόπουλο προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τον ξυ-
λοδαρµό µέχρι θανάτου Πακιστανού µετανάστη από την
Αστυνοµία.

Αναλυτικά η επίκαιρη ερώτηση του κ. Προκόπη Παυλόπουλου
έχει ως εξής:

«Κατά τις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυβέρνησης και συ-
γκεκριµένα στις 16 Οκτωβρίου 2009 ο Πρωθυπουργός κ. Γεώρ-
γιος Παπανδρέου είπε, verbatim» -κατά λέξη, κύριε Παυλόπουλε-
«ότι διαπίστωνε «την απαξίωση της ανθρωπιάς µε φαινόµενα
όπως τον ξυλοδαρµό µέχρι θανάτου ενός Πακιστανού µετανά-
στη από την Αστυνοµία». Την επόµενη µέρα, 17 Οκτωβρίου, επι-
σήµανα από το βήµα της Βουλής ότι µια τόσο βαριά, αλλά και
τόσο ατεκµηρίωτη κατηγορία, στρεφόταν ευθέως εναντίον της
Ελληνικής Αστυνοµίας και της ίδια της χώρας και έπρεπε να
υπάρξει αµέσως ανασκευή της. Ουδεµία όµως, τέτοια ανασκευή
άλλαξε.

Έκτοτε, εξ όσων γνωρίζω, έχουν ολοκληρωθεί, τόσον η ια-
τροδικαστική έκθεση όσο και οι εκθέσεις τοξικολογικής και ιστο-
λογικής εξέτασης για το συµβάν.

Με βάση τα ανωτέρω ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:
1. Εµµένει στην αρχική του θέση ότι η ΕΛΑΣ έδειρε µέχρι θα-

νάτου τον Πακιστανό µετανάστη και, αν ναι, µε ποια στοιχεία τεκ-
µηριώνει µια τόσο βαριά καταγγελία.

2. Αν δεν ισχύει κάτι τέτοιο, αποκηρύσσει δηµοσίως την
εσφαλµένη καταγγελία του και ποιος ευθύνεται για την παρα-
πληροφόρησή του;».

Θα απαντήσει ο αρµόδιος Υπουργός Προστασίας του Πολίτη
κ. Μχάλης Χρυσοχοϊδης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εδώ και δύο µήνες από την ηµέρα που αναλάβαµε τη διακυ-

βέρνηση του τόπου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµο-
κρατία αρχίζει και πάλι να παίζει ένα παιγνίδι συνδικαλιστικό,
έχοντας πάντα την ψευδαίσθηση ότι τα Σώµατα Ασφαλείας απο-
τελούν ιδιοκτησία της –υπάρχει µία συνδικαλιστική εγρήγορση,
δηλαδή- και ασκεί κριτική για ζητήµατα τα οποία έχουν κριθεί ή
κρίνονται ή είναι σε εκκρεµότητα αυτή τη στιγµή από τις δικα-
στικές αρχές.

Η Νέα ∆ηµοκρατία επανέρχεται, συνεπώς, µέσω των Μέσων
Μαζικής Ενηµέρωσης, του Κοινοβουλίου, σκαλίζει συνεχώς τα
ίδια ζητήµατα προκαλώντας την απορία, αλλά ταυτόχρονα προ-
καλεί και τη νοηµοσύνη των πολιτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το κόµµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης είναι το κατ’ εξοχήν υπεύθυνο για τη διάλυση της
Αστυνοµίας, για τις δεκάδες καταδίκες της χώρας για παραβίαση
των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, για την επικράτηση της πλήρους
αδράνειας στα Σώµατα Ασφαλείας. Προφανώς ασκεί όλη αυτήν
την αντιπολίτευση, προσµένοντας µία πολιτική αναβάπτιση.

Εµείς –επειδή το καταγγελλόµενο αυτό περιστατικό σηµειω-
τέον, κύριε Πρόεδρε, συνέβη προ των εκλογών, ο θάνατος µε-
τανάστη συνέβη δύο ηµέρες µετά τις εκλογές- από τις πρώτες
ηµέρες στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη ζητήσαµε την
πλήρη διαλεύκανση του περιστατικού µέσω εισαγγελικής έρευ-
νας και φυσικά, να συνταχθεί ιατροδικαστικό πόρισµα.

Αποδείξαµε έµπρακτα το ενδιαφέρον µας για την υπόθεση,
απέναντι σε µία πρακτική συγκάλυψης που υπήρχε µέχρι τότε,
µε κακοµεταχείριση µεταναστών, που αργότερα κάθε φορά τα
παρακολουθούσαµε στο διαδίκτυο. ∆εν αντιλαµβάνεται η Νέα
∆ηµοκρατία ότι η κριτική δεν αφορούσε µόνο σε ένα περιστα-
τικό, αλλά ήταν µια συνολική κριτική στη συµπεριφορά της Αστυ-
νοµίας επί των ηµερών της. Αυτά τα φαινόµενα, αυτές τις
ηµέρες, κατά τη διάρκεια της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, ερευνώ-

νται εξονυχιστικά, αποδίδονται ευθύνες µέχρι να εξαλειφθεί κάθε
υπόνοια αστυνοµικής αυθαιρεσίας.

Η υπόθεση αυτή αποτελεί έµπρακτη απόδειξη ότι δεν θα µεί-
νουµε στα ηµίµετρα του χθες, όπου ο έλεγχος κάθε υπόθεσης
δηµιουργούσε την αίσθηση της συγκάλυψης, της ενοχής και της
αναποτελεσµατικότητας του κράτους.

Είχαµε όλοι συνηθίσει σε µία Αστυνοµία που συγκαλύπτει, κρύ-
βεται, δεν αντιδρά απέναντι στην αυθαιρεσία εντός και εκτός του
Σώµατός της, µια αστυνοµία κατ’ εικόνα και καθ’ οµοίωση ενός
διαλυµένου και αναξιόπιστου κράτους.

Αυτό πρέπει να γίνει κατανοητό προς κάθε κατεύθυνση. Στο
εξής καµµία γκρίζα ζώνη καχυποψίας και αµφιβολίας για τη νο-
µιµότητα των ενεργειών της αστυνοµίας, καµµία ανοχή στα πε-
ριστατικά αυθαιρεσίας και καταπάτησης των ανθρωπίνων
δικαιωµάτων. Όσοι δεν κάνουν καλά τη δουλειά τους, όσοι βιαι-
οπραγούν, όσοι ασκούν παράνοµη βία σε βάρος πολιτών θα πη-
γαίνουν στο σπίτι τους.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής της Νέας

∆ηµοκρατίας κ. Προκόπης Παυλόπουλος έχει το λόγο για τρία
λεπτά.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έκανα µία ερώ-
τηση και απάντηση δεν πήρα. Ακούσατε την έκθεση ιδεών του
κυρίου Υπουργού Προστασίας του Πολίτη. Προς εσάς και προς
το Σώµα επαναφέρω στη µνήµη αυτό το οποίο συνέβη από αυτό
εδώ το Βήµα στις 16 Οκτωβρίου.

Ο Πρωθυπουργός της Χώρας, στην πρώτη ουσιαστικά εµφά-
νισή του στη Βουλή, είπε κάτι πολύ σοβαρό για την Αστυνοµία και
για τον Τόπο. Είπε από αυτό το Βήµα, σίγουρα εν αγνοία του
Υπουργού Προστασίας του Πολίτη –φαίνεται καθαρά το πράγµα-
ότι η Ελληνική Αστυνοµία είχε δείρει µέχρι θανάτου έναν µετα-
νάστη, κάτι το οποίο όµως δεν είχε γίνει και κάτι το οποίο δεν
έχει γίνει και ποτέ.

Αντιλαµβάνεται κανείς όταν ο Πρωθυπουργός της Χώρας λέει
κάτι τέτοιο και µάλιστα σε µια εποχή όπου το µεταναστευτικό
βρίσκεται σε αυτή την έξαρση και όταν ψάχνουν στο εξωτερικό
την κάθε ευκαιρία να δυσφηµήσουν την Ελλάδα, πόσο σοβαρό
είναι το ολίσθηµα του Πρωθυπουργού.

Ζήτησα την εποµένη από αυτό το Βήµα να ανασκευάσει, γιατί
δεν συνέβαινε κάτι τέτοιο. ∆εν έγινε. Ήρθε ο κύριος Υπουργός
τότε και είπε ότι ερευνάται το θέµα για να καλύψει τον Πρωθυ-
πουργό, ο οποίος είχε κάνει αυτή τη γκάφα. Και το θέµα είναι ότι
πέρασε τόσος καιρός. Τελείωσε η ιατροδικαστική έκθεση, τελεί-
ωσε η ιστολογική εξέταση, τελείωσε η τοξικολογική εξέταση.
Έχει τα αποτελέσµατα ο κύριος Υπουργός και δεν µας λέει τι συ-
νέβη.

Μας είπε για την Αστυνοµία τόσα, πόσο φροντίζει την Αστυ-
νοµία, πόσο οργανώνει την Αστυνοµία. Έτσι οργανώνει την Αστυ-
νοµία; Με το να µην ανασκευάζει εδώ µία ψευδή –εν αγνοία του
Πρωθυπουργού φυσικά- ας χρησιµοποιήσω τη λέξη ανακριβή,
καταγγελία κατά της Ελληνικής Αστυνοµίας; Αυτή είναι η προ-
στασία; Περιµένω την απάντηση. Ναι ή όχι; Αληθεύει αυτό που
είπε ο κύριος Πρωθυπουργός εδώ; Εάν δεν αληθεύει, χρειάζεται
να πει ένα «συγγνώµη» στην Ελληνική Αστυνοµία και στο Κοινο-
βούλιο.

Τα υπόλοιπα τα οποία ελέχθησαν, ξέρει ο κύριος Υπουργός
ότι είναι παιχνίδι επικοινωνιακό, το οποίο το συνηθίζει. Το βλέ-
πουµε άλλωστε όλο αυτό το χρονικό διάστηµα. Το ποια Αστυνο-
µία βρήκε το γνωρίζει εκείνος, γιατί βέβαια δεν την
αναδιοργάνωσε σε ενάµισι µε δύο µήνες. Είναι η Αστυνοµία
εκείνη, η οποία έκανε τη δουλειά της πολύ καλά τον περισσό-
τερο καιρό. Είχε και τα λάθη της, αλλά είχε τόσες επιτυχίες, τις
οποίες τώρα σιγά-σιγά απολαµβάνει και αυτή η Κυβέρνηση και ο
συγκεκριµένος Υπουργός και στα θέµατα της τροµοκρατίας που
µας έλεγε ότι είχαν κλείσει οι φάκελοι της τροµοκρατίας. Αλλά η
Αστυνοµία έκανε τη δουλειά της και φαίνεται από τους «Πυρήνες
της Φωτιάς», φαίνεται γενικά από τον τρόπο µε τον οποίο λει-
τουργεί και, εν πάση περιπτώσει, µην ασχολείται πολύ µε τις συ-
γκρίσεις και µε το θέµα της προστασίας των ανθρώπων.

Πρώτα-πρώτα, δεν µπορεί να βγάζει κανείς συµπεράσµατα
τόσο γρήγορα, η έπαρση δεν βοηθά κανέναν. Και το κυριότερο,
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αφού είπε όλα αυτά που είπε, θέλω να του θυµίσω ξανά ενόψει
και των ηµερών που συνέβησαν, ότι η Αστυνοµία έκανε τη δου-
λειά της όταν έπρεπε να την κάνει, προστατεύοντας τον άν-
θρωπο και, εν πάση περιπτώσει, την έκανε τότε χύνοντας το δικό
της αίµα. Και δεν είχαµε ούτε ξυλοδαρµένο Πρύτανη που πα-
ραιτήθηκε ούτε µία µηχανή –ερευνάται το θέµα- να πέφτει πάνω
σε απλούς πολίτες και να είναι µια γυναίκα µε κρανιοεγκεφαλική
κάκωση µέσα στο νοσοκοµείο!

Εγώ ζητώ από οποιονδήποτε είτε µέσα στο Κοινοβούλιο είτε
και απ’ αυτούς που µας ακούν και µας βλέπουν, να καταλάβει τι
θα συνέβαινε αν επί των ηµερών µου εκείνο το ∆εκέµβρη είχε
συµβεί, έστω κι ένα από τα δύο περιστατικά τα οποία συνέβησαν
αυτές τις ηµέρες. Αυτό το λέω για να ξέρουµε για ποια Αστυνο-
µία µιλάµε.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, έχετε το

λόγο για τρία λεπτά για να δευτερολογήσετε.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Σας έχω πει ξανά, κύριε Παυλόπουλε, ότι όταν µιλάτε για τα

θέµατα τάξης και ασφάλειας, καλό είναι η πρώτη σας λέξη να
είναι «συγγνώµη» στον ελληνικό λαό, γιατί διαλύσατε τα Σώµατα
Ασφαλείας, γιατί αφήσατε το φόβο, την ξενοφοβία, το ρατσισµό,
την εγκληµατικότητα, το οργανωµένο έγκληµα να κυριαρχήσει
στη χώρα, γιατί δυστυχώς κυριάρχησε η δύναµη της αδράνειας
και της διάλυσης, όπως έγινε παντού, σ’ όλες τις υπηρεσίες της
χώρας και σ’ όλες τις δηµόσιες λειτουργίες της χώρας.

Αν δεν αισθάνεστε την ανάγκη να ζητήσετε «συγγνώµη», δεν
πειράζει. Εγώ θέλω να σας θυµίσω ορισµένα πράγµατα…

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για τον Πρωθυπουργό να
πείτε…

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): …και θα παρακαλέσω πολύ, όταν έρθετε ξανά στην Αί-
θουσα να συζητήσουµε, να κουβεντιάσουµε εδώ µέσα µήπως και
βγάλουµε ορισµένα χρήσιµα συµπεράσµατα.

Κοιτάξτε, επικαλείσθε τον Πρωθυπουργό ότι είπε για τον Πα-
κιστανό ο οποίος εδάρη µέχρι θανάτου.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Από την Αστυνοµία;
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ναι. Πρέπει να σας πω, λοιπόν, ότι είχαµε δεκάδες τέτοια
περιστατικά κατά τη διάρκεια των ηµερών σας.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά είναι ψέµατα, κύριε
Υπουργέ.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Αφού µε προκαλείτε, θα σας πω τώρα, λοιπόν.

Στις 21-12-2004, σε βασανιστήρια, είχαµε ξεγύµνωµα, φά-
λαγγα, εικονικές εκτελέσεις, απειλές µε όπλο και άγριο ξύλο σε
σαράντα Αφγανούς µετανάστες.

Εµείς, κύριε Παυλόπουλε, πριν από λίγες ηµέρες πρώτοι στην
Ευρώπη…

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Πρωθυπουργός είπε κάτι. Σ’
αυτό θα µας απαντήσετε; Από την Αστυνοµία, κύριε Υπουργέ;..

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε συνά-
δελφε, να αφήσουµε τον κύριο Υπουργό, ο οποίος άλλωστε κα-
ταθέτει και στοιχεία και πρέπει να τον ακούσουµε.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Μάλιστα, σε αντίθεση µε πολλές ευρωπαϊκές χώρες, δώ-
σαµε άσυλο σε δεκαέξι Ιρανούς πρόσφυγες Μουτζαχεντίν, για
να τους προστατεύσουµε σε ανθρωπιστική βάση. Σε λίγες µέρες
αλλάζουµε την πολιτική ασύλου της χώρας και θα τρίβετε τα
µάτια σας!

Στις 8 Μαΐου 2006, έγινε πανεκπαιδευτικό συλλαλητήριο, µε
επεισόδια, µε αθρόες προσαγωγές, µε κακοποίηση διαδηλωτών.
Ξυλοκοπήθηκαν και τραυµατίστηκαν φοιτητές και εκπαιδευτικοί.

Στις 24 Ιουνίου του 2006, είδαµε ένα βίντεο ντροπής, όπου
στην Οµόνοια, κακοποιούν αστυνοµικοί δύο αλλοδαπούς µετα-
νάστες και τα κατορθώµατά τους καταγράφονται σε κινητό τη-
λέφωνο.

Στις 5 Νοεµβρίου του 2006, αστυνοµικοί του Α.Τ. Οµόνοιας κα-
κοποιούν και βρίζουν χυδαία δύο µετανάστες από τη Γεωργία.

Στις 17 Νοεµβρίου του 2006, ο Κύπριος φοιτητής Αυγουστί-

νος ∆ηµητρίου ξυλοκοπείται από οκτώ αστυνοµικούς αγρίως,
υπόθεση γνωστή ως «ζαρντινιέρα».

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ο Πακιστανός µετανάστης τι
έγινε; Σκοτώθηκε από την Αστυνοµία, ναι ή όχι;

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Στις 20 Νοεµβρίου του 2006, µετανάστης από το Μα-
γκρέµπ προσάγεται στο Α.Τ. Οµονοίας, κρατείται µέχρι 21
Νοεµβρίου και επιστρέφει µε σηµάδια κακοποίησης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θα µπορούσα να σας πω πάρα πολλά. Αυτά είναι τα κατορ-
θώµατά σας. Η αστυνοµική βία και η αυθαιρεσία κυριάρχησαν
υπό τα όµµατά σας και στη συνέχεια κυριάρχησε η αδράνεια, η
ανεξέλεγκτη βία στη χώρα. Στη συνέχεια, κύριε Παυλόπουλε, κυ-
ριάρχησαν φαινόµενα, τα οποία δεν τιµούν µια φιλειρηνική και
φιλήσυχη χώρα και µία κοινωνία, όπως ήταν η Ελλάδα.

Προτείνω, λοιπόν, να συνεννοηθούµε επιτέλους για το τι θέ-
λουµε να κάνουµε. Εγώ πιστεύω ότι δύο πράγµατα πρέπει να κά-
νουµε. Πρέπει να σεβαστούµε τη δηµοκρατία, τα ανθρώπινα
δικαιώµατα, το Σύνταγµα, την ανθρώπινη αξιοπρέπεια, την αν-
θρώπινη υπόσταση, ξεκινώντας από τον πιο φτωχό συµπολίτη
µας, ανεξάρτητα σε ποια εθνικότητα ανήκει, µέχρι τον πιο πλού-
σιο. Κατά δεύτερον, πρέπει να πούµε «τέλος» στην ανοµία. Η
ανοµία πλήττει την κοινωνική συνοχή και την κοινωνική δικαιο-
σύνη, τη φτώχεια και την ανεργία. Και εµείς θα την πολεµήσουµε!

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, εισερχόµαστε τώρα στην πέµπτη µε αριθµό 219/8-12-
2009 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Θεοδώρου ∆ρίτσα
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη στάση
της Ελληνικής Αστυνοµίας στις κινητοποιήσεις κατά τις µέρες
µνήµης του Αλέξανδρου Γρηγορόπουλου κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. ∆ρίτσα έχει ως εξής:
«Το δόγµα της «µηδενικής ανοχής» έγινε πράξη τις µέρες µνή-

µης του δολοφονηµένου Αλέξανδρου Γρηγορόπουλου.
Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. «Μηδενική ανοχή» σηµαίνει αναστολή δικαιωµάτων και ελευ-

θεριών των πολιτών, ακύρωση νόµου και περιοριστική άρθρων
του Συντάγµατος χάριν του … «στόχου»; Προτίθεται να τεκµη-
ριώσει µε στοιχεία τη δηµοκρατική νοµιµότητα των δράσεων της
Αστυνοµίας τις µέρες αυτές;

2. Θα συνεχίσει να εφαρµόζει την ίδια πολιτική απέναντι σε
µελλοντικές κοινωνικές, εργατικές και λαϊκές αγωνιστικές κινη-
τοποιήσεις, και θα αντιµετωπίζεται ιδίως η νεολαία ως «ύποπτη»
κοινωνική κατηγορία;».

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Χρυσοχοΐδης έχει το
λόγο για τρία λεπτά για να απαντήσει.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από δύο µήνες ο ελληνι-
κός λαός µάς ανέθεσε την εντολή να κυβερνήσουµε τον τόπο.
Και η εντολή δεν ήταν να υπηρετήσουµε διαχειριστικές πολιτι-
κές που θα συνέχιζαν µια απαξιωτική πορεία της χώρας προς το
µέλλον, αλλά ήταν εντολή να αλλάξουµε την Ελλάδα.

Θέλω να σας πω µε κάθε βεβαιότητα, µε πίστη και αφοσίωση
στο Πρόγραµµά µας, στις αρχές µας και στις αξίες µας, µε ευ-
θύνη απέναντι στο λαό, το έθνος και την πατρίδα ότι θα την αλ-
λάξουµε την Ελλάδα. ∆εν έχουµε κανένα ενοχικό σύνδροµο
απέναντι σε κανέναν ούτε απέναντι σε µύθους οι οποίοι καλ-
λιεργούνται από ορισµένους.

Και θέλω να είµαστε πολύ σαφείς σ’ αυτό. Πριν από λίγες
µέρες, υπήρχε η εκδήλωση για την τιµή στη µνήµη του Αλέξαν-
δρου Γρηγορόπουλου. Πέρυσι η Αθήνα καταστράφηκε.

Θα σας παρακαλέσω πολύ, κύριοι συνάδελφοι –όλες τις πτέ-
ρυγες της Βουλής- να κάνετε µια έρευνα –εγώ θα τη φέρω στη
συζήτηση του προϋπολογισµού- για να δείτε πόσες θέσεις ερ-
γασίας χάθηκαν µ’ αυτές τις καταστροφές. Ξενοδοχείο εδώ
δίπλα µας, στην Πανεπιστηµίου, απέλυσε σαράντα καθαρίστριες,
αλλά ουδείς ασχολήθηκε τότε µ’ αυτό το θέµα. Χιλιάδες άνθρω-
ποι έχασαν τις θέσεις τους. Είχαµε 25% ανεργία στο χώρο της
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εστίασης και του τουρισµού στο κέντρο της Αθήνας. Υπήρξε µια
µεγάλη, µια τεράστια ζηµιά!

Επιπλέον, είχαµε βία την οποία προσπάθησαν ορισµένοι να
αξιοποιήσουν και να επιβάλλουν, µε αφορµή ένα θλιβερό γεγο-
νός, για το οποίο µιλήσαµε και προηγούµενα µε τον κ. Παυλό-
πουλο.

Κάποιοι, λοιπόν, ετοίµαζαν πάλι τη «Νύχτα των Κρυστάλλων».
Φαντάζοµαι ότι θα θυµάστε ιστορικά τη «Νύχτα των Κρυστάλ-
λων», κατά την οποία οι ναζιστικές δυνάµεις έσπασαν –αυτή ήταν
η πρώτη καταστροφή που έγινε- τότε όλα τα καταστήµατα των
Εβραίων.

∆εν είµαστε εδώ, λοιπόν για να υφιστάµεθα τέτοιες νύχτες. Εί-
µαστε εδώ για δυο λόγους. Θα το επαναλάβω και πάλι. Είµαστε
εδώ για να υπηρετήσουµε την ανθρώπινη αξιοπρέπεια, την αν-
θρώπινη υπόσταση, τα ανθρώπινα δικαιώµατα, κάτι που έχουµε
κάνει επανειληµµένως.

Είµαστε η Κυβέρνηση που πριν από λίγες µέρες ανακοινώσαµε
την ίδρυση υπηρεσίας, που είναι από τις µοναδικές στην Ευ-
ρώπη, κύριοι συνάδελφοι, για την αστυνοµική αυθαιρεσία και την
αστυνοµική βία. Κλείσαµε «στρατόπεδα-κολαστήρια» για µετα-
νάστες. Με προσωπική µου εντολή απελευθερώθηκαν χιλιάδες
µετανάστες από τα κρατητήρια. ∆ώσαµε δικαίωµα στη δεύτερη
γενιά των µεταναστών να παραµένουν στην Ελλάδα και να µην
υφίστανται αποµακρύνσεις και διώξεις. Ετοιµάζουµε µια υπηρε-
σία ασύλου -την καλύτερη στην Ευρώπη- όπως και πολλά άλλα
πράγµατα, που θα δείχνουν ότι εµείς είµαστε αυτοί οι οποίοι σέ-
βονται την ανθρώπινη υπόσταση.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ωστόσο, από την άλλη πλευρά, δεν είµαστε διατεθειµένοι να

παραδώσουµε την Ελλάδα στο φόβο, στη ξενοφοβία, στην ανα-
σφάλεια και στη συντήρηση. Είµαστε αποφασισµένοι να δώ-
σουµε τη µάχη, για µια Ελλάδα που θα είναι ασφαλής, για
πολίτες που θα αισθάνονται σίγουροι. ∆ιότι, όταν ο πολίτης δεν
νιώθει σίγουρος και ασφαλής, τότε κάθε µέρα γίνεται πιο συ-
ντηρητικός και άρα κάνει κακές επιλογές. Αυτή την πολιτική, λοι-
πόν, θα συνεχίσουµε.

Και θέλω να πω ότι αυτή την πολιτική θα τη συνεχίσουµε στη
βάση της προσήλωσης στο Σύνταγµα, στις µεγάλες, οικουµενι-
κές και πανανθρώπινες αξίες της δηµοκρατικής παράταξης και
τους νόµους.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής

του ΣΥΡΙΖΑ Θεόδωρος ∆ρίτσας έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, «έτσι είναι, αν έτσι νοµίζετε»! Είναι ανησυχη-

τικό ότι αυτά που λέτε τα πιστεύετε βαθιά. Αυτό µας ανησυχεί.
∆ιότι δεν είναι έτσι τα πράγµατα. Η λογική «ο σκοπός αγιάζει τα
µέσα» δεν είναι δυνατόν να είναι αρχή ενός δηµοκρατικού κρά-
τους. Επιχειρείτε να πείσετε την κοινή γνώµη ότι οι ενέργειές σας
ήταν νόµιµες -ε, δεν ήταν! - και ότι ήταν αποτελεσµατικές. Ανέ-
µους σπείρατε και δεν ξέρω πώς θα το εκτιµήσετε αυτό. Σήµερα
µας µιλάτε για τη «νύχτα των κρυστάλλων», για θέσεις εργασίας
που χάνονται.

Είναι πρόκληση αυτό, κύριε Υπουργέ, δηλαδή να αναφέρεστε
στην ανεργία, µπροστά στην κατάσταση που βρίσκεται η ελλη-
νική οικονοµία εξαιτίας πολιτικών για τις οποίες ευθύνεται και η
παράταξή σας.

Κύριε Υπουργέ, θα σας αναφέρω πολύ συγκεκριµένα πράγ-
µατα. Οι ενέργειές σας για τις µαζικές προσαγωγές στηρίζονται
σε κάποια προεδρικά διατάγµατα του 1991, τα οποία ούτε αυτό
που κάνατε λένε, αλλά και που ευθέως ο Συνήγορος του Πολίτη
έχει γνωµοδοτήσει από το 2003 ότι αυτά δεν µπορούν να εφαρ-
µόζονται µε τον τρόπο αυτό και από προηγούµενες κυβερνήσεις
και από τη δική σας.

Έχει πει ότι προληπτικές προσαγωγές, χωρίς εξατοµικευµέ-
νες κάθε φορά και για κάθε προσαγόµενο άτοµο υπόνοιες τέλε-
σης κάποιου εγκλήµατος –«τέλεσης» όχι πιθανότητας να τελέσει-
είναι απολύτως παράνοµες και αντισυνταγµατικές, ενώ οι αξιω-
µατικοί που προβαίνουν σε αυτές και όσοι διατηρούν µια τέτοια

–έστω ολιγόωρη- κράτηση, διαπράττουν το έγκληµα της παρά-
νοµης κατακράτησης.

Αυτά είναι πόρισµα του Ιουνίου του 2003 του Συνηγόρου του
Πολίτη µε τίτλο «Νόµιµες προϋποθέσεις προσαγωγών και αστυ-
νοµικών ερευνών», το οποίο σας λέει και στον τότε Υπουργό και
σε όλους τους επόµενους Υπουργούς: αν θέλετε, αλλάξτε τη νο-
µοθεσία και καταργείστε το Σύνταγµα. Με προεδρικά διατάγ-
µατα δεν µπορείτε να ισχυροποιείτε, να κουρελιάζετε το
Σύνταγµα και το δικαίωµα του συνέρχεσθαι και των ελευθεριών
και να προχωράτε σε αυτές τις ενέργειες. Το «παιδοµάζωµα» των
προληπτικών προσαγωγών ήταν έξω από κάθε νοµιµότητα. Πρέ-
πει να εξηγήσετε σε ποια νόµιµη διαδικασία στηρίξατε αυτές τις
επιλογές σας.

Έρχοµαι τώρα στο σόου του «ρεσάλτο». Εγώ άκουγα από το
ραδιόφωνο όλες τις πληροφορίες, ενώ η έρευνα συνεχιζόταν. Τα
κανάλια είχαν ήδη όλες τις πληροφορίες και ενώ πολίτης –
πρώην µέλος του ∆ηµοτικού Συµβουλίου Κερατσινίου ζητούσε
τον Εισαγγελέα, τον συνέλαβαν και τον προσήγαγαν στη ΓΑ∆Α.
Το ξέρετε αυτό.

Εν συνεχεία, στο ∆ηµαρχείο, ενώ ο ∆ήµαρχος δεν έδινε την
άδεια και έπρεπε να είχατε την άδεια του δηµάρχου, για να
µπείτε –το ξέρετε και αυτό, ότι δηλαδή ήσασταν από το νόµο
υποχρεωµένοι να έχετε την άδεια του ∆ηµάρχου- παρά το γεγο-
νός ότι η παριστάµενη εκεί Εισαγγελέας ηρνείτο να δώσει την
έγκρισή της. Πείτε µου µε ποια αιτιολογικά στοιχεία εκδόθηκε ει-
σαγγελική παραγγελία γι’ αυτήν την φοβερή έρευνα στο πολι-
τικό στέκι «ρεσάλτο»; Ό,τι και να βρήκατε εκεί, µπορούσατε να
το είχατε ερευνήσει µέρες πριν, αν είχατε πληροφορίες. Μπο-
ρούσατε να είχατε τεκµηριώσει όλες αυτές τις ενέργειες µε το
νόµιµο τρόπο. ∆εν µπαίνω στην ουσία. Στέκοµαι στο ότι δεν τη-
ρήσατε καµµία νοµιµότητα.

Το ίδιο κάνατε και στα Χανιά, στη Βέροια, στο Ηράκλειο, στις
«πιτζάµες» της Θεσσαλονίκης, στην έφοδο των δικυκλιστών και
στο βαρύτατο τραυµατισµό της αγωνίστριας του αντιδικτατορι-
κού αγώνα, της κ. Κουτσουµπού. Το ίδιο έγινε µε τους κουκου-
λοφόρους αστυνοµικούς, το ίδιο µε όλους τους χειρισµούς µε
το άσυλο, όπου προχθές απαγορεύσατε προσυγκέντρωση στα
Προπύλαια.

Κύριε Υπουργέ, η φωνή του ΣΥΡΙΖΑ είναι πράγµατι νηφάλια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε συνά-

δελφε, συντοµεύετε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είναι σταθερά δυνατή φωνή, µε ντοκουµέντα υπεράσπισης δι-

καιωµάτων και ελευθεριών. Όλα αυτά στις µέρες σας παραβιά-
ζονται. Τα δικαιώµατα δεν είναι µεταπολιτευτικός µύθος, είναι
παρακαταθήκη µιας άλλης εξέγερσης, της εξέγερσης του Πο-
λυτεχνείου και είναι καλύτερα να σεβαστείτε ένα «θρύλο» της
δικής σας παράταξης τον Αντώνη Καρρά, που σας απηύθηνε µία
πολύ σαφή, εµπεριστατωµένη και δίκαιη κριτική.

Κύριε Υπουργέ, απαντήστε σε ποια νοµιµότητα στηρίζεστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Υπουργός

Προστασίας του Πολίτη έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ πολύ και για
την προτίµηση να συζητήσουµε και αυτή την ερώτηση µαζί για να
µπορώ να ολοκληρώσω, γιατί πρέπει να φύγω εκτός Αθηνών.

Κύριε συνάδελφε, µε πολύ σεβασµό θέλω να σας πω ότι δια-
κατέχεστε από σύγχυση. Λέτε, συλλάβατε, κάνατε, ράνατε!
Ποιος τους συνέλαβε; Εγώ συνέλαβα; Πού απευθύνεστε; Στον
Υπουργό ότι συλλαµβάνει; Έχετε σύγχυση.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Εντολές δίνετε.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Τι εντολές; ∆ίνει ο Υπουργός εντολές για συλλήψεις; Ο
Υπουργός µιας δηµοκρατικής κυβέρνησης δίνει εντολές για συλ-
λήψεις; Σοβαρολογείτε; Μήπως έχετε σύγχυση µε πολύ σεβα-
σµό, επαναλαµβάνω, και στο πρόσωπό σας και στην παράταξή
σας; Αλήθεια σας λέω. Ο Υπουργός µιας δηµοκρατικής κυβέρ-
νησης δίνει εντολές να συλληφθούν κάποιοι; Σοβαρολογείτε;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Είναι προσωπική επίθεση, δεν είναι πο-
λιτική. Προστατεύστε µε, κύριε Πρόεδρε.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
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λίτη): Σας παρακαλώ πάρα πολύ, δεν κάνουµε καµµία προσω-
πική επίθεση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εάν υπάρχει προσωπικό
ζήτηµα. Μπορείτε να πάρετε το λόγο µετά, κύριε συνάδελφε.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Εγώ δεν ήρθα να θέσω κανένα προσωπικό ζήτηµα εδώ.
Αλλά δεν µπορώ να αφήνω αναπάντητες αιχµές, οι οποίες δεν
έχουν σχέση µε την πραγµατικότητα.

Μου αποδίδετε συλλήψεις. Σε µένα; Στον Υπουργό µιας δη-
µοκρατικής κυβέρνησης;

Επίσης, λέτε για τους Εισαγγελείς. Οι Εισαγγελείς παίρνουν
εντολή από την Κυβέρνηση;

Τρίτον, λέτε ότι δεν υπήρχαν Εισαγγελείς. Αυτό είναι ψεύδος!
Είναι ψεύδος, κύριε συνάδελφε.

Τέταρτον, για όνοµα του Θεού! Γιατί είστε τόσο υποκριτές;
Γιατί είστε τόσο δίγλωσσοι;

Λέτε, λοιπόν, ότι η Αστυνοµία δεν άφησε προχθές να µπουν τα
παιδιά και όσοι ήθελαν, στα Προπύλαια. Γιατί, κύριε συνάδελφε;
Ξέρετε γιατί έγινε αυτό. Υπάρχει έγγραφο -θα σας το στείλω- των
Αντιπρυτάνεων, του Πρυτανικού Συµβουλίου του Πανεπιστηµίου
Αθηνών –και είναι εδώ η κυρία Υπουργός Παιδείας- το οποίο λέει
«παρακαλούµε να φυλάξετε τους δρόµους Ρήγα Φεραίου, Πα-
νεπιστηµίου κ.λπ.». Η Αστυνοµία φταίει γι’ αυτό;

Όταν ο κ. Κίττας, ο Πρύτανης –περαστικά του, καλά να είναι ο
άνθρωπος, ο οποίος παραιτήθηκε- χτυπήθηκε από κάποιον, εσείς
κάνετε κριτική, γιατί χτυπήθηκε. Όταν συλλαµβάνονται αυτοί, οι
οποίοι ενδεχοµένως να είναι υπεύθυνοι για την επίθεση του κ.
Κίττα, τότε υπάρχει αστυνοµοκρατία, η σιδηρόφρακτη δηµο-
κρατία και τέτοιες ανοησίες. Για όνοµα του Θεού, ας συνεννοη-
θούµε µεταξύ µας! Πείτε µας τι θέλετε επιτέλους!

Εδώ πέρα φαίνεται καθαρά ότι ορισµένες οµάδες -και επανα-
λαµβάνω, είµαι ο τελευταίος που θα ενοχοποιήσω χώρους ή θα
αποδώσω κακές προθέσεις, σε οποιοδήποτε κόµµα, σε οποιο-
δήποτε χώρο, σε οποιαδήποτε φοιτητική νεολαία, σε οποιαδή-
ποτε παράταξη- ορισµένοι οπαδοί της βίας, ήθελαν να
καταστρέψουν και να προβοκάρουν τη διαδήλωση της νέας γε-
νιάς. Και όσοι συµµερίζονται τις αγωνίες -και εσείς πιστεύω ότι
τις συµµερίζεστε- όσοι αγωνίζονται για προοπτικές της νέας γε-
νιάς, θα έπρεπε να είναι δίπλα σε µία συλλογική προσπάθεια να
αποµονώσουµε τη βία.

Για µερικούς όταν η Αστυνοµία κάνει τη δουλειά της, τότε εκ-
φράζει αυτή τη δηµοκρατία, τη σιδηρόφρακτη και διάφορες
άλλες ανοησίες. Όταν δείχνει ανοχή, κατηγορείται για προβοκά-
τσια και συνέργεια µε την ανοµία. Πρέπει να αποφασίσουµε τι
θέλουµε επιτέλους!

Οι ενέργειες, λοιπόν, κύριε συνάδελφε, µε πολύ πάλι σεβασµό
σας λέω, ότι ήταν νόµιµες. Αυτή είναι η δική µας άποψη. Υπηρε-
τούµε το Σύνταγµα της χώρας. Υπηρετούµε τους νόµους της
χώρας. Η δικαιοσύνη κάνει τη δουλειά της. ∆εν έγινε τίποτε έξω
και πέρα από τη νοµιµότητα.

Παρακαλώ πολύ, λοιπόν, ολοκληρώνοντας να συνεννοηθούµε
πάνω σε ορισµένες βασικές αρχές, ότι δεν θέλουµε βία στον
τόπο µας, ότι πρέπει να την καταπολεµήσουµε τη βία, γιατί η βία
στρέφεται ενάντια στη δηµοκρατία, στρέφεται ενάντια στην κοι-
νωνική συνοχή.

Παρακαλώ πολύ, απευθυνθείτε στην Ένωση Ξενοδόχων Αττι-
κής, απευθυνθείτε στην Οµοσπονδία Ξενοδοχοϋπαλλήλων Αττι-
κής και ρωτείστε λίγο για να δείτε πόσες θέσεις χάθηκαν, από τι
χάθηκαν αυτές οι θέσεις και αν συµφωνούµε ότι χάθηκαν από τη
βία. Τότε, ας παλέψουµε όλοι µαζί να την καταπολεµήσουµε.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το

λόγο!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε ∆ρίτσα, επιµένετε

ότι υπάρχει προσωπικό θέµα;
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιµένω!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κατά την εκτίµησή µου,

δεν υπάρχει προσωπικό θέµα, αλλά αν θέλετε µπορείτε για ένα
λεπτό να εκθέσετε τους λόγους.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να στερήσω
χρόνο από συναδέλφους και γι’ αυτό σταµατώ εδώ. Απλώς θέλω

να καταθέσω τη διαµαρτυρία µου, ότι σε µία, κατά τη γνώµη µου,
τεκµηριωµένη έγκληση προς τον κύριο Υπουργό να µας δώσει
στοιχεία που να τεκµηριώνουν τη νοµιµότητα των ενεργειών του,
απάντησε µε υβριστικούς χαρακτηρισµούς επί προσωπικού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Έδρα δεν αντελήφθη

υβριστικούς χαρακτηρισµούς.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, δεν

υπάρχει προσωπικό θέµα. Ορίστε, έχετε το λόγο για ένα λεπτό.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪ∆ΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Σας παρακαλώ πάρα πολύ, δεν δέχοµαι τέτοιου είδους χα-
ρακτηρισµούς, ότι εγώ κάνω υβριστικούς χαρακτηρισµούς και
να µου αποδίδετε ενέργειες, οι οποίες δεν αρµόζουν στην δική
µου διαδροµή.

Κάνετε λάθος, κύριε συνάδελφε, να ασκείτε τέτοιου είδους
αντιπολίτευση. Λυπάµαι πάρα πολύ!

Εµείς θα συνεχίσουµε τον αγώνα για µία δηµοκρατική νέα Ελ-
λάδα, απαλλαγµένη από µύθους, απαλλαγµένη από βία και ανο-
µία. Θέλουµε µία δηµοκρατική Ελλάδα µε δικαιώµατα και
υποχρεώσεις και συµµετοχή όλων των πολιτών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Επανερχόµαστε στις

επίκαιρες ερωτήσεις του πρώτου κύκλου. Θα προταχθεί, επειδή
απευθύνεται προς τον Πρωθυπουργό, η τέταρτη µε αριθµό
203/15/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γε-
ωργίου Καρατζαφέρη προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε το
πανεπιστηµιακό άσυλο κλπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη σε περίληψη έχει ως
εξής:

«Κύριε Πρωθυπουργέ, είναι φανερό ότι ο θεσµός του πανεπι-
στηµιακού ασύλου έχει µετατραπεί σε «εργαλείο» αποδόµησης
των ίδιων των αξιών, για την προστασία των οποίων καθιερώ-
θηκε. Σε πολλές περιπτώσεις, άτοµα τα οποία ουδεµία σχέση
έχουν µε το πανεπιστήµιο, επικαλούµενα το πανεπιστηµιακό
άσυλο, εισβάλλουν στους χώρους του, έχοντας συνήθως κα-
λυµµένο το πρόσωπο βιαιοπραγώντας και καταστρέφοντας. Την
περασµένη Κυριακή οµάδα κουκουλοφόρων εισέβαλε βιαίως
στην Πρυτανεία του Πανεπιστηµίου Αθηνών, ενώ ο Πρύτανης δέ-
χθηκε χτύπηµα στο κεφάλι από άγνωστο. Πρόσφατα άλλωστε,
καθηγητής του Οικονοµικού Πανεπιστηµίου Αθηνών ξυλοκοπή-
θηκε από αγνώστους κατά τη διάρκεια µαθήµατος. Και άλλα πα-
ρόµοια γεγονότα επιβεβαιώνουν την επιτακτική ανάγκη για τη
λήψη µέτρων, έτσι ώστε να επιτευχθεί ανεµπόδιστα η λειτουρ-
γία των πανεπιστηµιακών ιδρυµάτων.

Κατόπιν τούτων ερωτάσθε:
Θα διατηρήσετε το υφιστάµενο νοµικό πλαίσιο για το πανεπι-

στηµιακό άσυλο µε τα δεδοµένα εγγενή προβλήµατα;»
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη θα απαντήσει η

Υπουργός Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, κ.
Άννα ∆ιαµαντοπούλου.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, το πανεπιστηµιακό άσυλο στη χώρα µας έχει
έναν ισχυρό συµβολισµό. Έχει ένα συµβολικό και ουσιαστικό
ρόλο. Η προσβολή και η καταπάτηση του ασύλου από επαγγελ-
µατίες της βίας, αλλά και από πρακτικές οι οποίες θέλουν να ορί-
σουν µε τον δικό τους τρόπο και µε τα δικά τους κριτήρια τον
τρόπο που λειτουργεί το Πανεπιστήµιο ή τα τεχνολογικά ιδρύ-
µατα, δεν είναι αποδεκτές από το σύνολο της κοινωνίας, δεν είναι
αποδεκτές από τη νεολαία µας.

∆εν θα είµαστε µία ανεύθυνη Κυβέρνηση που παρακολουθεί
τα πράγµατα. Υπάρχει πράγµατι ευθύνη. Θα ξαναδώσουµε στο
άσυλο το αληθινό του περιεχόµενο, που είναι η περιφρούρηση
του ελεύθερου και ανοιχτού πανεπιστηµίου, του πανεπιστηµίου
των πολλών και της γνώσης και όχι του πανεπιστηµίου των λίγων
και του σκοταδισµού.

Το θεσµικό πλαίσιο είναι επαρκές. ∆εν θα το αλλάξουµε. Θα
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στηρίξουµε, όµως, τις πανεπιστηµιακές αρχές, ώστε να το εφαρ-
µόσουµε. Και σαφώς υπάρχει τρόπος να το εφαρµόσουµε.

Υπάρχουν τρεις βασικές αρχές, στις οποίες υπάρχει κοινωνική
και πολιτική συναίνεση. Πάνω σε αυτές τις αρχές πρέπει όλοι και
να κριθούµε και να λογοδοτήσουµε.

Το πρώτο είναι ότι δεν υπάρχει καµµία αποδοχή και καµµία
ανοχή στην καταστροφή µέσα στο χώρο του Πανεπιστηµίου, κα-
ταστροφή την οποία πληρώνει ο ελληνικός λαός από το υστέ-
ρηµά του. Ούτε ένα βιβλίο ούτε ένας υπολογιστής ούτε ένα
θρανίο δεν µπορεί να καταστραφεί. Κι έχουµε ευθύνη γι’ αυτό.

Το δεύτερο είναι ότι δεν είναι αποδεκτή η διακοπή της ελεύ-
θερης διακίνησης των ιδεών. Ούτε ένα µάθηµα ούτε µία διάλεξη
ούτε µία εκφορά λόγου δεν µπορεί να διακοπεί.

Το τρίτο -και σηµαντικό- που θέλω να τονίσω ως Υπουργός
Παιδείας είναι ότι η ποιότητα της εκπαιδευτικής διαδικασίας και
η έρευνα, δεν είναι διαπραγµατεύσιµα, διότι από το πόσα και τι
µαθήµατα κάνουν τα παιδιά µας εξαρτάται η επιστηµονική επάρ-
κεια και το επιστηµονικό ήθος. Αυτά, λοιπόν, είναι αδιαπραγµά-
τευτα.

Η ∆ηµοκρατία έχει κανόνες και όρους οι οποίοι δεν τηρήθη-
καν επί πολλά χρόνια. Όταν οι κανόνες και οι όροι τηρούνται,
τότε υπάρχει αποτέλεσµα. Και θέλω να κάνω σαφές πως όταν
παραβλέπονται οι κανόνες, δεν φταίει η ∆ηµοκρατία. Φταίνε
αυτοί που δεν µπορούν ή αυτοί που δεν θέλουν ή αυτοί που αρ-
νούνται να την υπηρετήσουν.

Εµείς και ως Αντιπολίτευση ήµασταν σαφείς. Και ως Κυβέρ-
νηση είµαστε σαφείς. Θα υπηρετήσουµε αυτές τις αρχές της ∆η-
µοκρατίας µε αποφασιστικότητα και σθένος. Να κάνω, όµως,
σαφές το εξής: ∆ηµοκρατία και φόβος δεν συνυπάρχουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Πρόεδρος του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρης έχει το λόγο για τρία
λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κυρία Υπουργέ, η συζήτηση που έγινε πριν
από δύο λεπτά εδώ, ανάµεσα στον αξιότιµο Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη και του συναδέλφου, θα µπορούσε να γίνει σ’
ένα αµφιθέατρο;

Άρα, λοιπόν, έχουµε απαγόρευση του οτιδήποτε ενοχλεί τους
αντεξουσιαστές. Έχει σταµατήσει η ελεύθερη διακίνηση ιδεών.
Εκεί επιτρέπεται µόνο η διακίνηση των ιδεών που τους εξυπηρε-
τεί, τους βολεύει και τους υποθάλπει. Αυτό, λοιπόν, νοµίζω ότι
αντιλαµβάνεστε πως δεν είναι ∆ηµοκρατία. Πρέπει, λοιπόν, κάτι
να κάνουµε.

Έχω δικά σας κείµενα και δικές σας θέσεις. Λέτε, λοιπόν, σε
µία από τις δικές σας τοποθετήσεις, ότι αυτή τη στιγµή στο Πα-
νεπιστήµιο δεν υπάρχει ελεύθερη διακίνηση ιδεών, διότι υπάρ-
χουν µειοψηφίες -και εξωπανεπιστηµιακές πολλές φορές- οι
οποίες επιλέγουν και επιτρέπουν ή όχι σε κάποιον να µιλήσει.

∆εύτερον, λέτε στα «ΝΕΑ»: Εργαστήρια καταστρέφονται, βι-
βλιοθήκες καίγονται, πανεπιστηµιακοί χώροι ευτελίζονται και η
ελεύθερη διακίνηση ιδεών παρεµποδίζεται.

Τρίτον, η πρότασή σας για να υπάρξει µία υπηρεσία του Πα-
νεπιστήµιου να ελέγχει ποιος µπαίνει και ποιος βγαίνει.

Αυτό το έχουµε µελετήσει κι εµείς. Μάλιστα, ήταν στο πρό-
γραµµά µας του 2003. ∆εν µπορεί να βγει πέρα, κυρία Υπουργέ.
∆είτε τι έγινε στο Αριστοτέλειο όταν ο θυρωρός κάποια στιγµή
προσπάθησε να εµποδίσει το βανδαλισµό. Τα ξέρετε. Στο νοσο-
κοµείο. Ποια οµάδα περιφρούρησης θα µπει; Οι δέκα, είκοσι,
τριάντα, σαράντα που θα επιλέξει το Πανεπιστήµιο, όταν έρχο-
νται οι ορδές των βαρβάρων και καταστρέφουν; Πείτε µου πού
αλλού υπάρχει άσυλο. Πού;

Πήγε ο εξαιρετικός Εισαγγελέας Φλωρίδης -αδελφός δικού
σας Βουλευτή- σ’ ένα συνέδριο στο Λονδίνο κι έθεσε θέµα σε συ-
ναδέλφους από όλο τον κόσµο πώς αντιµετωπίζουν το πολιτικό
άσυλο. Και τον κοίταζαν σαν εξωγήινο. ∆εν καταλάβαιναν τι τους
έλεγε, γιατί πουθενά δεν υπάρχει αυτό το πράγµα.

Ο κ. Πανούσης, που έφερε το νόµο, υποψήφιος Υπερνοµάρ-
χης του ΣΥΡΙΖΑ στις τελευταίες εκλογές, όταν άρχισε να διατυ-
πώνει νέες απόψεις, ότι αυτό το πράγµα δεν προχωράει, «τον
σάπισαν στο ξύλο» µέσα στο αµφιθέατρο.

Τον άλλο τον Πρύτανη, τον έχτισαν, τον έθαψαν ζωντανό στο

γραφείο του µε τσιµεντόλιθους στη Θράκη.
Ο αριθµός των Πρυτάνεων, που έχουν πράγµατι χτυπηθεί βά-

ναυσα, φτάνει τον αριθµό να κάνουν σύλλογο κακοποιηθέντων
πρυτάνεων. Και το συζητάµε;

Από ποιον κινδυνεύει η ελεύθερη διακίνηση ιδεών; Θα πάει,
δηλαδή, ο αστυφύλακας του κ. Χρυσοχοΐδη ή ο αστυφύλακας
κάποιου άλλου αύριο να παρεµποδίσει ένα µάθηµα;

Προστατεύστε τους φοιτητές από τους αντεξουσιαστές. Είναι
κράτος εν κράτει. Είναι η χειρότερη µορφή φασισµού. Τα είδατε!
«Χάσαµε θέσεις εργασίας» είπε ο Υπουργός. Ξέρετε πόσους του-
ρίστες χάσαµε αυτήν την περίοδο, που κρίνονται οι θέσεις βλέ-
ποντας αυτήν την Αθήνα; Τι κερδίζει η Ελλάδα; Τι κερδίζει η
δηµοκρατία µε το να τους αφήνετε ανεξέλεγκτους; Και όχι µόνο
να τους αφήνετε ανεξέλεγκτους, αλλά να τους επιτρέπετε να
έχουν ορµητήρια -και δεν µιλάω για εσάς, µιλάω για την πολι-
τεία- τα πανεπιστήµια. ∆εν ξέρουµε ότι στα υπόγεια του Πολυ-
τεχνείου είναι εργαστήρια εκρηκτικών µηχανισµών; Το ξέρει η
υπηρεσία σας. Γιατί αυτή η ανοχή; Ποιος βλάπτετε; Τι θα πάθει
η δηµοκρατία αν δεν έχουµε αυτό το περίφηµο άσυλο, που δεν
υπάρχει αλλού; Ποιος θα ενοχλήσει τη διακίνηση των ιδεών;
Ποιος; Επιτρέψτε, λοιπόν, στη δηµοκρατία να λειτουργήσει. Η
δηµοκρατία θα λειτουργήσει εάν πάρετε τη δυναµική, σωστή και
αποφασιστική θέση να σταµατήσει να υπάρχει αυτό το άσυλο
που αλλοιώνει, µαυρίζει και προσβάλλει τη δηµοκρατία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρία Υπουργέ, έχετε

το λόγο για τρία λεπτά, για να δευτερολογήσετε.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, επειδή επανει-
ληµµένα έχετε θέσει το ερώτηµα εάν υπάρχει άσυλο σε άλλες
χώρες, η κάθε χώρα έχει τη δική της ιστορία, τους δικούς της
συµβολισµούς. Το άσυλο είναι µία απάντηση της δηµοκρατικής
Ελλάδας στην εµπειρία µίας επτάχρονης δικτατορίας. Έχει το
δικό του ειδικό βάρος απέναντι στον ελληνικό λαό, στη νεολαία,
έχει ένα συµβολισµό, όπως σας είπα στην αρχή σηµαντικό. ∆εν
«πονάει κεφάλι, κόβει κεφάλι». Η δηµοκρατία απαντάει µε θε-
σµούς και µε λειτουργίες. Όπως, σας είπα κι εγώ, πράγµατι, δεν
εφαρµόστηκαν οι νόµοι, πράγµατι, οι κανόνες δεν εφαρµόστη-
καν. Και είναι σαφές, ότι επί χρόνια υπάρχουν νησίδες στην ελ-
ληνική επικράτεια, όπου υπάρχει αναστολή νόµου. Αυτό δεν είναι
δυνατόν.

Όµως, έχουµε τη δυνατότητα, ως δηµοκρατία, µε τη συνερ-
γασία και των πρυτανικών και πανεπιστηµιακών αρχών και του
φοιτητικού και νεολαιίστικου κινήµατος και των δηµοσίων αρχών
και της συντεταγµένης πολιτείας να εφαρµόσουµε το υπάρχον
θεσµικό πλαίσιο πάνω στις αρχές που σας είπα. Και αυτό µπορεί
και πρέπει να µεταφραστεί σε συγκεκριµένα µέτρα. Γιατί, βε-
βαίως, όλοι µας κι εµείς και οι πρυτανικές αρχές και οι νεολαιί-
στικες παρατάξεις και οι δηµόσιες αρχές σε όλο το φάσµα
κρινόµαστε καθηµερινά. Και θα κριθούµε στις τρεις αρχές που
σας είπα.

Εποµένως, ας δώσουµε στη δηµοκρατία το λόγο και όχι στο
φόβο µίας απόλυτης νοµοθεσίας, η οποία θα επιβληθεί από τις
µειοψηφίες –στις οποίες αναφέρεστε- από εξωπανεπιστηµια-
κούς, οι οποίοι µε την προκλητικότητα που λειτουργούν έχουν
αυτόν το στόχο, να οδηγήσουν στην άρση του ασύλου. Όχι, λοι-
πόν. Η δηµοκρατία σε αυτήν τη φάση θα νικήσει και θα νικήσει
γιατί έχει κανόνες και λειτουργίες και γιατί κοινωνία και πολιτεία
είµαστε έτοιµοι να λειτουργήσουµε προς αυτήν την κατεύθυνση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κυρία
Υπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα
µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις συνοδοί - καθηγητές από το
Γενικό Λύκειο Βάρης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα περάσουµε στην πέµπτη µε
αριθµό 218/8.12.2009 επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοι-

1162 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



νοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αρι-
στεράς κ. Αλέξη Τσίπρα προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης, σχετικά µε την αύξηση της ανεργίας κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη
Τσίπρα, έχει ως εξής:

«Ο 21ος αιώνας στη χώρα µας µπήκε µε µαζική ανεργία και
υποαπασχόληση – ηµιαπασχόληση του εργατικού δυναµικού. Τα
τελευταία επίσηµα στοιχεία µιλούν για επτακόσιες δέκα χιλιάδες
ανέργους, ποσοστό 15,7%. Την ίδια ώρα, πάνω από ένα εκατοµ-
µύριο εργαζόµενοι είναι µερικώς απασχολούµενοι, συµβασιού-
χοι και ανασφάλιστοι. Είναι χαρακτηριστικό πως το µεγαλύτερο
ποσοστό ανεργίας παρατηρείται στους νέους ηλικίας δεκαπέντε
έως είκοσι τεσσάρων ετών, όπου υπερβαίνει το 25% και στις γυ-
ναίκες που υπερβαίνει το 12%. Όσον αφορά την περιφέρεια
εκρηκτική αύξηση παρατηρείται στις περιφέρειες της Ανατολι-
κής Μακεδονίας και Θράκης, στην Στερεά Ελλάδα και στην Κε-
ντρική Μακεδονία.

Ταυτόχρονα, το επίδοµα ανεργίας στη χώρα µας είναι το χα-
µηλότερο στην Ευρωπαϊκή Ένωση (51% του µισθού του ανειδί-
κευτου εργάτη) κατά παράβαση του ν.2224/1994, σύµφωνα µε
τον οποίο δεν πρέπει να υπολείπεται του 66,33% του µισθού του
ανειδίκευτου εργάτη και το παίρνει µόνο το 1/3 των ανέργων,
αφού αποκλείονται από αυτό όσοι ξεπερνούν τους δώδεκα µήνες
ανεργία.

Επειδή η ανεργία δεν είναι φυσικό φαινόµενο, αλλά φαινόµενο
µε οικονοµικό, κοινωνικό και ηθικό περιεχόµενο, η ύπαρξη του
οποίου είναι απόρροια του νεοφιλελεύθερου µοντέλου ανάπτυ-
ξης που ακολουθήθηκε και απαξίωσε το ανθρώπινο δυναµικό,
την κοινωνική συνοχή και τη δηµόσια ασφάλιση.

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:
1. Ποιο είναι το σχέδιο της Κυβέρνησης για µία πολιτική πλή-

ρους και ποιοτικής απασχόλησης;
2. Ποιο είναι το σχέδιο της Κυβέρνησης για την αύξηση των

επιδοµάτων ανεργίας και την επιµήκυνση του χρόνου παροχής
τους, καθώς και για την προστασία και την κοινωνική υποστήριξη
των ανέργων;».

Ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Ανδρέας
Λοβέρδος, έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Ευχαριστώ και τον Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ για την ερώτηση, η
οποία είναι διατυπωµένη µ’ ένα χαρακτηριστικά -κατά τη γνώµη
και κατά τη ροή των στοιχείων που έχουµε- σωστό τρόπο.

Κύριε Πρόεδρε, σωστά µιλάτε, σωστά ρωτάτε. ∆ίνετε έναν
αριθµό που σχετίζεται µε τον αριθµό των ανέργων που είναι
ορθός και ένα επίσης σωστό ποσοστό, συνακόλουθα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα δηµοσιεύονται οι στατι-
στικές της Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας, που υπολογίζουν την
ανεργία στο 9,1%. Όταν όµως, ορίζουν την ανεργία έτσι και σύµ-
φωνα µε µία διευκρίνιση που έχουµε κάνει µε τον κ. Κοντοπυ-
ράκη, µόλις αναλάβαµε τη διακυβέρνηση του τόπου, καλό θα
είναι να συνοδεύεται ο αριθµός της ανεργίας, κατά τη λογική της
Στατιστικής Υπηρεσίας, µε τον αριθµό αυτό που απασχολούνται
στις ελαστικές µορφές απασχόλησης. Ο αριθµός αυτός -µετά
από δική µας παράκληση, από τον κ. Κοντοπυράκη, τον Οκτώ-
βριο, κύριε Πρόεδρε, είναι 6% µε 7%.

Όµως, η συντριπτική πλειοψηφία αυτών των ανθρώπων που
απασχολείται δύο ώρες την ηµέρα, δύο ηµέρες την εβδοµάδα,
δύο µήνες το χρόνο, δεν επιθυµεί αυτή τη µορφή απασχόλησης,
επιθυµεί µία πλήρη και ασφαλισµένη εργασία. Αυτό ονειρεύεται.
Αυτός είναι ο στόχος ζωής αυτών των ανθρώπων. Γι’ αυτό, λοι-
πόν, είναι πολύ δυσαρεστηµένοι µε αυτή την κατάσταση που
τους έχει επιφυλάξει το οικονοµικοκοινωνικό σύστηµα της
χώρας.

Είναι υποχρέωσή µας, λοιπόν, να µιλάµε αλλιώς για τα θέµατα
της ανεργίας και αυτός ο λόγος εµάς µας καλύπτει. Γι’ αυτό, από
την πρώτη ηµέρα, µιλώντας για την ανεργία στην Ελλάδα, έδωσα
τους αριθµούς που εµπεριέχουν τους ανέργους κατά τη λογική
της Εθνικής Στατιστικής Υπηρεσίας, µε τους ανέργους κατά τη
λογική του ΟΑΕ∆, όπου στα µητρώα του καταγράφεται όποιος

δηλώνει ότι είναι άνεργος, γιατί δεν αρκείται στη µία ώρα δου-
λειάς την ηµέρα.

Τι κάνουµε απέναντι σε αυτό; Προσέξτε τώρα, κύριε Πρόεδρε,
για να συµπληρώσω το στοιχείο. Η Στατιστική Υπηρεσία που δίνει
9,1% σήµερα, προβλέπει 12%. Αν προσθέσουµε 12% και 6,7%,
αφαιρώντας κι ένα ποσοστό αυτών που δεν θέλουν να απασχο-
ληθούν σε πλήρη εργασία, προσεγγίζουµε έναν αριθµό ανεργίας
ισπανικού τύπου, γύρω στο 18%. Στους χειµερινούς µήνες εκεί
θα φτάσουν τα ποσοστά ανεργίας.

Το πρόβληµα είναι συγκλονιστικό, µεταπολιτευτικά πρωτοφα-
νές. Συγκροτεί το φαινόµενο της µαζικής ανεργίας, που έρχεται
το δικό µας πολιτικό σύστηµα και η δική µας Κυβέρνηση να αντι-
µετωπίσει. Έχουµε σχέδιο, έχουµε συγκεκριµένες στοχεύσεις
και θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, να αναφερθώ σε αυτές
στη δευτερολογία, γιατί δεν έχω άλλο χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξης Τσίπρας για
τρία λεπτά.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, µας εκπλήσσει το γεγονός ότι σχεδόν χειροκροτούµε την
αύξηση της ανεργίας και για το λανθασµένο υπολογισµό όλων
των προηγουµένων ετών.

Εµείς δεν εκπλησσόµαστε, δεν πέφτουµε από τα σύννεφα,
διότι όλα τα προηγούµενα χρόνια καλούσαµε τις κυβερνήσεις
και του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας, πέραν του δηµοσιο-
νοµικού ελλείµµατος, να δουν και το κοινωνικό έλλειµµα, να δουν
τον εφιάλτη που έρχεται, τον εφιάλτη της ανεργίας, της εργα-
σιακής επισφάλειας, να δουν ότι αποτέλεσµα αυτής της πολιτι-
κής ελαστικοποίησης της εργασίας θα είναι ο εργασιακός
µεσαίωνας, θα είναι όλα αυτά που βλέπουµε τώρα.

Βέβαια, όταν τα λέγαµε αυτά, µας θεωρούσατε ξεπερασµέ-
νους, γραφικούς, χαµογελούσατε ειρωνικά. Σήµερα πάγωσαν τα
χαµόγελα. Σήµερα µας λέτε ότι έχουµε γίνει Ισπανία, ότι θα
έχουµε ανεργία σχεδόν στο 20%.

Ρώτησα, όµως, τον Υπουργό να µας απαντήσει ποιο ακριβώς
είναι το σχέδιο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ για την ανεργία και
τη σταθερή απασχόληση. ∆εν απάντησε. Είπε ότι θα το κάνει στη
δευτερολογία του.

Η αλήθεια είναι, κύριε Πρόεδρε, ότι το ΠΑΣΟΚ δεν έχει κανένα
σχέδιο για την αντιµετώπιση της ανεργίας, όπως η Κυβέρνηση
δεν έχει και κανένα συγκεκριµένο σχέδιο για την έξοδο της
χώρας από την κρίση. Γιατί έξοδος από την κρίση χωρίς προ-
στασία της απασχόλησης, χωρίς πρόγραµµα νέων θέσεων ερ-
γασίας και χωρίς αποτελεσµατική καταπολέµηση της ανεργίας
και της ελαστικής εργασίας, δεν µπορεί να υπάρξει.

Το λέγαµε και προεκλογικά και καλούσαµε τότε τον κ. Παπαν-
δρέου να καταθέσει τις προτάσεις του –από τη ∆ιεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης- και ακόµα περιµένουµε συγκεκριµένες προτάσεις
για την ανεργία.

Ως Αντιπολίτευση το ΠΑΣΟΚ µέχρι και προτάσεις για τη µονι-
µοποίηση των «STAGE» είχε κάνει, κύριε Υπουργέ. Ως Κυβέρ-
νηση στέλνετε σαράντα χιλιάδες ανθρώπους στο δρόµο. Ως
Αντιπολίτευση είχατε ψηφίσει πρόταση νόµου του ΣΥΡΙΖΑ για
τους συµβασιούχους. Ως Κυβέρνηση νοµοθετείτε οκτάµηνες
συµβάσεις έργου στο δηµόσιο τοµέα.

Παντού ανασφάλεια, παντού αβεβαιότητα, πουθενά σταθερή
εργασία. Μοιράζετε µια θέση εργασίας σε δύο ανέργους και οι
άνεργοι στη χώρα µας επιδοτούνται µονάχα δώδεκα µήνες και
παίρνουν το χαµηλότερο επίδοµα ανεργίας σε όλη την Ευρώπη.

Γιατί δεν προχωράτε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, σε στοχευµένη
πολιτική για τη στήριξη της απασχόλησης; Γιατί δεν καλύπτετε τα
χιλιάδες οργανικά κενά στο δηµόσιο και ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα, ιδίως στο χώρο της παιδείας και της υγείας; Γιατί δεν θε-
σµοθετείτε ρήτρα απασχόλησης για δηµιουργία νέων θέσεων ερ-
γασίας σε κερδοφόρες επιχειρήσεις, ιδιαίτερα σε όσες
επιδοτούνται µε κρατικό χρήµα και µε χρήµα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης;

Πώς µπορείτε να µιλάτε για διάσωση του ασφαλιστικού, όταν

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 11 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1163



δεν κάνετε τίποτα για την ανεργία; Και πώς θα µπορούσατε να
αντιµετωπίσετε την ανεργία χωρίς δηµόσιες επενδύσεις;

Όµως και στις ιδιωτικές επενδύσεις, κύριε Υπουργέ, τίποτα
δεν κάνετε. Ακόµη και σήµερα –και θέλω αυτό να το επισηµάνω-
πάνω από δύο χιλιάδες φάκελοι εκκρεµούν στο Υπουργείο Οι-
κονοµίας για επενδυτικά προγράµµατα που δεν έχουν αξιολογη-
θεί. Ανάµεσα τους υπάρχουν και φάκελοι για επενδύσεις στις
πυρόπληκτες περιοχές της Ηλείας.

Αυτά τα προγράµµατα που, αν είχαν προχωρήσει θα είχαν δη-
µιουργήσει χιλιάδες θέσεις εργασίας, µπαίνουν στα συρτάρια,
γιατί ακόµα δυο µήνες µετά τις εκλογές δεν έχει οριστεί Γενικός
Γραµµατέας Επενδύσεων. Θα περάσει ο ∆εκέµβρης, θα περάσει
ο Γενάρης, θα περάσουν δηλαδή τέσσερις µήνες και αυτά τα
προγράµµατα θα µείνουν στα συρτάρια! Γιατί, κύριε Υπουργέ;
Το ίδιο γίνεται και µε το ΕΣΠΑ.

Προφανώς, κύριε Υπουργέ, διότι δεν κυβερνάτε ούτε καν µε
σχέδιο. ∆εν κυβερνάτε! Είστε µια Κυβέρνηση σχεδόν υπηρεσιακή
και πηγαίνετε στις Βρυξέλλες, παίρνετε εντολές, έρχεστε εδώ
και κινδυνολογείτε. Αυτό κάνετε δυο µήνες τώρα. Περιµέναµε να
ακούσουµε κάτι συγκεκριµένο.

Εµείς έχουµε καταθέσει ένα πλήρες πρόγραµµα για τη στα-
θερή και ασφαλισµένη δουλειά, τρεις προτάσεις νόµου: µία για
τους µακροχρόνια ανέργους, µία για το τριανταπεντάωρο, µία
για τους συµβασιούχους.

Εσείς όµως κινδυνολογείτε, δεν κάνετε τίποτα συγκεκριµένο,
κρύβεστε πίσω από τις κινδυνολογίες και να ξέρετε ότι αυτή η
πολιτική δεν πρόκειται να βρει τη συναίνεση ούτε τη δική µας
ούτε του κόσµου του ΠΑΣΟΚ και φυσικά ούτε της κοινωνίας.

Αλλάξτε πορεία, κύριε Υπουργέ! Αλλάξτε πορεία, διότι προε-
κλογικά –και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- είχατε θέσει ένα δίληµµα
στον ελληνικό λαό. Είχατε πει «ή αλλάζουµε ή βουλιάζουµε» και
ο κόσµος σας ψήφισε για να αλλάξετε. Όµως, εσείς όχι µονάχα
δεν αλλάζετε, αλλά ζητάτε να βουλιάξουµε και όλοι µαζί αγκαλιά,
συζητώντας, κάνοντας διαλόγους, διαβουλευόµενοι να βουλιά-
ξουµε όλοι µαζί.

∆εν θα σας κάνουµε τη χάρη να συνδράµουµε σ’ αυτή την πο-
λιτική! Θα είµαστε απέναντι σ’ αυτήν την πολιτική, διότι πιστεύ-
ουµε ότι πρέπει να αλλάξουµε πορεία, γιατί έχουµε ήδη αρχίσει
να βουλιάζουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, έχετε το
λόγο για τρία λεπτά να δευτερολογήσετε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Απέναντι στο φαινόµενο της µαζικής ανεργίας, το οποίο πε-
ριέγραψα ως Υπουργός και όχι ως αντιπολιτευόµενος Βουλευ-
τής µε τα ακριβέστερα και δικαιότερα από πλευράς κοινωνικής
ευαισθησίας στοιχεία, µια υπεύθυνη Κυβέρνηση πρέπει να αντι-
τάξει και λύσεις. Ο µαξιµαλιστικός πολιτικός λόγος είναι µια
µορφή πολιτικής στάσης, αλλά δεν αφορά µια υπεύθυνη πολι-
τική Κυβέρνηση.

Τι κάνει µια κυβέρνηση απέναντι σ’ αυτό το φαινόµενο; Τι µπο-
ρεί να κάνει µια κυβέρνηση κράτος-µέλος της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και της ΟΝΕ; ∆ιαθέτει, πρώτον, την υποχρέωση να αναπτύξει
πολιτικές. Έχει την υποχρέωση να αναπτύξει τις πολιτικές της
στην οικοδοµή, στα θέµατα των ναυπηγείων, της Ναυπηγοεπι-
σκευαστικής Ζώνης, στα θέµατα που σχετίζονται µε την κλω-
στοϋφαντουργία και γενικότερα στους τοµείς που περνούν
κρίση, από τον τουρισµό µέχρι τις κατασκευές.

Πρώτη της υποχρέωση, για την οποία, κύριε Πρόεδρε, η Κυ-
βέρνηση αυτή έχει δώσει δείγµα γραφής, δε ό,τι µε αφορά ως
προς το ζήτηµα της µαζικής ανεργίας, για να ασκεί την πολιτική
της αυτή η Κυβέρνηση διαθέτει τα εξής µέσα: Κύριε Πρόεδρε,
διαθέτει τον ΟΑΕ∆, έναν Οργανισµό που παραλάβαµε µε πολλή
«σκόνη» από την προηγούµενη κυβέρνηση, για να µην πω τίποτε
άλλο. Και έχουµε αµέσως ξεκινήσει προσπάθειες να αναδιαµορ-
φώσουµε τη λειτουργία του, έτσι ώστε να συµβάλλει στην αντι-
µετώπιση µαζικής ανεργίας.

Επιλέξαµε έναν άριστο επιστήµονα, τον κ. Ηλία Κικίλια, για ∆ι-
οικητή του Οργανισµού αυτού και η αρµόδια Επιτροπή ∆ΕΚΟ της
Εθνικής Αντιπροσωπείας επήνεσε σχεδόν καθολικά αυτό το πρό-
σωπο γι’ αυτήν την επιλογή µας.

Και έχουµε ξεκινήσει µε εντελώς αντίθετη λογική απ’ αυτήν
που ισχυρίζεται ότι έχουµε ο Πρόεδρος του Συνασπισµού, προ-
κειµένου να επαναπροσανατολίζουµε, να αναθεωρούµε το πρό-
γραµµα που αφορά το ανθρώπινο δυναµικό, κοµµάτι του ΕΣΠΑ,
προς την κατεύθυνση της καρδιάς των επιλογών του Ευρωπαϊ-
κού Κοινωνικού Ταµείου, για να στηρίξουµε θέσεις εργασίας,
τους ανέργους, την κοινωνική εργασία, τους αστέγους, τα παιδιά
των φαναριών και όσους µας έχουν ανάγκη.

Η µαζική ανεργία θέλει σκληρές και σοβαρές πολιτικές. Ανα-
θεωρήσαµε, κύριε Πρόεδρε, τις πολιτικές της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Καταθέσαµε τις σκέψεις και τις προτάσεις µας στο αρµόδιο
Συµβούλιο Υπουργών Απασχόλησης της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και επαινεθήκαµε γι’ αυτές τις πολιτικές. Έχουµε δουλέψει για
το ΕΣΠΑ Κάνετε λάθος µ’ αυτά που λέτε! Έχουµε δουλέψει για
την αναθεώρηση του ΕΣΠΑ. Σήµερα, µάλιστα, ολοκληρώνουµε
τους σχετικούς νέους προσανατολισµούς µε την αρµόδια
Υπουργό κ. Κατσέλη. ∆εν έχετε τη σωστή ενηµέρωση και δεν
µπορείτε χωρίς ενηµέρωση να λέτε όσα λέτε στην Εθνική Αντι-
προσωπεία!

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Τους δύο χι-
λιάδες τους βάλατε στην άκρη µέσω των επενδυτικών
προγραµµάτων….

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Επιτέλους, είστε Πρόεδρος κόµµατος. ∆εν είστε
ένας ανεξάρτητος µεµονωµένος πολιτικός που δουλεύει στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση ή στους µαζικούς χώρους! Είστε στην
Εθνική Αντιπροσωπεία και είστε Πρόεδρος κόµµατος! Πρέπει να
παρακολουθείτε την ειδησεογραφία!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κάνατε µία ωραία ερώτηση και θέτετε –σωστά πολλές φορές-
ορισµένα θέµατα. Κάνετε µία καλή ανάλυση. Αρνείσθε να συµ-
µετάσχετε στην προσπάθεια να δώσουµε και ωραίες απαντήσεις
στα ωραία ερωτήµατα. Σέρνεστε πίσω από το ΚΚΕ. Με προσχη-
µατικούς τρόπους βγαίνετε έξω από την απόπειρα επίλυσης του
ασφαλιστικού προβλήµατος της χώρας. Και έρχεστε εδώ για να
ζητήσετε και τα ρέστα!

Αυτή η πολιτική στάση είναι ανεύθυνη! Είναι οξύτατος ο λόγος
σας –αδικαιολογήτως όµως- και αναντίστοιχος µε την ανάλυσή
σας! Αυτά τα ακούει ο ελληνικός λαός. Εκτιµά και αποτιµά τη
δική σας στάση και θα σας το επιστρέψει αυτό, κύριε Τσίπρα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα το λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Πρόεδρε, δεν
υπάρχει προσωπικό ζήτηµα.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Θα ήθελα το
λόγο για δύο λεπτά µόνο, κύριε Πρόεδρε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κ. Λοβέρδος
πήρε µεγάλη φόρα!

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Θα ήθελα το
λόγο επί προσωπικού για µισό λεπτό µονάχα, γιατί δεν µπορεί
εδώ να µας κατηγορεί ο κ. Λοβέρδος ότι δεν έχουµε την ευθύνη
των θέσεων και των προτάσεών µας και είµαστε εδώ για να εκ-
προσωπούµε, όπως είπε, την Τοπική Αυτοδιοίκηση ή οµάδες φοι-
τητικές!

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι προσβλητικά.
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού της Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Είναι
προσβλητικός αυτός ο λόγος. Η ένδεια επιχειρηµάτων είναι κα-
τανοητή. Συγκεκριµένη ερώτηση καταθέσαµε. Και κατά τη διάρ-
κεια της οµιλίας µου σας έθεσα ένα πολύ συγκεκριµένο
ερώτηµα. Σας είπα ότι δύο χιλιάδες φάκελοι επενδυτικών προ-
γραµµάτων παραµένουν στα συρτάρια του Υπουργείου Οικονο-
µίας. Αν δεν το γνωρίζετε, αν δεν έχετε την ευθύνη, θέστε το στο
Υπουργικό Συµβούλιο. Απαντήστε, όµως, συγκεκριµένα και όχι
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µε ένα πολιτικό λόγο φοιτητικού ακροατηρίου.
Ο ελληνικός λαός παρακολουθεί, η ελληνική κοινωνία είναι σε

αναστάτωση µε όλα όσα της αποκρύψατε δύο µήνες πριν τις
εκλογές και έρχεστε τώρα να τα σερβίρετε και δεν µπορείτε να
τη γλιτώσετε µε συνδικαλιστικές κορώνες. Πρέπει να απαντάτε
επί της ουσίας στο Κοινοβούλιο, κύριε Λοβέρδο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λοβέρδος
για ένα λεπτό.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Όλη αυτή η αρνητική κατάσταση που κοινά, µε τον
ίδιο τρόπο περιγράψαµε, δηµιουργεί προβλήµατα και στους χώ-
ρους εργασίας και στο σύστηµα της εργασίας και στην εθνική
οικονοµία.

Μία από τις παρενέργειες της κατάστασης, που έχουµε περι-
γράψει µε τον ίδιο τρόπο και οι δυο, χωρίς να εµπαίζουµε τους
Έλληνες πολίτες, έχει άµεση επίδραση στο ασφαλιστικό, το
οποίο ασφαλιστικό, έτσι όπως διαµορφώνεται, κύριε Πρόεδρε –
θα τα πω στη συνέχεια στον κ. Αλευρά- θέτει σε κίνδυνο και την
εθνική οικονοµία. αλλά και την τύχη των ίδιων των ασφαλισµέ-
νων, όχι των επόµενων γενιών, αλλά αυτής της γενιάς.

Κύριε Πρόεδρε –για να αλλάξουµε λίγο κλίµα- εµείς έχουµε
κάνει µία προσπάθεια να δώσουµε λύση τώρα. Το ΚΚΕ έχει µία
στάση, καταγγελίες από την πρώτη στιγµή. ∆ικαίωµά του. Εσείς
συρθήκατε πίσω απ’ αυτή τη στάση ως ουρά. Σας ζητώ τώρα και
σας καλώ...

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, τι είναι αυτά που λέτε;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Σας παρακαλώ. Καθίστε κάτω, κύριε συνάδελφε.
∆εν είναι συµπεριφορά αυτή.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Απαντήστε στην ερώτηση. Τι
ύφος Υπουργού Εργασίας είναι αυτό; Άκου, «συρθήκατε...».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
Λαφαζάνη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έλεος, κύριε Πρόεδρε. Απαντή-
στε στην ερώτηση, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ. Πρέπει
να κλείσει αυτή η αντιπαράθεση.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης): Η στάση αυτή δεν είναι κοινοβουλευτική.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Απαντήστε παρακαλώ στην ερώ-
τηση και για την ανεργία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε
Λαφαζάνη, αφήστε τον κύριο Υπουργό να απαντήσει.

Ολοκληρώστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Όλοι το καταλαβαίνουν και το αντιλαµβάνονται
αυτό. Είναι, όµως, δικαίωµά σας. ∆εν σας κάνω εγώ τον συµ-
βουλάτορα.

Κύριε Πρόεδρε, εµείς θα ζητήσουµε να ενηµερώσουµε όλα τα
πολιτικά κόµµατα, θα ζητήσουµε να ενηµερώσουµε και εσάς.

Σας το λέω από τώρα εδώ στην Εθνική Αντιπροσωπεία και, αν
θέλετε, να µου απαντήσετε. Θα δεχθείτε τη συζήτηση µαζί µας;
Έχετε αποχωρήσει από τον κοινωνικό διάλογο. Στη Βουλή πα-
ραµείνατε, αλλά ήσασταν καταγγελτικός ως πολιτικός χώρος.
Εµείς θέλουµε να σας ενηµερώσουµε εσάς προσωπικά ως Πρό-
εδρο του ΣΥΡΙΖΑ. Θα δεχθείτε την ενηµέρωση; Θα δεχθείτε τη
συζήτηση σε όλα τα επίπεδα ή προσχηµατικώς θα την καταγ-
γέλλετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Προχωρούµε τώρα στην
πρώτη µε αριθµό 209/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου Αλευρά
–τον οποίο η Έδρα ευχαριστεί για την υποµονή του και την κα-
τανόησή του- προς τους Υπουργούς Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του Ταµείου Αλ-
ληλοβοηθείας Προσωπικού Γενικής Τράπεζας της Ελλάδος κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κυρίου συνά-
δελφου έχει ως εξής:

«Σοβαρά οικονοµικά προβλήµατα αντιµετωπίζει το Ταµείο Αλ-
ληλοβοηθείας Προσωπικού Γενικής Τράπεζας της Ελλάδας

(ΤΑΠΓΤΕ). Η προηγούµενη κυβέρνηση αδιαφόρησε για τα προ-
βλήµατα του ταµείου µε αποτέλεσµα οι χίλιοι ογδόντα τέσσερις
(1084) συνταξιούχοι του να µην λαµβάνουν την επικουρική τους
σύνταξη για οκτώ µήνες, ενώ σε παρατεταµένη αβεβαιότητα βρί-
σκονται και οι χίλιοι τετρακόσιοι (1.400) εν ενεργεία υπάλληλοι
της Τράπεζας.

Ο Σύλλογος των εργαζοµένων έχει προτείνει ως λύση την υπα-
γωγή του Ταµείου τους στο ΕΤΑΤ κατ’ εφαρµογή του ν.
3371/2005, η προηγούµενη κυβέρνηση, όµως, δεν προχώρησε
στη λήψη της σχετικής απόφασης.

Ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
1. Τι προτίθενται να πράξουν για την αντιµετώπιση των προ-

βληµάτων του ΤΑΠΓΤΕ και των ασφαλισµένων του;
2. Εάν προτίθενται να προχωρήσουν στην υπαγωγή του ΤΑΠ-

ΓΤΕ στο ΕΤΑΤ;».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. συναδέλφου θα απαντήσει ο

Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Ανδρέας Λο-
βέρδος.

Κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Κύριε Αλευρά, θέλω να ενηµερώσω ότι το Υπουρ-
γείο έχει δει τους εργαζόµενους της Τράπεζας. Προ ηµερών συ-
ναντήθηκαν µε τον κ. Κουτρουµάνη, του εξέθεσαν το πρόβληµα
και ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης τους
έδωσε την απάντηση, την οποία έχουµε αποφασίσει να δώσουµε
στο πρόβληµα ως Κυβέρνηση.

Είπαµε στους εργαζόµενους ότι είχαµε διαφωνήσει το 2005 µε
τη συγκεκριµένη ρύθµιση που έγινε επί Νέας ∆ηµοκρατίας. Τα
πράγµατα εξελίχθηκαν, όπως εξελίχθηκαν. Πράγµατι υπάρχει
αδυναµία να καταβληθεί εδώ και οκτώ µήνες η επικουρική σύ-
νταξη στους συνταξιούχους της Γενικής Τράπεζας. Υπάρχει κίν-
δυνος γι’ αυτούς στο µέλλον και υπάρχει κίνδυνος προφανώς και
για τους εργαζόµενους στην Τράπεζα, οι οποίοι βλέπουν τα θέ-
µατα της επικουρικής τους σύνταξης να είναι περίπου στον αέρα.

Με την ευκαιρία αυτή, κύριοι συνάδελφοι, θέλω να πω ότι το
Ταµείο αυτό των τραπεζικών υπαλλήλων της Γενικής Τράπεζας
κακοδιοικήθηκε. Η πελατειακού είδους ρυθµίσεις για τις οποίες
µας µέµφεται η Αριστερά -και έχει δίκιο- επί σειρά δεκαετιών
οδήγησαν το Ταµείο στην κατάσταση που είναι σήµερα. Αρκεί να
σας πω για τη δυνατότητα που δόθηκε –κακώς- σε µητέρες µε
ανήλικα παιδιά, αλλά µε δεκαπέντε χρόνια εργασίας µόνο, να
παίρνουν σύνταξη. Πολλές τέτοιου είδους ρυθµίσεις έφεραν το
Ταµείο σε αδιέξοδο, όπως έχουν φέρει και το ασφαλιστικό σύ-
στηµα της χώρας σε αδιέξοδο. Είναι µία βασική συνιστώσα οι πο-
λιτικού περιεχοµένου αλλά πελατειακής υφής παρεµβάσεις που
έχουν γίνει και από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ και από τις κυ-
βερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας µεταπολιτευτικά.

Είµαστε σε αδιέξοδο. Στο πλαίσιο αυτό µιας συγκυρίας δρα-
µατικής, κύριε Αλευρά, είπαµε στους εργαζόµενους ότι εµείς θα
προσπαθήσουµε να απαντήσουµε εν µέρει στο πρόβληµα της
αδυναµίας καταβολής της επικουρικής τους σύνταξης. Πώς,
όµως: Θα φέρουµε στη Βουλή νοµοθετική ρύθµιση για την υπα-
γωγή του στο ΙΚΑ-ΕΤΕΑΜ που θα οδηγήσει στην εξασφάλιση εκ
µέρους τους ενός ποσού της επικουρικής γύρω στα 350 ευρώ
κατά µέσο όρο.

Αυτό είναι που µπορούµε να κάνουµε και ταυτοχρόνως θα δια-
πραγµατευθούµε µε τη διοίκηση της Τραπέζης για τη δική της
συµβολή στην ολοκλήρωση µιας προσπάθειας να λυθεί το θέµα.

Μιλάω συγκαταβατικά και µιλάω µε χαµηλούς τόνους και δεν
λέω πολλά, γιατί έχω συνείδηση, κύριε συνάδελφε, του γενικό-
τερου προβλήµατος πού βρίσκεται το ασφαλιστικό σύστηµα της
χώρας. Για το θέµα αυτό θα µιλήσω και στη δευτερολογία µου
και περιµένω τη δική σας ανάπτυξη εδώ για να δούµε αν κάτι
έχουµε παραλείψει και θα έπρεπε να κάνουµε, κατά τη δική σας
γνώµη, ή αν είµαστε στη σωστή κατεύθυνση και πρέπει να συνε-
χίσουµε µε αυτόν τον τρόπο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο ερωτών Βουλευτής κ.

Νάσος Αλευράς έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ: Κατ’ αρχάς θέλω να ευχαριστήσω τον

Υπουργό Εργασίας τον κ. Λοβέρδο για την απάντηση η οποία δεί-
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χνει όχι µόνο την προσωπική του ευαισθησία στο θέµα και στο
πρόβληµα, αλλά αν θέλετε, και τη γενικότερη ευαισθησία που
δείχνει η νέα Κυβέρνηση σε προβλήµατα τα οποία χρονίζουν και
τα οποία δυστυχώς χρονίζοντας για µακρύ διάστηµα, έχουν αφή-
σει σε µεγάλες οµάδες της κοινωνίας την εντύπωση ότι το κρά-
τος αδιαφορεί για τα προβλήµατά τους, τα προβλήµατα της
καθηµερινής ζωής,

∆εν θα έπαιρνα την πρωτοβουλία, κύριε Υπουργέ, να κατα-
θέσω µία επίκαιρη ερώτηση για έναν κλάδο του ασφαλιστικού
µας προβλήµατος, επειδή ακριβώς γνωρίζω την τραγική κατά-
σταση του ασφαλιστικού συστήµατος και επειδή γνωρίζω ότι µε
µέριµνα και της Κυβέρνησης και δικιά σας προσωπικά γίνεται µία
µεγάλη προσπάθεια, προκειµένου να τεθούν συνολικές προτά-
σεις για την επίλυση του ασφαλιστικού προβλήµατος.

Όµως, εδώ πράγµατι έχουµε να κάνουµε µε την αδυναµία της
πολιτείας να εξασφαλίσει αξιοπρεπείς συντάξεις σε εκατοντά-
δες εργαζόµενους της Γενικής Τράπεζας ή συνταξιούχους ήδη,
οι οποίοι δεν πληρώνονται την επικουρική σύνταξη, αντίθετα µε
όσα προέβλεπαν στη διάρκεια του εργασιακού τους βίου. Γιατί
έχει γίνει αυτό; Μία παράµετρο ανέφερε ο κύριος Υπουργός, που
είναι πράγµατι ζητήµατα κακοδιοίκησης και των αποθεµατικών
και ρυθµίσεων. Υπάρχουν όµως και άλλοι παράµετροι. Υπάρχει η
έλλειψη συγκεκριµένων προβλέψεων κατά τη διαδικασία πώλη-
σης της τράπεζας στη Societé Générale.

Υπάρχει επίσης το πρόβληµα το οποίο δηµιουργήθηκε µε την
εθελούσια έξοδο, η οποία ανέτρεψε δραµατικά και αµέσως τη
σχέση εργαζοµένων και συνταξιούχων στο πλαίσιο του ταµείου
και βέβαια, υπάρχει και ένας νόµος.

Εδώ, λοιπόν, τίθεται το θέµα πώς εφαρµόζεται ο ν. 3371/2005,
διότι έχουµε την αρχική απόφαση µε την οποία λήφθηκε, όπως
προβλέπει ο νόµος, η απόφαση των εργαζοµένων για την ένταξη
στο ΕΤΑΚ. Στη συνέχεια, όπως προβλέπει ο ν. 3371, το Υπουρ-
γείο προκαλεί την ειδική οικονοµική µελέτη η οποία θα επιµερί-
σει το κόστος της ρύθµισης και την ένταξη του ταµείου και του
επικουρικού κλάδου και στο τέλος, ενώ έχουµε και την ειδική
αυτή µελέτη, παύει να ισχύει ο νόµος, ο οποίος είναι σαφής ως
προς τις προβλέψεις.

Έρχεται η Γενική Τράπεζα και επικαλείται ότι οι συγκεκριµέ-
νες ρυθµίσεις είναι ιδιωτικού δικαίου και αφορούν ένα ειδικό κα-
θεστώς του ταµείου. ∆εν είναι ακριβές κατά την εκτίµησή µου.
Είστε πολύ καλός νοµικός, οι διατάξεις στο δίκαιο της κοινωνικής
ασφάλισης είναι αναγκαστικού δικαίου και δεν νοµίζω ότι η συ-
γκεκριµένη νοµοθεσία είναι µια νοµοθεσία η οποία περιέχει δια-
τάξεις του τύπου opt-out, που δίνει τη δυνατότητα δηλαδή, στη
διοίκηση µιας τράπεζας να αυτοεξαιρείται από την εφαρµογή
του νόµου.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι υπάρχει η δυνατότητα να εξετασθεί στα
πλαίσια του νόµου και µετά από την οικονοµική µελέτη η οποία
υπάρχει, η ένταξη του συγκεκριµένου ταµείου στο ΕΤΑΚ, προ-
κειµένου να διασφαλισθούν οι επικουρικές συντάξεις.

Θέλω να κλείσω, λέγοντας ότι άκουσα την πρότασή σας, όπως
τη διατυπώσατε και προς τους εργαζόµενους και συνταξιούχους,
για την ένταξη στο ΙΚΑ-ΕΤΕΑΜ. ∆είχνει από µόνη της τη διάθεση
που έχει η Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει το πρόβληµα. Θέλω να
θυµίσω απλώς, όπως γνωρίζουν και οι ενδιαφερόµενοι, ότι κατά
τη διάρκεια που ήµασταν στην Αντιπολίτευση, πολλές φορές το
συγκεκριµένο αίτηµα, το οποίο υποβάλλω και εγώ σήµερα, το εί-
χαµε υποστηρίξει.

Βεβαίως, καταλαβαίνω ότι η κατάσταση, έτσι όπως µας κλη-
ροδοτήθηκε από την προηγούµενη κυβέρνηση, επιβάλλει να ανα-
θεωρούµε πολλούς από τους σχεδιασµούς εκείνης της εποχής.
Παρ’ όλα αυτά, είµαι βέβαιος ότι θα γίνει η ενδελεχέστερη
έρευνα του αιτήµατος αυτού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, έχετε το

λόγο για τρία λεπτά για να δευτερολογήσετε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης): Την πρότασή σας, κύριε συνάδελφε, την είδαµε
από την επίκαιρη ερώτησή σας, την έχουµε υπ’ όψιν µας, µας την
κατέθεσαν στο Υπουργείο, στον κ. Κουτρουµάνη ειδικότερα,
όπως είπα και οι ίδιοι οι εργαζόµενοι και η πρόταση αυτή συνε-

ξετάζεται, αλλά σας έδωσα και την κατεύθυνση της λύσης που
έχουµε σκεφθεί.

∆εν έχω κάτι να προσθέσω επ’ αυτού. Το θέµα το προσέ-
χουµε, το θέµα το κοιτάµε, µε τους εργαζόµενους είµαστε σε
επαφή. Αλλά, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω δύο λόγια περισσό-
τερα για το πλαίσιο µέσα στο οποίο τούτη εδώ η ρύθµιση ή και
άλλες θα πρέπει να ενταχθούν.

Κύριε Αλευρά, απευθύνοµαι σε εσάς, γιατί εδώ και χρόνια
ξέρω τον ορθολογικό τρόπο µε τον οποίο αντιµετωπίζετε τα πο-
λιτικά θέµατα της χώρας. Επιτρέψτε µου ως εκ περισσού, αλλά
και για λόγους πληρότητας του δικού µου λόγου, να αναφέρω
δύο στοιχεία που αφορούν το ασφαλιστικό µας σύστηµα σή-
µερα.

Κύριε Πρόεδρε, το 2008 η προηγούµενη πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου, πέραν των περίπου 16.000.000.000 ευρώ που δίνει
το κράτος ετησίως βάσει νόµου για τα ταµεία, προκειµένου να
δώσουν τις συντάξεις και τα δώρα εκταµίευσε εκτάκτως
800.000.000 ευρώ. Στα χέρια µας φέτος που έσκασε η βόµβα, το
ποσό αυτό της έκτακτης κρατικής επιχορήγησης ανήλθε στα
2.500.000.000 ευρώ. Το σύστηµα ξέµεινε το Σεπτέµβριο. ∆εν είχε
να δώσει συντάξεις. Το κράτος παρενέβη για να δοθούν οι συ-
ντάξεις.

Κύριοι συνάδελφοι, κύριε Αλευρά, εκτιµάµε ότι του χρόνου, το
2010, το σύστηµα θα ξεµείνει από τον Ιούνιο, δηλαδή τον Ιούνιο
του 2010 τα ταµεία θα ζητήσουν έκτακτη κρατική επιχορήγηση
και το ποσό προϋπολογίζεται στα 3.800.000.000 ευρώ.

Για το σωτήριο έτος 2011, αν δεν γίνει τίποτε, το ποσό προϋ-
πολογιζόµενο, κύριε Αλευρά, ανέρχεται στα 5.200.000.000 ευρώ.
Αντιλαµβάνεσθε –και αυτό το έχουµε συζητήσει στο πλαίσιο της
Κυβέρνησης- ότι όση ανάπτυξη και εάν επιτύχει η χώρα µε τις
καλύτερες οικονοµικές πολιτικές, ό,τι πλεόνασµα παράγεται, όσο
αυξάνεται το Ακαθάριστο Εγχώριο Προϊόν, όλα θα πηγαίνουν
στη χοάνη του ασφαλιστικού συστήµατος, όπως αυτό έχει σή-
µερα και εάν αυτό δεν αλλάξει.

Τέλος για την εθνική οικονοµία, τέλος για τους ασφαλισµέ-
νους.

Το 2015, κύριε Πρόεδρε, η γενιά της Μεταπολίτευσης ύστερα
από σαράντα χρόνια εργασίας –όταν είναι στο χώρο της µισθω-
τής εργασίας- θα συνταξιοδοτείται –ευτυχώς χωρίς πολέµους
και χωρίς αρρώστιες- µαζικά και καλά.

Όµως, το 2015, κύριοι Βουλευτές, τα ταµεία της χώρας δεν
θα µπορέσουν να πληρώσουν δώδεκα συντάξεις το χρόνο συν
δύο επιπλέον συντάξεις για τα δώρα. Θα είναι σε αδυναµία. Το
σύστηµα καταρρέει.

Κάθε αίτηµα, κύριε Αλευρά, που αφορά συνταξιοδοτικές δι-
ευθετήσεις κύριας και επικουρικής ασφάλισης εντάσσεται σ’
αυτήν την κατάσταση και θα αντιµετωπίζεται από εµάς µ’ αυτό το
πλαίσιο.

Ξέρουµε καλά ότι θα µπορούσαµε να επιτεθούµε στην εισφο-
ροδιαφυγή -θα το κάνουµε!- στην εισφοροκλοπή -θα το κά-
νουµε!- στην εισφοροαποφυγή -θα το κάνουµε.

Ξέρουµε ότι πρέπει να διευρύνουµε τη βάση εσόδων του συ-
στήµατος. Γι’ αυτό θα νοµιµοποιήσουµε περίπου εκατό χιλιάδες
µετανάστες που δουλεύουν σήµερα στη «µαύρη», αδήλωτη ερ-
γασία. Ξέρουµε ότι πρέπει να κάνουµε βασικό µας αντίπαλο τη
«µαύρη εργασία». Θα το δείτε τις επόµενες εβδοµάδες.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Ξέρουµε ότι πρέπει να σταµατήσει το οργιώδες πάρτι µε τα
φάρµακα, µε τα αναλώσιµα υλικά, µε τις ιατρικές υπηρεσίες.
Έχουµε ήδη καταθέσει τα πρώτα νοµοθετήµατά µας. Τώρα, προ
των εκλογών, θα ψηφιστεί στη Βουλή η σχετική παρέµβασή µας
για τα φάρµακα. Και έπεται και συνέχεια. ∆εν φτάνουν αυτά.
Αυτά θα δώσουν 1.000.000.000 µε 2.000.000.000 στο σύστηµα
ετησίως. ∆εν φτάνουν αυτά. Χρειάζεται ριζική αλλαγή του ασφα-
λιστικού συστήµατος της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Και ενώ θα µπορούσαµε –ο κ. Κουτρουµάνης και εγώ- να πε-

ράσουµε µήνες ή και χρόνια στις θέσεις µας µ’ αυτές τις παρα-
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µετρικές αλλαγές, έχουµε αφήσει στην άκρη την εύκολη λύση
και έχουµε µπει στα δύσκολα. Προσπαθούµε να ανοίξουµε το
ασφαλιστικό στην καρδιά του, να αλλάξουµε το ασφαλιστικό σύ-
στηµα της χώρας τώρα, µε πρόβλεψη ότι έως τον Ιούνιο του
2010 θα έχουµε φέρει και θα έχουµε ψηφίσει στη Βουλή το σχε-
τικό νόµο στο πλαίσιο µιας πολιτικής δοµικών αλλαγών και στο
πλαίσιο µιας πολιτικής αλλαγής κοµµατιών του µεταπολιτευτικού
πολιτικού και διοικητικού συστήµατος που έχουν οδηγήσει τη
χώρα εδώ που την έχουν οδηγήσει. ∆εν φοβηθήκαµε το θέµα.
∆εν φοβηθήκαµε τα εννιά άγονα χρόνια των αποτυχιών, τους
αποτυχηµένους Υπουργούς που πήγαν να δώσουν λύσεις και
µπήκαν στην άκρη από µία κοινή γνώµη που δεν είχε καταλάβει.

Θεωρούµε υποχρέωσή µας να λύσουµε το θέµα. Και ξέρουµε
ότι για να το λύσουµε, πρέπει τη δική µας ενηµέρωση να τη δια-
θέτουν τα κόµµατα, οι κοινωνικοί φορείς και πάνω απ’ όλους ο
Έλληνας πολίτης. Επειδή ένας Υπουργός κατάλαβε, δεν σηµαί-
νει ότι έχουν καταλάβει και έντεκα εκατοµµύρια άνθρωποι στην
Ελλάδα!

Και δεν θα κάνουµε προηγούµενα λάθη Υπουργών, που επειδή
οι ίδιοι κατάλαβαν, θεώρησαν ότι αυτοµάτως είχαν καταλάβει και
έντεκα εκατοµµύρια πολίτες. Πρέπει οι λύσεις να συνοδεύονται
από το διάλογο, τη συζήτηση, την ενηµέρωση όλων για το πρό-
βληµα.

Κύριε Πρόεδρε, ξεκινήσαµε αυτήν την ενηµέρωση στην Επι-
τροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, όπου κάθε µήνα θα ενηµερώ-
νουµε για το ασφαλιστικό. Και βρεθήκαµε στην ευχάριστη θέση
πολλοί Βουλευτές -από τρία κόµµατα τουλάχιστον- να συµµετέ-
χουν στην ανάλυση του προβλήµατος και να θέλουν λύσεις και
µάλιστα πολλές φορές πιο προωθηµένες και από αυτές που
έχουµε εισηγηθεί και εµείς στο διάλογο.

Κυρία και κύριοι συνάδελφοι, όποιο ερώτηµα για ασφαλιστική
διευθέτηση έρχεται στην Εθνική Αντιπροσωπεία, ο κ. Κουτρου-
µάνης και εγώ θα το απαντάµε και θα κοιτάµε τι λύσεις µπορούµε
να δώσουµε, έχοντας όµως πλήρη συνείδηση ότι ο Υπουργός
Εργασίας το 2015 θα πρέπει να έρθει εδώ και να οµολογήσει ότι
το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας ετελεύτησε το βίο, παρα-
δόθηκε!

∆εν ανήκει στο ΠΑΣΟΚ, δεν ανήκει σε µας προσωπικά, στην
ηγεσία του Υπουργείου, η επιλογή να κρυφτούµε πίσω από δια-
χειριστικές διευθετήσεις. Έχουµε καθήκον απέναντι στον ελλη-
νικό λαό, έχουµε καθήκον απέναντι στην εθνική οικονοµία,
έχουµε καθήκον απέναντι στους ευρωπαίους που µας κοιτούν
και λένε ότι το ασφαλιστικό µας σύστηµα «καταπίνει» την οικο-
νοµία µας και ότι σε δύο, τρία, τέσσερα, πέντε, δέκα χρόνια θα
είµαστε χωρίς εθνική οικονοµία.

Έχουµε το καθήκον για την ισχυροποίηση της χώρας, όπως
είπε ο Πρωθυπουργός, για την ισχυροποίηση του συστήµατος
που θα προστατεύσει όχι επόµενες γενιές συνταξιούχων, αλλά
την παρούσα και αυτούς που θα βγουν στη σύνταξη τώρα.

Έχουµε την υποχρέωση να δώσουµε λύση στο πρόβληµα, να
παλέψουµε για τη λύση αυτή, ό,τι και αν συµβεί στον καθένα µας
προσωπικά.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Υπουργέ, το

Προεδρείο επέδειξε την επιβαλλόµενη ανοχή, εκτιµώντας τη σο-
βαρότητα του θέµατος και της απαντήσεώς σας.

Θέλω να ανακοινώσω ότι η τρίτη µε αριθµό 210/8-12-2009 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς τον Υπουργό Πολιτισµού
και Τουρισµού, σχετικά µε τη στάση της κρατικής τηλεόρασης
για το εργατικό – λαϊκό κίνηµα κ.λπ. δεν θα συζητηθεί, λόγω κω-
λύµατος του Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Επίκαιρες ερωτήσεις δεύτερου κύκλου:
Εισερχόµαστε στην πρώτη µε αριθµό 205/8-12-2009 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Ανδρέα Μακρυπίδη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την ολοκλήρωση του έργου
κατασκευής του Φράγµατος Αχυρών του ∆ήµου Μεδεώνος κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Μακρυπίδη
έχει ως εξής:

«Το εγγειοβελτιωτικό έργο της κατασκευής του Φράγµατος

των Αχυρών του ∆ήµου Μεδεώνος και των αρδευτικών δικτύων
του κεντρικού Ξηροµέρου είναι ένα έργο πνοής που θα θέσει όλη
την περιοχή σε µια νέα αναπτυξιακή τροχιά.

Με το φράγµα των Αχυρών θα αρδευτούν είκοσι έξι χιλιάδες
στρέµµατα και θα ενισχυθεί η αγροτική παραγωγή µε τη δηµι-
ουργία νέων δυναµικών καλλιεργειών, ενώ παράλληλα θα ενι-
σχυθεί ο υδροφόρος ορίζοντας και θα εξασφαλισθεί η πλήρης
και µακροχρόνια υδροδότηση µιας µεγάλης περιοχής.

Το έργο αυτό ξεκίνησε τη δεκαετία του 1990 και µε την τελευ-
ταία δηµοπρασία του 2005 που ανέδειξε µειοδότρια εταιρεία την
ΕΛΤΕΡ ΑΤΕ έχει κατασκευαστεί από τεχνικής πλευράς το 70%
του συνολικού αντικειµένου, λύθηκαν όλα τα τεχνικά προβλή-
µατα, αλλά δυστυχώς εδώ και ένα χρονικό διάστηµα τριών περί-
που µηνών έχουν σταµατήσει οι εργασίες, µε αποτέλεσµα και οι
εργαζόµενοι να έχουν απολυθεί, αλλά και η πρόοδος του έργου
να καθίσταται αβέβαιη.

Επειδή σήµερα η αναδιάρθρωση των καλλιεργειών είναι επι-
τακτική ανάγκη για τη στήριξη της αγροτικής παραγωγής και
επειδή η ορθολογική διαχείριση των υδάτινων πόρων µε τη δη-
µιουργία σύγχρονων αρδευτικών υποδοµών είναι αναγκαία για
το µέλλον της γεωργίας και κτηνοτροφίας

Επειδή οι τελευταίες εξελίξεις δηµιουργούν εύλογα ερωτηµα-
τικά και ανησυχία στην τοπική κοινωνία σχετικά µε το χρόνο ολο-
κλήρωσης του έργου

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
Αν θα καταβληθούν τα χρήµατα για τη συνέχιση του έργου.
Ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσής του;»
Στην επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου θα απαντήσει

ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Γιάννης
Μαγκριώτης.

Κύριε Υφυπουργέ έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούσαµε προηγουµένως τον κ. Λοβέρδο να λέει ότι από το

Σεπτέµβρη τα ταµεία είχαν κηρύξει στάση πληρωµών. Το ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε από τις αρχές του 2009 είχε κηρύξει στάση πληρωµών και
τα χρέη που έχουν συσσωρευτεί στις κατασκευαστικές εταιρείες
είναι µερικών δισεκατοµµυρίων ευρώ. Αυτά τα χρέη είναι πιστο-
ποιηµένα και θα έπρεπε να έχουν πληρωθεί, γιατί δεν αφορούν
µονάχα τα έργα, δεν αφορούν µόνο τους κατασκευαστές, αφο-
ρούν και τους εργαζόµενους.

Ο συγκεκριµένος κατασκευαστής έχει να πληρωθεί από τις
αρχές του χρόνου, όπως και δεκάδες άλλοι σε όλη τη χώρα και
πριν από τρεις µήνες σταµάτησε τις εργασίες και απέλυσε το
προσωπικό του. Να, γιατί κάθε µέρα αθροίζονται και προστίθε-
νται νέοι άνεργοι. Είναι η συνέχεια και η προέκταση της πολιτικής
που ασκήθηκε τα προηγούµενα –και ιδιαίτερα τα τελευταία- χρό-
νια.

Αυτό, κύριε Πρόεδρε, θα έχει συνέχεια, γιατί δεν µπορεί ξαφ-
νικά, µια χώρα, µια οικονοµία που έχει αυτό το δηµοσιονοµικό
βάρος να βρει όλους αυτούς τους πόρους, να αποπληρώσει
όλους τους κατασκευαστές, για να ξαναξεκινήσουν τα έργα ή να
δηµοπρατηθούν νέα έργα, όταν δεν µπορούν να δηµοπρατηθούν
έργα που έχουν κατασκευαστεί, ιδιαίτερα έργα στην περιφέρεια.

Όλοι τώρα καταλαβαίνουµε γιατί η ηγεσία της Νέας ∆ηµο-
κρατίας έσπευσε να δραπετεύσει από την κυβερνητική εξουσία.
Απλώς, όµως, δεν είπε την αλήθεια προεκλογικά, το λόγο αυτής
της διαφυγής.

Περιέγραψε µε κάποια µισόλογα την πραγµατικότητα που
άφηνε πίσω, ως άλλοθι της απόδρασής της. Απλώς είναι πολύ
πιο οδυνηρή η πραγµατικότητα που άφησε και φυσικά η συνέ-
χειά της.

Αυτή την πραγµατικότητα, αγαπητοί συνάδελφοι, βαδίζουµε
και θέλουµε να την ανατρέψουµε. Αυτή είναι η δέσµευσή µας
απέναντι στον ελληνικό λαό και αυτές είναι οι προτεραιότητες
και οι πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης όπως τις έχει ορίσει ο
Πρωθυπουργός της χώρας ο Γιώργος Παπανδρέου.

Για το συγκεκριµένο φράγµα που είναι τόσο σηµαντικό, για τη
βόρεια πλευρά της Αιτωλοακαρνανίας, που έχει πληγεί από τη
βίαιη παραγωγική αναδιάρθρωση των τελευταίων χρόνων, βάλ-
σαµο θα ήταν η έγκαιρη ολοκλήρωση του φράγµατος αυτού και
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του δικτύου διανοµής και διαχείρισης των υδάτων για τον επα-
ναπροσδιορισµό της παραγωγικής βάσης και την επιβίωση των
κατοίκων της περιοχής και πρωτίστως των αγροτών.

Γι’ αυτό, λοιπόν, θέλω να σας πω µε την πιο κατηγορηµατική
δέσµευση, πως από τις πρώτες ηµέρες της νέας χρονιάς µε το
νέο προϋπολογισµό, το Υπουργείο µας σε συνεργασία µε τα
Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών θα διασφαλίσουν τους
πόρους για την αποπληρωµή του πιστοποιηµένου έργου και φυ-
σικά τη συνέχειά του, για να κερδίσουµε το χαµένο χρόνο, για
να βρουν απασχόληση οι εργαζόµενοι και πάνω απ’ όλα εστία
επιβίωσης οι άνθρωποι της Αιτωλοακαρνανίας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Ανδρέας Μακρυπίδης για να αναπτύξει προ-

φορικά την ερώτησή του και να απαντήσει στον κύριο Υπουργό.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, οι πολιτικές που οδήγησαν σε αδιέξοδα τη

χώρα στην οικονοµία, στα ασφαλιστικά ταµεία, στην καθυστέ-
ρηση έργων υποδοµής στην ύπαιθρο είναι γνωστές και ήδη έχει
αποφανθεί προ διµήνου ο ελληνικός λαός. Γι’ αυτό έβαλε τη Νέα
∆ηµοκρατία στη θέση της και ανέδειξε το ΠΑΣΟΚ Κυβέρνηση,
προκειµένου να δώσει λύσει στα πολλά, µεγάλα και συσσωρευ-
µένα προβλήµατα της χώρας.

Στον τοµέα των υποδοµών µία σειρά έργα στο Νοµό Αιτωλοα-
καρνανίας, όπως είναι ο κεντρικός δυτικός οδικός άξονας, η Ιόνια
Οδός, ο οδικός άξονας Αµβρακία – Άκτιο, ο οδικός άξονας Αγ-
γελόκαστρο – Πλατυγυάλι, στον Αστακό, το έργο της ανέγερσης
του Νοσοκοµείου Αγρινίου, αλλά και το φράγµα των Αχυρών,
που όπως και στην ερώτηση αναφέρουµε είναι ένα έργο ζωτικής
σηµασίας για µία µεγάλη περιοχή, που προβλέπεται η άρδευση
είκοσι έξι χιλιάδων και πλέον στρεµµάτων, βρίσκονται σε στασι-
µότητα, σε αδράνεια, σε απραξία. Και ήδη ένας µεγάλος αριθ-
µός εργαζόµενων έχουν απολυθεί.

Με ικανοποίηση σας άκουσα στην παρέµβασή σας, κύριε
Υπουργέ, να λέτε ότι προτίθεται η Κυβέρνηση µε το νέο έτος να
προχωρήσει στη χρηµατοδότηση. Θα ήθελα να σας πω ότι όχι
απλώς υπάρχει αναγκαιότητα του έργου που είναι γνωστή, όχι
απλώς ότι έχει ξεκινήσει το έργο από τη δεκαετία του ’90, εδώ
και δεκαπέντε χρόνια, αλλά ότι σήµερα επιβάλλεται η ολοκλή-
ρωση του έργου στο συγκεκριµένο και προβλεπόµενο χρονο-
διάγραµµα µέχρι το 2011, γιατί έχουν γίνει µία σειρά τεχνικά
έργα όπως είναι το 70% του φράγµατος, όπως είναι τα 2/3 και
πλέον της σήραγγας που µεταφέρει τους υδάτινους πόρους από
το φράγµα προς την προβλεπόµενη αρδευόµενη έκταση. Έχουν
γίνει απαλλοτριώσεις για τα δίκτυα άρδευσης περίπου του 1/3
από την προβλεπόµενη έκταση. Γι’ αυτό και σήµερα η εταιρεία
που έχει, όπως αναφέρει στο υπόµνηµά τους, ένα χρόνο να πλη-
ρωθεί, προβαίνει µέχρι 31-1-2010 σε πλήρη παύση των εργασιών.
Αυτό θα είναι εγκληµατικό για την περιοχή µας.

Θα ήθελα σήµερα µε την επίκαιρη ερώτηση αυτή να σας πω
ότι το έργο αυτό δεν θα λύσει µόνο σοβαρά προβλήµατα άρ-
δευσης της συγκεκριµένης περιοχής που µέχρι πρότινος ήταν
περιοχή µε µονοκαλλιέργεια τον καπνό. Σε µία προσπάθεια ανα-
ζήτησης νέων καλλιεργειών ανταγωνιστικών προϊόντων και βελ-
τίωσης του εισοδήµατός τους, οι αγρότες της περιοχής είτε στον
γεωργικό τοµέα είτε στον κτηνοτροφικό, θεωρούν το έργο αυτό
ζωτικής σηµασίας.

Θα ήθελα να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι σήµερα βλέπουµε ότι
η συγκεκριµένη περιοχή έχει εναποθέσει τις ελπίδες της σε αυτό
το έργο και στον τοµέα, επαναλαµβάνω, τον γεωργικό µε νέες
δυναµικές καλλιέργειες, µε ανταγωνιστικά προϊόντα, αλλά και
στον τοµέα της κτηνοτροφίας, µιας και σ’ αυτή την περιοχή
υπάρχουν αυτήν τη στιγµή σε εξέλιξη µία σειρά προγραµµάτων
βελτίωσης του αγροτικού τοµέα. Και η άρδευση της συγκεκρι-
µένης έκτασης θα συµβάλει τα µέγιστα και στην ανάπτυξη του
αγροτικού τοµέα της συγκεκριµένης περιοχής.

Σήµερα κι εγώ, όπως και δεκάδες χιλιάδες συµπατριώτες µου
Αιτωλοακαρνάνες περιµένουν από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
να υπάρξει απάντηση συγκεκριµένη όσον αφορά και τη χρηµα-
τοδότηση αλλά και συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα υλοποίησης

αυτού του έργου, που όπως σας είπα αυτό σύµφωνα µε την τε-
λευταία δηµοπράτηση προβλέπεται να ολοκληρωθεί εντός του
2011.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Μακρυπίδη.
Ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Μα-

γκριώτης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, απάντηση θα
υπάρξει και ήδη η δέσµευσή µου θα έχει αντίκρισµα –όπως τό-
νισα- από τις αρχές του χρόνου, γιατί το κλείσιµο του Προϋπο-
λογισµού του 2009 βρήκε το ΥΠΕΧΩ∆Ε µε όλα αυτά τα χρέη, µε
όλες αυτές τις πιστοποιηµένες δαπάνες και βεβαίως το απόλυτο
έλλειµµα πόρων για τη χρηµατοδότησή τους.

∆εν έφτανε µόνο αυτό και δεν θέλω να αναφέρω το ύψος, γιατί
θα αλλάξει ο διάλογος των αρµοδίων Υπουργών µε τις Βρυξέλ-
λες γύρω από το έλλειµµα. ∆εν είναι επιβεβληµένο και σωστό
αυτήν τη στιγµή όσο και αν είναι οδυνηρό να κουβαλάς µία πραγ-
µατικότητα τόσο επώδυνη που άφησε η κυβέρνηση της Ν∆.
∆ειλά-δειλά αρχίζει η ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας δυστυχώς
να εµφανίζεται και να διεκδικεί άλλοθι για τα κυβερνητικά της
ατοπήµατα. Όχι µόνο δεν πλήρωναν τις υποχρεώσεις τους, σω-
ρεύοντας κρυφά και φανερά χρέη και ελλείµµατα, δηµιουργώ-
ντας τις προϋποθέσεις για την έκρηξη της ανεργίας και το
βούλιαγµα των ταµείων, αλλά προεκλογικά, όπως ξέρετε, σε
κάθε περιφέρεια και ειδικά στη δική σας περιφέρεια δηµοπρα-
τούσαν και εξήγγειλαν και νέα έργα χωρίς διασφαλισµένους πό-
ρους και χωρίς φυσικά ολοκληρωµένες µελέτες.

Γυρίσαµε τον τελευταίο χρόνο, το 2009 ειδικά –επειδή είχαµε
δύο εκλογικές αναµετρήσεις- πολλές δεκαετίες πίσω όσον
αφορά τη νοοτροπία και την πρακτική του πολιτικού συστήµα-
τος. Αυτή είναι η αλήθεια και η πραγµατικότητα.

Μάλιστα για το συγκεκριµένο έργο οι φίλοι της Νέας ∆ηµο-
κρατίας προσπαθώντας να συγκρατήσουν τις διαρροές και την
οργή των ψηφοφόρων της Αιτωλοακαρνανίας, που αποτυπώθηκε
τελικά στην κάλπη, πήγαν τον απελθόντα Πρωθυπουργό προε-
κλογικά στο συγκεκριµένο έργο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Το έργο είναι από το 1990!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ακούστε, κύριε Κιλτίδη! Πήγαν τον απελθόντα
Πρωθυπουργό και δεσµεύθηκε εκεί µπροστά µπας και συγκρα-
τήσει κανέναν ψηφοφόρο, ότι θα πληρωθεί ο κατασκευαστής και
το έργο θα συνεχιστεί. Και δεν είχε στον προϋπολογισµό δια-
σφαλιστεί ούτε ένα ευρώ γι’ αυτό το έργο. Αυτή είναι η πραγµα-
τικότητα και η αλήθεια!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Έντεκα χρόνια τι κάνατε εσείς;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Γνωρίζετε γιατί υπήρξε αυτή η καθυστέρηση
λόγω της πτώχευσης του προηγούµενου εργολάβου. Κάνατε
τέσσερα χρόνια να το δηµοπρατήσετε, το δηµοπρατήσατε και το
ξαναβουλιάξατε. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κύριε Κιλτίδη και
το ξέρετε πάρα πολύ καλά και ισχύει για όλη την Ελλάδα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Έντεκα χρόνια τι έκανε το
ΠΑΣΟΚ;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη διακόπτετε!
Μην κάνετε διάλογο στο σήµερα, κύριε Υπουργέ!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ξανατονίζω, µην διαστρεβλώνετε την αλήθεια.
Το έργο βεβαίως ξεκίνησε τη δεκαετία του 1990, ο εργολάβος
όµως πτώχευσε και ξαναδηµοπρατήθηκε µε µεγάλη καθυστέ-
ρηση από σας, όπως και πολλά άλλα έργα την περίοδο εκείνη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Στα ερωτήµατα, κύριε
Υπουργέ!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Εγώ, κύριε Πρόεδρε, δεν έχω πρόβληµα να
έχω ζωντανό διάλογο µε τον αγαπητό συνάδελφο. Εσείς διαχει-
ρίζεστε το χρόνο και τη διαδικασία και ευχαριστώ πολύ για την
παρατήρησή σας. Πιστεύω ότι την κατανόησε και ο αγαπητός
συνάδελφος!

Κλείνω, λοιπόν και ολοκληρώνω λέγοντας, ότι, ναι, αγαπητέ
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συνάδελφε, επειδή είναι µείζονος σηµασίας τα έργα αυτά για την
τοπική και περιφερειακή ανάπτυξη, θα διασφαλίσουµε τους πό-
ρους παρ’ όλο το δηµοσιονοµικό βάρος, όπως είπα. Θα το κά-
νουµε από τις πρώτες ηµέρες του 2010, για να ξεκινήσει αυτό το
έργο και θα δηµοπρατηθεί και η δεύτερη φάση του δικτύου. Στις
αρχές του 2011 θα είµαστε έτοιµοι να παραδώσουµε στους
αγρότες της περιοχής και στην τοπική οικονοµία το τόσο ανα-
γκαίο αυτό έργο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θετικός λόγος! Ευχα-

ριστούµε!
Η δεύτερη µε αριθµό 204/8-12-2009 επίκαιρη ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Γεωργίου Κοντογιάννη προς
τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τις επιχορη-
γήσεις µη κερδοσκοπικών θεάτρων κλπ, αναβάλλεται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 211/8-12-2009 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Πρωτούλη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθη-
σης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις δραστηριότητες σε σχο-
λεία µε αφορµή την επέτειο από την πτώση του τείχους του
Βερολίνου.

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Ιωάννη Πρω-
τούλη έχει ως εξής:

«Με αφορµή την επέτειο των είκοσι χρόνων από την πτώση του
τείχους του Βερολίνου, ξεδιπλώθηκε στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
στα κράτη-µέλη, µία συντονισµένη προσπάθεια προπαγάνδας,
µε στόχο τη διαστρέβλωση της ιστορικής αλήθειας και µνήµης
και την εξίσωση κοµµουνισµού-φασισµού.

Ο διεθνής συσχετισµών δυνάµεων το 1945 που οδήγησε στο
να χωριστεί όχι µόνο µία χώρα, η Γερµανία, αλλά κα µία πόλη
που βρισκόταν ολόκληρη στην Ανατολική Γερµανία και το αυτο-
νόητο δικαίωµα της Γερµανικής Λαοκρατικής ∆ηµοκρατίας (ΓΛ∆)
να υπερασπίσει την ύπαρξή της, επιχειρείται να εµφανιστεί ως
«ολοκληρωτισµός» και «αντιδηµοκρατική πράξη».

Στον κύκλο της αντιδραστικής και ανιστόρητης προπαγάνδας,
που αναπτύχθηκε και στη χώρα µας, εντάχθηκε και το δηµόσιο
εκπαιδευτικό σύστηµα. Είναι χαρακτηριστικό ότι µε επίσηµες
εγκυκλίους σχολικών συµβούλων καλούνταν εκπαιδευτικοί και
σχολεία να ενθαρρύνουν τη συµµετοχή µαθητών σε διαγωνι-
σµούς και εκδηλώσεις για την επέτειο της πτώσης του τείχους.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός, αν η Κυβέρνηση και το αντί-
στοιχο Υπουργείο καλύπτει τέτοιες ενέργειες που µετατρέπουν
την εκπαιδευτική διαδικασία σε χώρο ανάπτυξης ανιστόρητων
και µονοδιάστατων αντιλήψεων και που στόχο έχουν να χειρα-
γωγήσουν τη συνείδηση των νέων ανθρώπων;».

Παρακαλείται η κυρία Υπουργός Άννα ∆ιαµαντοπούλου να
απαντήσει στην επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτού για τρία
λεπτά.

ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Ο κύριος Βουλευτής στην επίκαιρη ερώτησή του στο πρώτο
τµήµα της, στο προοίµιό της, καταθέτει τη δική του άποψη και
την άποψη του κόµµατός του περί των συγκεκριµένων γεγονό-
των, αλλά και περί του τείχους του Βερολίνου. Μία άποψη την
οποία βεβαίως και ιδιαίτερα σ’ αυτήν την Αίθουσα έχει κανείς δι-
καίωµα να εκφέρει, η οποία όµως είναι και µονήρης, µια και ούτε
ο λαός ο οποίος υπέστη τις επιπτώσεις του Τείχους, δηλαδή ο
γερµανικός λαός, δεν την αποδέχεται.

Από εκεί και πέρα, θα παρακαλούσα να µην υπάρχει εµπλοκή
του δηµοσίου εκπαιδευτικού συστήµατος χωρίς κανένα στοιχείο.
∆εν υπάρχει απολύτως καµµία εγκύκλιος από το Υπουργείο Παι-
δείας, δεν υπάρχουν εγκύκλιοι διαγράφεται που να υπέπεσαν,
εν πάση περιπτώσει, µε τον οποιονδήποτε τρόπο στην αντίληψη
του Υπουργείου Παιδείας. Γιατί βεβαίως, δεν είναι αυτός ο ρόλος
και ούτε είναι αυτή τη στιγµή -και µάλιστα µε ιστορικά γεγονότα
νωπά- ο ρόλος του δηµοσίου εκπαιδευτικού συστήµατος να κι-
νείται προς αυτήν την κατεύθυνση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κυρία
Υπουργέ.

Ο κ. Πρωτούλης έχει το λόγο να αναπτύξει προφορικά την

ερώτησή του και να απαντήσει στην κυρία Υπουργό για τρία
λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: ∆εν έχετε δίκιο, κυρία Υπουργέ, ότι
δεν υπάρχουν στοιχεία. Υπάρχουν και τα έχουµε δηµοσιεύσει.
Τα έχουµε και εδώ να σας τα δείξουµε.

Ποιο είναι το θέµα. Θεωρούµε ότι δεν είναι εκπαιδευτική δια-
δικασία η προπαγάνδα των Βρυξελλών, της γερµανικής πρε-
σβείας στη χώρα µας, η συµµετοχή σχολείων και µαθητών σε
αντικοµµουνιστικές εκστρατείες, όπως η συγκεκριµένη που ζή-
σαµε, µε αφορµή την ανατροπή των σοσιαλιστικών χωρών πριν
από είκοσι χρόνια.

Θέλω να ξεκαθαρίσουµε, όµως, το εξής. ∆εν θεωρούµε αντι-
κοµµουνισµό την κριτική στην κοµµουνιστική ιδεολογία, την κρι-
τική στο σοσιαλισµό που γνώρισε η ανθρωπότητα, που κατά τη
γνώµη µας την οδήγησε σε άλµατα προόδου. Φυσικά βέβαια δεν
έχουµε και απαίτηση από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να συµ-
φωνεί µε το σοσιαλισµό.

Στα σχολεία, όµως, δεν είχαµε συζήτηση, όπου όλοι θα µπο-
ρούσαν να εκφράσουν την άποψή τους για σηµαντικά ιστορικά
γεγονότα, όπως το τείχος του Βερολίνου, µε αποτέλεσµα να
εµπλουτιστεί η ιστορική γνώση από τους µαθητές. Εξάλλου, κάτι
τέτοιο η εκπαιδευτική πολιτική το αρνείται. Για την εθνική αντί-
σταση, για παράδειγµα, δεν διδάσκονται οι µαθητές τι ήταν ο φα-
σισµός, ποιοι έκαναν αντίσταση στη χώρα µας, ποιοι την είχαν
εγκαταλείψει, τι ήταν το ΕΑΜ, ο ΕΛΑΣ η ΕΠΟΝ, µε αιτιολογικό
ότι αυτά είναι θέµατα της πρόσφατης ιστορίας. Ή για παρά-
δειγµα για το τείχος της Παλαιστίνης, δεν έχει γίνει έστω µια
απλή αναφορά στα σχολεία.

Εδώ είχαµε προπαγάνδα υπό την αιγίδα της γερµανικής πρε-
σβείας στο ∆ήµο Αθηναίων µε τη συµµετοχή δύο σχολείων, των
Καλαβρύτων, του ∆ιστόµου, µε εγκύκλιο της ∆ιεύθυνσης της
Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης στην Κεντρική
Μακεδονία.

Ποιος δίνει το δικαίωµα τα παιδιά του λαού να τα διδάσκει η
γερµανική ή όποια άλλη πρεσβεία; Το µοναδικό υλικό που δό-
θηκε από ∆ιεύθυνση Πρωτοβάθµιας και ∆ευτεροβάθµιας Εκπαί-
δευσης ήταν άρθρο του περιοδικού Der Spiegel ως εκπαιδευτικό
υλικό για γνώση σε τέτοιας σηµασίας ιστορικά γεγονότα.

Είναι µήπως εκπαιδευτική διαδικασία η κατεύθυνση να γρα-
φτούν µαθητές στον ηλεκτρονικό χώρο κοινωνικής δικτύωσης
«twitter» για να αποκτήσουν ιστορική γνώση;

Θέλουµε να σας πούµε, κυρία Υπουργέ, ότι είναι επικίνδυνη
εξέλιξη ο αντικοµµουνισµός να γίνεται επίσηµη εκπαιδευτική δια-
δικασία. Και δεν αφορά µόνο τους κοµµουνιστές αυτό. Αφορά
και τους εκπαιδευτικούς, που καλούνται να γίνουν προπαγανδι-
στές του αντικοµµουνισµού, αφορά κάθε προοδευτικό άνθρωπο,
αφορά το λαό, γιατί κατά τη γνώµη µας είναι η διδασκαλία του
σκοταδισµού. Πάει χέρι-χέρι µε τη συνολική επίθεση στα λαϊκά
δικαιώµατα. Και ο λαός µας αυτή την εκπαιδευτική διδασκαλία
την έχει πληρώσει πολύ ακριβά.

Τέλος, πέρα από τις φιέστες, στις οποίες συµµετείχε και ο
Πρωθυπουργός, η νεολαία, χρειάζεται ο κόσµος να επιστρατεύ-
σει και την εµπειρία του για όλα όσα άκουσε.

Το τείχος που έπεσε, κατά τη γνώµη µας ήταν αυτό που προ-
στάτευε την ειρήνη και τα δικαιώµατα των λαών στη µόρφωση,
στη δουλειά και τη ζωή. Οι πόλεµοι στη Γιουγκοσλαβία, το Ιράκ,
το Αφγανιστάν, οι δεκάδες ιµπεριαλιστικές σφαγές στη Μέση
Ανατολή είναι µόνο ένα κοµµάτι από τη βαρβαρότητα. Πανηγύ-
ρισαν ως είχαν εκθρεύσει το φασισµό στη Γερµανία οι βιοµήχα-
νοι, οι τραπεζίτες, οι µεγαλέµποροι, οι πολιτικές δυνάµεις που
εκφράζουν τα συµφέροντά τους. Έχασαν οι λαοί.

Και δεν έχετε δίκιο ότι είµαστε οι µόνοι που έχουµε αυτή την
άποψη. Την έχει το 65% του γερµανικού λαού στην Ανατολική
Γερµανία. Θα ξέρει περισσότερα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτούλη.

Η κυρία Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, ∆ια Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, επειδή αναφερθήκατε σε θέµατα που έχουν

να κάνουν µε την πρόσφατη ιστορία, θα ήθελα να σας υπενθυ-
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µίσω ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι αυτή που καθιέρωσε την
ηµέρα της Εθνικής Αντίστασης, που έφερε τη νοµοθεσία για την
Εθνική Συµφιλίωση, που έκανε πράξη σε καθηµερινή βάση τη συ-
ζήτηση αλλά και τον εορτασµό µε σεβασµό στη µνήµη των αγω-
νιστών της Εθνικής Αντίστασης.

∆ύο, τρία σηµεία όσον αφορά την τοποθέτησή σας.
Πρώτον, θα συµφωνήσω σε ένα πράγµα µαζί σας. Φυσικά το

ΠΑΣΟΚ δεν συµφωνεί µε το Κοµµουνιστικό Κόµµα για την αντί-
ληψη που έχει για το σοσιαλισµό. Η απόσταση των αντιλήψεών
µας είναι τεράστια. Κι έγινε πολύ σαφής και µέσα στην Αίθουσα.

Εµείς δεν θεωρούµε ότι το τείχος του Βερολίνου έχει τα χα-
ρακτηριστικά που εσείς του προσδώσατε, αλλά θα σας πω το
εξής: Εµείς ως κόµµα και ως Κυβέρνηση –και κυρίως ως Κυβέρ-
νηση- θα διαφυλάξουµε το δικαίωµα του καθενός να διατυπώνει
ελεύθερα τις απόψεις του για όλα τα θέµατα και φυσικά για το
τείχος του Βερολίνου.

Θέλω να πιστεύω ότι κι εσείς διαφωνείτε απολύτως µε εκδη-
λώσεις αντίδρασης που έγιναν στο Πανεπιστήµιο της Θεσσαλο-
νίκης, που δεν επέτρεψαν να γίνει συζήτηση για το θέµα του
τείχους του Βερολίνου. ∆ιότι ο καθένας έχει δικαίωµα να διατυ-
πώνει την άποψή του είτε συµφωνεί µε το ΚΚΕ είτε διαφωνεί,
όπως κι εσείς, βεβαίως, διατυπώνετε ελεύθερα την άποψή σας
είτε συµφωνείτε µε τα άλλα κόµµατα είτε όχι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, υπάρχει ένα ζήτηµα
και θα ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν είναι, όµως, σωστό,
γιατί µετά θα πρέπει να απαντήσει και η κυρία Υπουργός.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Εδώ έχει γίνει τόση κουβέντα σε
άλλες ερωτήσεις.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καλύτερα να µείνουµε
στον Κανονισµό σε αυτήν την περίπτωση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: ∆εν θα προκαλέσει απάντηση η το-
ποθέτησή µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κατ’ οικονοµίαν από-

λυτη να σας δώσω το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Μία κουβέντα µόνο. Θα την είχα πει.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Νοµίζω ότι είναι κατανοητό και µέσα

σε αυτή την Αίθουσα, ότι το δικαίωµα να εκφέρει ο κόσµος τη
γνώµη του, πολύ περισσότερο το δικαίωµα να τη λέει θαρρετά
και να αντιπαλεύει, έχει γραφτεί και µε το αίµα χιλιάδων κοµ-
µουνιστών σε αυτήν εδώ τη χώρα.

Νοµίζω ότι αυτό που υπαινιχθήκατε σε σχέση µε το Κοµµουνι-
στικό Κόµµα Ελλάδας, σε σχέση µε την ελευθερία της γνώµης,
θα πρέπει να το πάρετε πίσω.

ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, ∆ια Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το
λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν συντρέχει λόγος…
ΑΝΝΑ ∆ΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Παιδείας, ∆ια Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε. Ούτε
και για τον κύριο Βουλευτή συνέτρεχε λόγος.

∆εν υπαινίχθηκα τίποτα. Θεώρησα πως είναι δεδοµένο ότι το
ΚΚΕ καταδικάζει γεγονότα που έγιναν στο Πανεπιστήµιο Θεσ-
σαλονίκης, όπου δεν επετράπη να γίνει συζήτηση για το θέµα
του τείχους του Βερολίνου. Νοµίζω ότι το αποδέχεται και δεν
υπάρχει λόγος συζήτησης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστώ και λήξις.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ήταν δική σας γνώµη πάντως.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η τέταρτη µε αριθµό

217/8.12.2009 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Ανατολάκη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε το βι-
βλίο που τέθηκε για βράβευση από το Εθνικό Κέντρο Βιβλίου
κλπ., διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και συ-
νεπώς διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 7/27.11.2009 επίκαιρη επερώτηση
των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας κυρίων Ελευθέριου Αυ-
γενάκη, Γεράσιµου Γιακουµάτου, Γρηγορίου Αποστολάκου, Κων-
σταντίνου Τζαβάρα, Νικολάου Παναγιωτόπουλου, Ιωάννη
Πλακιωτάκη, Μιχαήλ Παπαδόπουλου, Χρήστου Σταϊκούρα, Κων-
σταντίνου Κιλτίδη, Κωνσταντίνου Κόλλια, Θεόδωρου Καράογλου
Γεώργιου Κασαπίδη, Όλγας Κεφαλογιάννη και Αργυρίου Ντινό-
πουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τους συµβασιούχους που
εργάζονται στις περιφέρειες και τους δήµους.

Θέλω να κάνω γνωστό στο Σώµα ότι ο Γενικός Γραµµατέας
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Τραγά-
κης, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο
Πετσάλνικο, ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας
∆ηµοκρατίας, για την προκείµενη συζήτηση, το Βουλευτή Ηλείας
κ. Κωνσταντίνο Τζαβάρα.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Ροντούλης
Αστέριος καθιστά γνωστό προς τον Πρόεδρο της Βουλής των
Ελλήνων κ. Φίλιππο Πετσάλνικο ότι ορίζεται ως Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ, για την προκείµενη συζήτηση, ο κ.
Μαυρουδής Βορίδης.

Ο Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Αλέξης Τσίπρας µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής
κ. Φίλιππο Πετσάλνικο, ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο,
σχετικά µε τη συζήτηση αυτής της επερώτησης, τη Βουλευτή του
ΣΥΡΙΖΑ κ. Ηρώ ∆ιώτη.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών κ. Ελευθέριος Αυγενάκης,
για δέκα λεπτά.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου
αρχικά να ξεκαθαρίσω ότι πρόθεση όλων των Βουλευτών που
προχωρήσαµε στην κατάθεση της συγκεκριµένης επίκαιρης επε-
ρώτησης, είναι να λάβουν επιτέλους µαζί µε εµάς και οι Έλλη-
νες πολίτες, οι χιλιάδες συµβασιούχοι και οι οικογένειές τους,
µία σαφή απάντηση από την Κυβέρνηση για το τι µέλλει γενέσθαι
µε αυτούς, να ενηµερωθούν για το ποιες θα είναι οι αποφάσεις
της Κυβέρνησης, για την τύχη κυρίως όσων εργάζονται στις πε-
ριφέρειες και τους ΟΤΑ της χώρας µας.

Είναι γεγονός ότι τις τελευταίες ηµέρες υπάρχει έκδηλη ανη-
συχία σε χιλιάδες συµπολίτες µας, αλλά και στις οικογένειές
τους, οι οποίοι εργάζονται ως συµβασιούχοι σε υπηρεσίες του
δηµοσίου, για το µέλλον τους, καθώς η Κυβέρνηση έλαβε την
απόφαση για τη σταδιακή κατάργηση όλων των συµβάσεων
έργων, οι οποίες θα αντικατασταθούν µε συµβάσεις ορισµένου
χρόνου, βάσει και της πλήρωσης θέσεων πάγιων και διαρκών
αναγκών.

Μήπως και αυτή η απόφασή σας, κύριε Υπουργέ, είναι κατόρ-
θωµα των πρώτων εκατό ηµερών; Εγώ στη θέση σας δεν θα χαι-
ρόµουν πάντως. Η έντονη ανησυχία χιλιάδων συµπολιτών µας
ενισχύεται, δυστυχώς, από τους ελλιπείς χειρισµούς της Κυβέρ-
νησης και από τη δηµιουργία ενός θολού τοπίου σε σχέση µε τις
προθέσεις της.

Επιπροσθέτως, γεγονός είναι ότι από τις πρώτες ηµέρες της
διακυβέρνησής σας γίναµε όλοι µάρτυρες µίας ανεπανάληπτης
συµπεριφοράς κοινωνικής αναλγησίας, µίας πρωτοφανούς πο-
λιτικής εκδικητικότητας, µε την κατάργηση των «STAGE» στο δη-
µόσιο. Είναι και αυτό άλλο ένα τυφλό, πολιτικό, τροµοκρατικό
κτύπηµα της απροετοίµαστης για να κυβερνήσει παράταξής σας.

Ήδη από τις πρώτες µέρες που αναλάβατε την εξουσία, κύριε
Υπουργέ, επιστρέψατε σε πρακτικές του παρελθόντος. Κάνατε
αισθητό σε όλους τους τοµείς ότι επανέρχεται το βαθύ κοµµα-
τικό ΠΑΣΟΚ.

Αναφέροµαι φυσικά στην απόφασή σας, χωρίς κανέναν προη-
γούµενο διάλογο, να αφήσετε στον αέρα χιλιάδες νεαρούς κυ-
ρίως, εργαζόµενους, να ρίξετε στην ανεργία συµπολίτες µας που

µε κόπο και ιδρώτα προσέφεραν για µεγάλο διάστηµα σηµαντι-
κές υπηρεσίες στο δηµόσιο. Αποφασίσατε χωρίς να σκεφτείτε
τις αρνητικές κοινωνικές συνέπειες που έχουν αυτές οι αποφά-
σεις σε χιλιάδες εργαζόµενους αλλά και σε χιλιάδες οικογένειες.
Ειδικά σε συνθήκες οικονοµικής αβεβαιότητας, ειδικά σε καιρούς
δύσκολους µία τέτοια απόφαση ήταν πέρα για πέρα άδικη απέ-
ναντι στον καθηµερινό κόπο τόσων χιλιάδων συµπολιτών µας.

Και εσείς αλήθεια, που θέλετε να διακρίνεστε για την κοινω-
νική σας ευαισθησία, δεν τους συµπεριλάβατε στις οικονοµικά
ασθενείς οµάδες που θα λάβουν το επίδοµα αυτές τις ηµέρες.
Μήπως τους θεωρείτε και αυτούς έχοντες και κατέχοντες; Νο-
µίζω πως η πλειονότητα των Ελλήνων πολιτών κατανοεί ότι η λο-
γική κατάργησης των «STAGE», αλλά και η απόφασή σας για
τους συµβασιούχους, είναι αυστηρά κοµµατική.

Στα κενά που δηµιουργούνται στις δηµόσιες υπηρεσίες, τα
οποία και εσείς έχετε αναγνωρίσει, αλλά αναγνωρίζουµε και όλοι,
η Κυβέρνηση θα µπορεί να διορίσει πλέον τα δικά της παιδιά, τα
«πράσινα» παλικάρια, µε συµβάσεις εργασίας ορισµένου χρόνου.
Κάτι που δυστυχώς ήδη επιβεβαιώνεται καθώς πρόσφατα ήλθε
στη δηµοσιότητα το θέµα της πρωτοφανούς πολιτικής µεθόδευ-
σης για την κάλυψη των κενών θέσεων που προκύπτουν από
τους απολυµένους συµβασιούχους «STAGE» µε νέο προσωπικό
ορισµένου χρόνου στο Υπουργείο Εργασίας, αλλά και αµέσως
µετά στο Υπουργείο Πολιτισµού. Ακόµη και προχθές η ίδια η
Υπουργός Υγείας, απαντώντας σε σχετική επίκαιρη ερώτησή
µου, ανακοίνωσε την άµεση πρόσληψη νέου προσωπικού όπου
σε πλείστες περιπτώσεις την αντικατάσταση των συµβασιούχων
και συµβασιούχων «STAGE».

∆εν λέω να µην πάρουµε και νέο διοικητικό προσωπικό και για-
τρούς και νοσηλευτές εφόσον απαιτούνται. Όµως βρίσκω πα-
ράλογο, κύριε Υπουργέ, να έχουµε τόσους απασχολούµενους
που προσφέρουν σηµαντικές υπηρεσίες σε νοσοκοµεία, φορείς
και ιδρύµατα και γενικότερα στο δηµόσιο τοµέα, πόσω µάλλον δε
στους ΟΤΑ που είναι αρµοδιότητα του Υπουργείου σας και να
τους αφήνετε στο δρόµο. Αλήθεια, σε ποιά παράγραφο το γρά-
φει το προεκλογικό σας πρόγραµµα; Ανέτρεξα στο site του
ΠΑΣΟΚ, αλλά κάτι σχετικό δεν βρήκα.

Εύλογα, λοιπόν, διερωτώνται οι πολίτες, ποιος είναι ο πραγ-
µατικός λόγος για την απόλυση χιλιάδων συµβασιούχων
«STAGE»; Μήπως η αντικατάστασή τους µε µια στρατιά πράσι-
νων συµβασιούχων; Μήπως απλά τους διώχνετε για να βολέψετε
τα παιδιά των πολιτικών σας γραφείων; ∆υστυχώς, αυτό είναι το
πραγµατικό πρόσωπο της Κυβέρνησης. Αυτό εννοούσατε όταν
λέγατε ότι θα τα αλλάξουµε όλα µε το διορισµό µιας στρατιάς
κοµµατικών στελεχών;

Καταστρέφετε όνειρα χιλιάδων νέων ανθρώπων. Ένα µεγάλο
«γιατί» πλανάται στην κοινωνία σήµερα.

Γεγονός είναι, κύριε Υπουργέ, ότι από τη µια πλευρά αφήνετε
στον αέρα χιλιάδες συµβασιούχους και τις οικογένειές τους ανα-
γνωρίζοντας ότι προκύπτουν πολλά λειτουργικά κενά σε ολό-
κληρο το δηµόσιο τοµέα. Από την άλλη πλευρά προωθείτε την
πρόσληψη προσωπικού ορισµένου χρόνου για την κάλυψη αυτών
των κενών. Πολύ φοβάµαι ότι κάτι αντίστοιχο µεθοδεύετε και µε
τους υπόλοιπους συµβασιούχους στις περιφέρειες και στους
πρωτοβάθµιους και δευτεροβάθµιους ΟΤΑ. Ακριβώς, όπως προ-
χωράτε στην αντικατάσταση των απασχολουµένων στα προ-
γράµµατα «STAGE» µε νέους συµβασιούχους ορισµένου χρόνου,
έτσι θα αντικαταστήσετε σταδιακά και σε µεγάλο µέρος από
τους υπόλοιπους συµβασιούχους των ΟΤΑ και των περιφερειών
της χώρας.

Αν κάνω λάθος, τότε για εσάς θα είναι εξαιρετικά απλό σήµερα
να δεσµευθείτε από το Βήµα της Εθνικής Αντιπροσωπείας ότι
δεν θα πειράξετε κανένα συµβασιούχο. Και σας ερωτώ ευθέως.
Πάρτε θέση ξεκάθαρα τώρα. Περιµένω να ακούσω αν για µια
φορά θα καταλάβετε το λάθος σας, αν θα σεβαστείτε τους χι-
λιάδες συµπολίτες που χθες διαδήλωναν στην πλατεία Συντάγ-
µατος, όπως και σε όλη τη χώρα, ακόµη και σήµερα.

Πολύ φοβάµαι, κύριε Υπουργέ, ότι όπως βουνό είναι τα απορ-
ρίµµατα στους δρόµους, έτσι βουνό είναι και τα ψέµατα που σερ-
βίρατε προεκλογικά στους χιλιάδες συµβασιούχους των δήµων
και των περιφερειών αλλά και στους «σταζιέρ».
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γνωστό σε όλους µας ότι
οι συµβασιούχοι αποτελούν ένα µεγάλο και σηµαντικό κοµµάτι
του προσωπικού στο δηµόσιο τοµέα, ένα κοµµάτι που πραγµα-
τικά στηρίζει την αποτελεσµατική και εύρυθµη λειτουργία των δη-
µοσίων υπηρεσιών. Οι εκτιµήσεις το υπολογίζουν στο 1/3 των µο-
νίµων υπαλλήλων, δηλαδή πάνω από εκατό χιλιάδες άτοµα, τα
οποία µάλιστα εδώ και χρόνια καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανά-
γκες, ειδικά στους δήµους και στις κοινότητες της χώρας, όπου
οι συµβασιούχοι φτάνουν περίπου τους πενήντα χιλιάδες. Και αυ-
τοί εργάζονται πολλές φορές για χρόνια στις υπηρεσίες των δή-
µων και των κοινοτήτων δίνοντας καθηµερινά τον καλύτερό τους
εαυτό, προσφέροντας µε κόπο και ιδρώτα σηµαντικό έργο για την
αποτελεσµατική λειτουργία της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Οι πρόσφατες αποφάσεις της Κυβέρνησης ήδη οδηγούν δε-
κάδες χιλιάδες εργαζόµενους στην ανεργία. Το ίδιο φοβούνται
και οι συµβασιούχοι των περιφερειών και των ΟΤΑ.

Γεγονός είναι ότι στην αρχή η Κυβέρνηση δεσµεύτηκε ότι θα
γίνουν διαγωνισµοί για µόνιµες προσλήψεις στο δηµόσιο. Όµως,
οι νέες εξελίξεις και οι πρόσφατες αποφάσεις για πάγωµα των
προσλήψεων στο δηµόσιο και το 2010, έρχονται να ανατρέψουν
τα δεδοµένα στο δηµόσιο τοµέα. Τελικά, κύριε Υπουργέ, ποιους
κοροϊδεύετε για προσλήψεις και προσπαθείτε να τους χρυσώ-
σετε το χάπι; Και αυτά, ενώ οι δηµόσιες υπηρεσίες παραµένουν
στο σύνολό τους υποστελεχωµένες και οι ανάγκες καλύπτονται
µε «STAGE» και µε συµβασιούχους, µε ανανεωµένες για πολλά
χρόνια συµβάσεις ορισµένου χρόνου και συµβάσεις έργου τις
οποίες και καταργείτε. Φοβερό!

Επιτρέψτε µου να σας ενηµερώσω ότι αρκετοί συµβασιούχοι
που έχουν συµβάσεις εν ισχύι, συνεχίζουν να απασχολούνται σε
δηµόσιες υπηρεσίες του δηµοσίου και σε ορισµένες περιπτώσεις
µάλιστα χωρίς να πληρώνονται, καλά ακούσατε, χωρίς να πλη-
ρώνονται. Το φαινόµενο δε της µη καταβολής δεδουλευµένων
παρατηρείται συστηµατικά στους νέους και τις νέες που συµµε-
τέχουν στα προγράµµατα «STAGE» υπογράφοντας συµβάσεις
τους τελευταίους µήνες. Κάτι αντίστοιχο συµβαίνει και στις δι-
ευθύνσεις αλλοδαπών, της µετανάστευσης, των περιφερειών της
χώρας, όπως και στην Περιφέρεια Κρήτης, αλλά και σε άλλες
υπηρεσίες. Και αυτό είναι ένα θέµα για το οποίο περιµένω επίσης
την απάντησή σας.

Εδώ παρανοµείτε, κύριε Υπουργέ, γιατί η µη καταβολή δε-
δουλευµένων θεωρείται ποινικό αδίκηµα σε βαθµό πληµµελήµα-
τος και διώκεται από τις διατάξεις της παραγράφου 1 του ν.
690/1945, η οποία καταργήθηκε και αντικαταστάθηκε µεταγενέ-
στερα µε το άρθρο 8 παράγραφος 1 του ν. 2336/1995.

Ως εκ τούτου είναι επιτακτική η ανάγκη όχι µόνο να πληρω-
θούν, αλλά και να προστατεύσουµε και να προστατευθούν οι εν
λόγω εργαζόµενοι. Μπορούν να αποκατασταθούν επαγγελµα-
τικά µε την αντικατάσταση όλων των συµβάσεων έργων µε συµ-
βάσεις ορισµένου χρόνου, προκειµένου να µην οδηγηθούν και
αυτοί στην ανεργία, όπως συµβαίνει ήδη µε συµβασιούχους των
προγραµµάτων «STAGE».

Γιατί βάσει των εξαγγελιών σας προτίθεστε να προχωρήσετε
στη σταδιακή κατάργηση των συµβάσεων έργου που θα αντικα-
τασταθούν µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου βάσει της πλήρω-
σης θέσεων πάγιων και διαρκών αναγκών.

Επιτρέψτε µου να σηµειώσω κάτι τελευταίο που επίσης είναι
σηµαντικό και αφορά το ΑΣΕΠ. Με τις ρυθµίσεις που προωθείτε,
µε το νοµοσχέδιο για την αναµόρφωση του συστήµατος προ-
σλήψεων, καταργείτε µεταξύ άλλων την προσαύξηση του 50%
των µορίων της πρότερης εµπειρίας στο δηµόσιο τοµέα.

Καταργείτε έτσι, κύριε Υπουργέ, τους κόπους και τον ιδρώτα
τόσων χρόνων χιλιάδων απασχολούµενων, οι οποίοι πραγµατικά
έχουν στηρίξει το δηµόσιο τοµέα όλα αυτά τα χρόνια, εργαζό-
µενοι που έχουν σηκώσει στους ώµους τους το βαρύ φορτίο της
αποτελεσµατικής και εύρυθµης λειτουργίας των δηµοσίων υπη-
ρεσιών, εργαζόµενοι, που ορισµένοι εξ αυτών είναι πολύτεκνοι ή
ακόµη και υπερπολύτεκνοι.

Σήµερα έρχεστε και τους λέτε ότι όλοι οι κόποι σας, όλες οι
ατελείωτες ώρες που έχετε περάσει εξυπηρετώντας τους πολί-
τες, δεν έχουν σηµασία, δεν ισχύουν, δεν προσµετρώνται.

Κύριε Υπουργέ, σας ζητώ σήµερα –όπως έχω ήδη κάνει επα-

νειληµµένως και από εδώ το Βήµα- να λάβετε µια σαφή και υπεύ-
θυνη στάση απέναντι στους χιλιάδες πολίτες που µας παρακο-
λουθούν.

Πρέπει να ξεδιαλύνετε σήµερα κιόλας –τώρα!- το θολό τοπίο
που εσείς έχετε δηµιουργήσει, να δώσετε τέλος και µια ξεκά-
θαρη απάντηση στα σενάρια επί σεναρίων, ότι άλλοι φεύγουν και
άλλοι έρχονται, ότι άλλοι απολύονται και άλλοι προσλαµβάνο-
νται στις θέσεις τους. Έτσι όµως δεν παράγεται υπεύθυνη πολι-
τική. ∆εν βοηθούµε έτσι την αποτελεσµατική λειτουργίας της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Κλείνοντας, σας παρακαλώ όπως επανεξετάσετε τη θέση και
αναθεωρήσετε την πολιτική σας σε σχέση µε το ζήτηµα
«STAGE». Σας παρακαλώ επίσης να δεσµευθείτε ότι δεν θα πει-
ράξετε κανέναν συµβασιούχο των ΟΤΑ ή των περιφερειών της
χώρας και να δώσετε απάντηση στα δίκαια αιτήµατά τους.

Πρέπει ως Κυβέρνηση να πάψετε επιτέλους να παίζετε στην
πλάτη τόσων νέων κυρίως ανθρώπων και οικογενειών κοµµατικά
παιχνιδάκια µικροπολιτικής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ελευθέριο Αυγενάκη.
Πριν δώσω το λόγο στο δεύτερο επερωτώντα κ. Χρήστο Σταϊ-

κούρα, θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου
της Βουλής των Ελλήνων, εξήντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες
και δεκαέξι εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 54ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Αθηνών, το 8ο ∆ηµοτικό Σχολείο Αθηνών και το Κέντρο
∆ηµιουργικής Απασχόλησης του ∆ήµου Ελευσίνας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Σταϊκούρας, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό
Φθιώτιδας, έχει το λόγο για πέντε λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν
περάσει ήδη περίπου τα 2/3 από τις εκατό πρώτες ηµέρες δια-
κυβέρνησης της χώρας από το ΠΑΣΟΚ και η Κυβέρνηση αδυνα-
τεί να καταθέσει, να παρουσιάσει ένα ολοκληρωµένο, ένα
αξιόπιστο σχέδιο.

Ο πολιτικός τους λόγος είναι εγκλωβισµένος σε αντιφάσεις.
Χαρακτηρίζεται από αναξιοπιστία, ασάφειες, ατολµία, υπαναχω-
ρήσεις. Εξαντλείται σε θεωρούµενες καινοτόµες συµµετοχικές
διαδικασίες. Απουσιάζει η τόλµη και η αποφασιστικότητα, παρά
–πιθανόν- τις καλές προθέσεις.

Αντί για µεταρρυθµίσεις η Κυβέρνηση είναι χαµένη στο διαδί-
κτυο, προκειµένου να στελεχώσει τον κρατικό µηχανισµό. Αντί
για τη λήψη µέτρων η Κυβέρνηση εξαγγέλλει διάλογο. Αντί για
πολιτικές πρωτοβουλίες η Κυβέρνηση απλά περιγράφει την τρέ-
χουσα κατάσταση και προβαίνει σε φραστική ανακύκλωση δια-
πιστώσεων.

Στο µόνο τοµέα που η Κυβέρνηση έχει σχέδιο, επιδεικνύει απο-
φασιστικότητα, είναι στα εργασιακά θέµατα, θέµατα που άπτο-
νται των συµβασιούχων και των συµµετεχόντων σε προγράµµατα
µαθητείας και απόκτησης εργασιακής εµπειρίας.

Η Κυβέρνηση καταργεί ένα θεσµό που υιοθετήθηκε, διατηρή-
θηκε, κληροδοτήθηκε από τις προηγούµενες κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ, απόφαση πρόχειρη και λανθασµένη.

Ωστόσο, η Κυβέρνηση πριν λάβει την απόφασή της, θα έπρεπε
να εξαντλήσει και να εµπλουτίσει µε κοινωνικά δικαιότερες λύ-
σεις τις πολιτικές τις επιλογές, να προστατεύσει τις πολιτικές της
από παρελθούσες πρακτικές και νοοτροπίες ρεβανσισµού, πρα-
κτικές που δυστυχώς εντοπίζονται και στις προθέσεις της για
τους συµβασιούχους στις περιφέρειες και στους Οργανισµούς
Τοπικής Αυτοδιοίκησης της χώρας, δηµιουργώντας έντονη ανη-
συχία στους εργαζόµενους, κάποιοι από τους οποίους ήδη έχουν
απολυθεί και κάποιοι άλλοι πρόκειται να απολυθούν στο τέλος
του έτους.

∆ηµιουργείται έτσι ένα γκρίζο τοπίο για το εργασιακό µέλλον
χιλιάδων συµβασιούχων, που απασχολούνται επί σειρά ετών σε
συγκεκριµένες θέσεις, συµβασιούχων που αποτελούν σηµαντικό
µέρος των απασχολούµενων σε αυτούς φορείς, συµβασιούχων
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που εργάζονται µε χαµηλά µισθολογικά επίπεδα και προνόµια,
συµβασιούχων που καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες των
φορέων του δηµοσίου στους οποίους απασχολούνται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συµφωνήσω απόλυτα ότι το
πολιτικό πλαίσιο των αποφάσεων της πολιτείας θα πρέπει να
εδράζεται στις αρχές της ισονοµίας και της αξιοκρατίας, να δια-
κρίνεται όµως και για την κοινωνική της ευαισθησία που, κύριοι
της Κυβέρνησης, λέγατε ότι διαθέτετε ως αξιωµατική αντιπολί-
τευση, όταν στις 6 Ιουνίου του 2008 καταθέσατε συναφή ερώ-
τηση για τη µονιµοποίηση συµβασιούχων που εργάζονταν τότε
στην Περιφέρεια ∆υτικής Μακεδονίας, κοινωνική ευαισθησία που
κρίνεται επιβεβληµένη στη σηµερινή δύσκολη οικονοµική και κοι-
νωνική συγκυρία.

Προς την κατεύθυνση αυτή, η Κυβέρνηση οφείλει να λάβει
σαφή και ξεκάθαρη θέση για τους συµβασιούχους αυτούς και να
διερευνήσει τα ενδεχόµενα µετατροπής των συµβάσεών τους
κατά τα πρότυπα προγενέστερων διατάξεων, αφού καλύπτουν
πάγιες και διαρκείς ανάγκες, αλλά και διατήρησης της όποιας
µοριοδότησης των συµβασιούχων λόγω της εµπειρίας των οι-
κείων φορέων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αντιµετώπιση αυτών των ζη-
τηµάτων των συµβασιούχων απαιτεί τη λήψη γενναίων αποφά-
σεων, χωρίς κοµµατικές παρωπίδες και µακριά από
µικροπολιτικές σκοπιµότητες.

Απαιτείται η προώθηση κοινωνικά δίκαιων και ευαίσθητων πο-
λιτικών επιλογών, όπως έπραξε και η κυβέρνηση της Νέας ∆η-
µοκρατίας το 2004, µακριά από εφήµερες αποφάσεις πολιτικής
αντικατάστασης και κοµµατικού βολέµατος, που έχουν δηµιουρ-
γήσει ιδιαίτερη ανησυχία σε δεκάδες χιλιάδες συµβασιούχους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Σταϊκούρα.
Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος, Βουλευτής της

Νέας ∆ηµοκρατίας στο Νοµό Καβάλας, για πέντε λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Καθώς περνάει η σειρά των οµιλητών, καλύπτονται και τα βα-

σικά σηµεία της επερώτησης, γι’ αυτό και εγώ θα επιχειρήσω να
περάσω ακροθιγώς τα βασικά ζητήµατα στο θέµα µας.

Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, εδώ µας προκύπτει ένα ζήτηµα
προθέσεων της Κυβέρνησής σας. ∆ιότι εγώ θα δεχθώ ότι πράγ-
µατι ο απώτερος στόχος τόσο της στάσης της Κυβέρνησης απέ-
ναντι στους «σταζιέρ» όσο και του Υπουργείου σας στις
νοµοθετικές πρωτοβουλίες των ηµερών για την καθιέρωση αντι-
κειµενικού τρόπου πρόσληψης στο δηµόσιο είναι αυτό ακριβώς:
η καθιέρωση ενός αντικειµενικού συστήµατος προσλήψεων στο
δηµόσιο. Η πρόθεση είναι ασφαλώς καλή.

Από εκεί και πέρα, όµως, τα πράγµατα περιπλέκονται, γιατί
έχουµε τις εξαγγελίες της Κυβέρνησής σας ήδη µερικές µέρες
µετά τις εκλογές της 4ης Οκτωβρίου, όπου βάζετε τρία σηµεία:
κατάργηση του θεσµού των «STAGE», ανίσχυρο των συµβάσεων
που έχουν συναφθεί στην «πονηρή» περίοδο µετά την προκή-
ρυξη των τελευταίων εκλογών και βέβαια µη ανανέωση όσων
συµβάσεων λήγουν από εδώ και πέρα. Καλά ως εδώ.

Όµως το ζήτηµα ανακύπτει, όταν προκύπτουν εκπτώσεις και
παλινωδίες, οι οποίες δηµιουργούν το δεύτερο ζήτηµα που
υπάρχει σε αυτό το µεγάλο θέµα, το ζήτηµα της αξιοπιστίας σας.

Στο παρελθόν γνωρίζουµε ότι µε δύο νοµοθετικές ρυθµίσεις
το 1999 και το 2000 µονιµοποιήθηκαν οι συµβασιούχοι, οι οποίοι
είχαν προσληφθεί επί των ηµερών σας.

Σήµερα εσείς όχι µόνο αρνείστε τη µονιµοποίηση των συµβα-
σιούχων εν ενεργεία, αλλά αρνείστε ακόµα και τη µοριοδότησή
τους, δηλαδή την κινητροδότησή τους, έτσι ώστε σε µελλοντι-
κούς διαγωνισµούς προσλήψεως στο δηµόσιο να έχουν ένα επι-
πλέον πλεονέκτηµα λόγω ακριβώς του ότι έχουν κάποια
προϋπηρεσία και µάλιστα σε εξειδικευµένο αντικείµενο. Αυτό δεν
είναι ίση αλλά άνιση µεταχείριση οµοειδών περιπτώσεων. Πα-
ράλληλα υπάρχουν φήµες ότι τρέχουν από το «παράθυρο» προ-
σλήψεις συνταξιούχων ακόµα και αυτή την ώρα. Αναφέροµαι στο
ρεπορτάζ ή στις φήµες που υπάρχουν στον Τύπο πρόσφατα για

ογδόντα έξι θέσεις συµβασιούχων ορισµένου χρόνου στο Υπουρ-
γείο Απασχόλησης σε Ταµείο Ειδικής Επικουρικής Ασφάλισης,
το οποίο αντιβαίνει οπωσδήποτε στη γενική σας εξαγγελία περί
κατάργησης του θεσµού και δηµιουργεί ζήτηµα αξιοπιστίας.

Βέβαια είστε αναρµόδιος να απαντήσετε. Ο Υπουργός Απα-
σχόλησης, που βρισκόταν πριν από λίγο καιρό σε αυτή την Αί-
θουσα, ήταν ο αµέσως αρµόδιος, αλλά νοµίζω ότι κάτι έχετε και
εσείς να πείτε για το θέµα, ιδίως όταν πριν από µερικές µέρες
σε παρόµοιου θέµατος ερώτηση σε αυτήν εδώ την Αίθουσα είπε
συγκεκριµένα –και διαβάζω από τα Πρακτικά εκείνης της ηµέ-
ρας- τα εξής: «Το µεσαίωνα τον εργασιακό ή τον καταργείς ή δεν
τον καταργείς. ∆εν τον καταργείς, αλλά διατηρείς την ουρά του».

Η πρόσληψη ογδόντα έξι συµβασιούχων ορισµένου χρόνου σε
υπηρεσία αρµοδιότητας του Υπουργείου του δείχνει ότι όχι µόνο
δεν έχει καταργηθεί αλλά έχει διατηρηθεί µια πολύ µεγάλη ουρά.

Το τρίτο –για να µη µακρηγορώ- ζήτηµα είναι ζήτηµα ουσίας.
Και η ουσία είναι ότι µε την πρόθεση να απολυθούν ή να καταρ-
γηθούν οι συµβάσεις όλων των συµβασιούχων σήµερα, ειδικά
αυτών που εξετάζουµε αυτή την ώρα, των συµβασιούχων των πε-
ριφερειών οι οποίοι έχουν συµβληθεί κυρίως µε την Ελληνική
Εταιρεία Τοπικής Ανάπτυξης και Αυτοδιοίκησης προκύπτει ζή-
τηµα αποψίλωσης της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης από χιλιάδες λει-
τουργικά, εξειδικευµένα και ευσυνείδητα στελέχη, που αυτή τη
στιγµή εργάζονται στο δηµόσιο.

Στο τµήµα Αλλοδαπών και Μετανάστευσης, όπου εργάζονται
οι περισσότεροι συµβασιούχοι µε τις περιφέρειες, βγαίνει η δου-
λειά. Βγάζουν δουλειά αυτοί οι συµβασιούχοι. Έχουν εξειδικευ-
τεί σε συγκεκριµένο αντικείµενο και µάλιστα σε συγκεκριµένο
πνεύµα νοµοθεσίας και κανόνων. Είναι ευσυνείδητοι, διότι όλοι
έχουν το κίνητρο της εργασιακής τους αναβάθµισης, είτε αυτό
έχει να κάνει µε µονιµοποίηση είτε έχει να κάνει µε µοριοδότηση,
ακόµα και µε ανανέωση της σύµβασής τους –τη συνέχεια, δη-
λαδή, της δουλειάς- και κυρίως το βεβαιώνουν και οι προϊστά-
µενοί τους, οι οποίοι τρέµουν κυριολεκτικά στην προοπτική να
βρεθούν χωρίς αυτούς τους εργαζόµενους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και το τέταρτο ζήτηµα –και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- είναι ζή-
τηµα, κατά την άποψή µου, ηθικής τάξης. Η ιστορία θα γράψει
ότι µόλις λίγες µέρες µετά τις εκλογές η Κυβέρνηση σας χωρίς
να έχει στελεχώσει τις Γραµµατείες των Υπουργείων, χωρίς να
έχει στελεχώσει τις περιφέρειες, χωρίς να έχει στελεχώσει τις
θέσεις-κλειδιά της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης έβαλε εναντίον αδυνά-
των. Και για µια Κυβέρνηση η οποία εκπροσωπεί την παράταξη,
η οποία διαχρονικά και ιστορικά διατείνεται ότι υπάρχει για να
φροντίζει τους αδύνατους σε αυτή τη χώρα, νοµίζω ότι αυτό δεν
είναι ένα καθόλου καλό δείγµα γραφής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παναγιωτόπουλο.
Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε σήµερα εδώ για

να µάθουµε ποιες είναι επιτέλους οι προθέσεις του Υπουργού
Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης,
κατ’ επέκταση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, για τους χιλιάδες
συµβασιούχους που εργάζονται στις περιφέρειες και στους δή-
µους της χώρας.

Είναι γεγονός ότι τα πρώτα δείγµατα γραφής της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ χαρακτηρίζονται από αδράνεια, αµετροέπεια και κοι-
νωνική αναλγησία. Για παράδειγµα, πριν τις εκλογές το ΠΑΣΟΚ
διακήρυττε σε όλους τους τόνους ότι θα αντιµετωπίσει όλους
τους πολίτες µε δικαιοσύνη. Ωστόσο µε το «καληµέρα» καταργεί
το θεσµό των «STAGE» στέλνοντας στο δρόµο πάνω από τριάντα
χιλιάδες νέα παιδιά, ενώ µε αυτόν τον τρόπο διακηρύττει ότι –σε
αντίθεση µε τις προεκλογικές του δεσµεύσεις- είναι σίγουρο ότι
το ΠΑΣΟΚ προσπαθεί µε αυτό τον τρόπο να αποκαταστήσει την
αξιοκρατία.

Γεγονός όµως είναι ότι ξεχνάει ότι το ΠΑΣΟΚ ήταν εκείνο που
το 1997 θεσµοθέτησε το θεσµό των «STAGE», ενώ µε συγκεκρι-
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µένους νόµους µονιµοποίησε πάνω από δυόµισι χιλιάδες εργα-
ζοµένους στο δηµόσιο µε τη µορφή των «STAGE» .

Το ζήτηµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι προκύπτουν
σηµαντικά κενά µε την κατάργηση των θεσµών των «STAGE», τα
οποία δεν µπορούν να αναπληρωθούν άµεσα. Πρόσφατα µάλι-
στα, ο Πρωθυπουργός είχε επισκεφθεί κάποιο ΚΕΠ για να διαπι-
στώσει την εύρυθµη λειτουργία του και να κερδίσει τις
εντυπώσεις. Όµως, δεν ρώτησε, πόσα ΚΕΠ θα κλείσουν σύντοµα
λόγω ελλείψεως προσωπικού. Πράγµατι αδυνατώ να κατανοήσω
τη συγκεκριµένη απόφαση, παρά µόνο ως διωγµό συγκεκριµέ-
νης και ιδιαίτερα ευαίσθητης οµάδας πολιτών.

Η ανάγκη, όµως, κύριε Υπουργέ, δεν έχει χρώµα και ενδεχο-
µένως, πολλά απ’ αυτά τα νέα παιδιά πιθανότατα να σας υπο-
στήριξαν στις τελευταίες εκλογές. ∆εν είναι ούτε πράσινα ούτε
µπλε ούτε κόκκινα. Και, βεβαίως, αρνείστε ακόµα και τη µοριο-
δότηση σ’ αυτούς τους νέους ανθρώπους σε ενδεχόµενους δη-
µόσιους διαγωνισµούς, κάτι που ουσιαστικά επιβραβεύει την
ύπαρξη εργασιακής εµπειρίας.

Είναι γεγονός, κύριοι συνάδελφοι, ότι η παραπάνω ιστορία
προκαλεί εύλογες ανησυχίες και για άλλα παράπλευρα ανοιχτά
ζητήµατα, για το ανοιχτό κεφάλαιο που ονοµάζεται συµβασιού-
χοι στις περιφέρειες και στους δήµους, συµβασιούχοι που κά-
ποιες φορές εργάζονται πάνω από δέκα χρόνια µε οχτάµηνες
συµβάσεις, πολίτες που παραµένουν στον αέρα ενώ καλύπτουν
πάγιες ανάγκες, οι οποίοι ανησυχούν για το τι θα απογίνουν, πώς
θα ανταποκριθούν στις δύσκολες οικονοµικές καταστάσεις και
βεβαίως ανησυχούν οι ίδιες οι οικογένειές τους. Πολίτες οι
οποίοι ξεκίνησαν τις κινητοποιήσεις και µάλιστα πολλών εξ αυτών
οι συµβάσεις ολοκληρώνονται στο τέλος του έτους.

Θα αναφερθώ και εγώ, όπως και ο συνάδελφος, στα Τµήµατα
Αλλοδαπών στις περιφέρειες, τµήµατα που στελεχώνονται από
άτοµα που έχουν συσσωρευµένη εµπειρία πάνω από πέντε έτη,
εξειδικευµένα στους µεταναστευτικούς νόµους και συγκεκριµένα
στο ν. 3386/05, ενώ πολλοί εξ αυτών, σε πολλές περιφέρειες της
χώρας, καλύπτουν πάνω από το 50% των µονίµων απασχολου-
µένων.

Και το ερώτηµα βέβαια, κύριε Υπουργέ, γίνεται πιο πιεστικό
από ποτέ. Και επειδή ακριβώς υπάρχει συνέχεια στο κράτος και
επειδή πιστεύω ότι όλοι εµείς οι πολιτικοί θα πρέπει να είµαστε
χρήσιµοι στον τόπο, θα πρέπει να ξεκαθαρίσετε τις προθέσεις
σας, µε δεδοµένο ότι, ενώ βρισκόµαστε στο δεύτερο δεκαήµερο
του ∆εκεµβρίου, δεν έχει αποσαφηνιστεί το τι θα γίνει µε τους
συµβασιούχους, ενώ οι συµβάσεις τους, όπως ανέφερα λίγο
πριν, λήγουν στο τέλος του µηνός.

Πραγµατικά δεν ξέρω αν θα πρέπει να σας προσάψω ανευθυ-
νότητα και αβουλία ή δόλο και αναλγησία. Σας θυµίζω, όµως, ότι
εµείς λάβαµε το µήνυµα στις τελευταίες εκλογές και εσείς, αν
συνεχίσετε έτσι, να είστε σίγουροι ότι θα το λάβετε σύντοµα.
∆ιότι οµολογουµένως τα πρώτα δείγµατα γραφής της νέας Κυ-
βέρνησης του ΠΑΣΟΚ χαρακτηρίζονται από πολιτικό φαρισαϊσµό
ή απραξία, αλλά και αδράνεια των αρµοδίων Υπουργείων που αρ-
κετές φορές, ακόµα και σε ζητήµατα δικής τους αρµοδιότητας,
δηλώνουν αναρµόδια. Και αυτό δεν είναι καλό ούτε για τις ανά-
γκες του τόπου, ούτε σαφώς για τις ανάγκες των συµπολιτών
µας.

Περιµένουµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να επιδείξετε τη µέγιστη
ευαισθησία σε χιλιάδες συµβασιούχους των περιφερειών και των
δήµων, που εν πολλοίς, από τις δικές σας αποφάσεις εξαρτάται
τόσο το προσωπικό όσο και το µέλλον των οικογενειών τους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Πλακιωτάκη.
Το λόγο έχει ο τελευταίος εκ των επερωτώντων Βουλευτών, ο

Βουλευτής Κιλκίς κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ειλικρινά ακούστηκαν νοµίζω από τους συναδέλφους µου

αυτά που έπρεπε να ακουστούν. ∆εν είµαι αυτός που θα εκφω-
νήσω λόγο περί αδυνάτων –τα έχει πει ο Λυσίας, κύριε Πρόεδρε,
από αρχαιοτάτων χρόνων- σίγουρα όµως ειλικρινά πρέπει να
ακουστούν απόψεις πολιτικές, συγκεκριµένες και επίκαιρες.

∆ιαβάζοντας δε ξανά τελευταία ένα όµορφο βιβλίο του ∆ιο-
νύση του Χαριτόπουλου, θέλω να καταθέσω την άποψη του Σο-
πενχάουερ ότι οι πρωτόγονοι αλληλοεξοντώνονταν, οι σύγχρονοι
και πολιτισµένοι αλληλοεξαπατώνονται. Και τα δύο, βεβαίως, δεν
είναι πράξεις που πρέπει να υπάρχουν στη σύγχρονη πολιτική
ζωή. Νοµίζω ότι το χειρότερο που µπορούσε να συµβαίνει, κατά
την έκφραση του ελληνικού λαού, ήταν να αλληλοεξαπατώµεθα.
Όµως, το να επιστρέψουµε σε πρωτόγονες πολιτικές πλέον πρά-
ξεις, νοµίζω ότι δεν τιµά κανέναν µας.

Και επειδή πρέπει να αναλαµβάνει ο καθείς και την προσωπική
του ευθύνη –πέραν της συλλογικής ή όποιας κοµµατικής ευθύ-
νης- και σύµφωνα και µε την καταγωγή µου και µε την παιδεία
µου, αλλά και µε την εµπειρία µου που είναι πολλών ετών πλέον
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, αλλά και στην πολιτική ζωή, ειλικρινά
πιστεύω ότι έχουµε κατακτήσει όλοι –αυτή νοµίζω ότι είναι η συ-
νισταµένη αντίληψη- αυτήν την κεκτηµένη πλέον πρακτική του να
µην εκδικούµεθα.

Και είναι σίγουρα δεδοµένο ότι οι συµβασιούχοι και οι «στα-
ζιέρ» –δεν θέλω να επανέλθω στο θέµα, µιλάµε σήµερα για τους
συµβασιούχους- είναι πολίτες που κατατάσσονται στους αδυνά-
τους. Οι κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ κα-
τέκτησαν, πιστεύω, την τελευταία εικοσαετία αυτήν την
αξιοπιστία του να συµπεριφέρονται όπως θα ήθελε ο ελληνικός
λαός και οι Έλληνες πολίτες. ∆εν νοµίζω ότι πλέον η εκδίκηση
ταιριάζει στην πολιτική ζωή της πατρίδος µας.

Έτσι, κύριε Υπουργέ, εκτιµώ ότι αν και ήταν ατόπηµα των πρώ-
των ηµερών, έχετε το χρονικό περιθώριο, ειλικρινά, να πορευ-
θείτε στην ορθή οδό που ο µέσος Έλληνας πολίτης αναζητά και
όχι µόνο ο ψηφοφόρος ή ο οπαδός της Νέας ∆ηµοκρατίας. Η
πρόκληση, εξάλλου, του κράτους-υπηρέτη, η αναδιοργάνωση, η
ανασύσταση του κράτους που ήταν και δική µας εξαγγελία –έγι-
ναν βήµατα σωστά, άλλο αν ακυρώθηκαν µετέπειτα- θα είναι πά-
ντοτε µπροστά σας, όπως και η πρόκληση της χρηστής
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Όµως, αυτό πρέπει να γίνει µέσα σε συµβατικούς τουλάχιστον
κανόνες, εντός συνταγµατικών ορίων και κοινωνικών δεδοµένων.
Έχετε αυτήν την ευκαιρία ό,τι θέλετε να εφαρµόσετε στο µέλ-
λον, να το πράξετε µε πρόνοια συνταγµατική –και κοινωνική,
τολµώ να πω- αφού όµως εξαντλήσετε αυτό το συνταγµατικό και
κοινωνικό κεκτηµένο αυτών των αδυνάτων εργαζοµένων και να
τους οδηγήσετε εσείς εκεί που πρέπει και να εφαρµόσετε αυτό
που νοµίζετε ότι πρέπει να εφαρµόσετε στο µέλλον νοµοθετικά.

Σίγουρα χρειάζεται µεταβατική περίοδος. Η συνέχεια του κρά-
τους δεν αρκεί µόνο να την εξαγγέλλουµε εµείς οι πολιτικοί και
να φαινόµαστε –ξέρετε- αρεστοί και ότι δήθεν έχουµε κατακτή-
σει και βήµατα προόδου και πολιτικού πολιτισµού. Πρέπει έµπρα-
κτα να αποδεικνύεται και να εφαρµόζεται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ζήσαµε αυτές τις ηµέρες το δράµα της πόλης της Αθήνας που
µας φιλοξενεί εµάς από την περιφέρεια. ∆εν γνωρίζατε ότι θα
δηµιουργούνταν το θέµα αυτό; Έπρεπε ο ∆ήµος Αθηναίων να
προσφεύγει στη δικαιοσύνη για να προασπίσει τη δηµόσια υγεία
και µάλιστα εν όψει εορτών που δυσφηµείται η χώρα µας, όταν
στο επίκεντρο της πατρίδας µας υπάρχει αυτή η εικόνα; Και δεν
αναλαµβάνετε εσείς ως κεντρική πολιτική, εκτελεστική εξουσία,
την ευθύνη;

Και θα σας θυµίσω πολύ απλά το εξής: Ο ν. Σκανδαλίδη ήταν
νόµος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κύριε Υπουργέ; Μοριοδότηση
προέβλεπε, για να λύσει µεταβατικά ζητήµατα αυτών των τότε
αδυνάτων πολιτών εργαζοµένων. Έτσι και εσείς τώρα, αυτή τη
στιγµή, έχετε µπροστά σας αυτήν την κοινωνική πραγµατικότητα
και καλείστε να την εκτονώσετε –ας µου επιτραπεί η έκφραση-
πάντοτε µε κανόνες δικαίου, για να προκύψει το ζητούµενο γι’
αυτούς τους εργαζοµένους που είναι η διεκδίκηση εντός δικαίων
κανόνων µιας θέσης στον ήλιο αυτής της πατρίδος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Από εκεί και ύστερα, πάρτε εσείς όποιες νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες θέλετε. Θα αναλάβετε την ευθύνη και θα σας κρίνει και
ο ελληνικός λαός.
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Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε ιδιαιτέ-

ρως τον κ. Κιλτίδη και για τις ακαδηµαϊκές τους αναφορές.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ακολουθεί τον κ. Τζαβάρα µε τον Λο-

µπρόζο προχθές!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μην το λέτε, γιατί έπε-

ται ο κ. Τζαβάρας, οπότε θα λάβει την εκδίκησή του!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Εγώ διεκδικώ ότι είµαι διάδοχος

του κ. Πολύδωρα!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλείται τώρα ο

κύριος Υπουργός, ο κ. Ιωάννης Ραγκούσης, να λάβει το λόγο για
είκοσι λεπτά για να απαντήσει στους επερωτώντες Βουλευτές.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Είναι αλήθεια, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι είναι δύσκολο σε µας
να µην εκφράσουµε µία µεγάλη απορία, η οποία έχει σχέση µ’
αυτό καθ’ αυτό το περιεχόµενο µιας ερώτησης, η οποία έρχεται
µετά τη γνωστοποίηση, αλλά και τη συζήτηση στη ∆ιαρκή Επι-
τροπή της Βουλής ενός σχεδίου νόµου, που βεβαίως όταν κατα-
τέθηκε η ερώτηση µπορεί να µην ήταν γνωστό, αλλά εντωµεταξύ
φαντάζοµαι ότι έχει γίνει γνωστό. Παρ’ όλα αυτά, όµως, θα κάνω
κάποιες αναφορές.

Κυρίως, όµως, δεν είναι καθόλου εύκολο να µην εκφράσει κα-
νείς την απορία του για την επιµονή και τον τρόπο προσέγγισης
των Βουλευτών της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ως προς ένα
πολύ µεγάλο θέµα, ως προς ένα πολύ µεγάλο πρόβληµα κατά
έναν τρόπο, που –επιτρέψτε µου- εµπεριέχει στοιχεία τα οποία
δεν υπακούουν ούτε στην πραγµατικότητα ούτε στην αλήθεια
ούτε βεβαίως εξ αυτού του λόγου και στην κοινή λογική.

Για παράδειγµα, ποτέ δεν είπαµε ότι καταργούνται οι συµβά-
σεις. Ποτέ! Μέσα στο νοµοσχέδιο υπάρχει η πρόβλεψη και για τις
συµβάσεις έργου και για τις συµβάσεις εργασίας ορισµένου χρό-
νου.

Αυτό που είπαµε, το είπαµε τώρα ως Κυβέρνηση, το έχουµε
πει ως κοινοβουλευτική Πλειοψηφία και το έχουµε πει και ως πα-
ράταξη προεκλογικά και επί του οποίου ζητήσαµε την ψήφο του
ελληνικού λαού είναι –και αυτό νοµοθετείται- και έγκειται στο ότι
όλες οι προσλήψεις στο δηµόσιο τοµέα είτε τακτικού είτε έκτα-
κτου προσωπικού θα πρέπει να γίνονται µε αξιοκρατία και αντι-
κειµενικότητα, δηλαδή µε την ευθύνη, τον έλεγχο και τις
διαδικασίες του Ανωτάτου Συµβουλίου Επιλογής Προσωπικού,
δηλαδή του ΑΣΕΠ.

Ποτέ δεν µιλήσαµε και κανείς δεν µπορεί να µιλά για µετα-
τροπή συµβάσεων. Και υπήρχαν σε τουλάχιστον δύο τοποθετή-
σεις συναδέλφων φράσεις οι οποίες παραβιάζουν ευθέως το
Σύνταγµα.

∆εν µπορούµε, λοιπόν, και κανείς δεν µπορεί να µιλά –διότι το
Σύνταγµα δεν το επιτρέπει- για µετατροπή συµβάσεων. Παρα-
πέµπω στο άρθρο 103 του Συντάγµατος.

Κανείς δεν µπορεί να µιλά, γιατί δεν το επιτρέπει το Σύνταγµα
για µονιµοποίηση συµβασιούχων. ∆εν γίνεται! Και, εν πάση περι-
πτώσει, δεν γίνεται να µιλάµε γι’ αυτά και µετά την εξάντληση
µιας µεγάλης χρονικής περιόδου δηµοσίου διαλόγου, όπου όλοι
είχαµε την ευκαιρία να ξεκαθαρίσουµε κάποια θέµατα. Στην αρ-
µόδια επιτροπή της Βουλής υπήρξαν πάρα πολλές τέτοιες το-
ποθετήσεις γι’ αυτά τα θέµατα και από δικούς σας συναδέλφους,
εννοώ µέλη της Κοινοβουλευτικής σας Οµάδας.

Αυτός ήταν και ο λόγος, αγαπητέ κύριε Κιλτίδη, που εµείς από
την πρώτη στιγµή είπαµε στους εργαζόµενους της καθαριότη-
τας του ∆ήµου της Αθήνας ότι κάποιοι τους οδηγούν σ’ αυτήν
την εκ προοιµίου µάχη, την οποία δεν µπορούσαν να κερδίσουν.
Και σ’ αυτήν τη µάχη τους οδήγησαν αυτοί που τους έδωσαν πο-
λιτική κάλυψη και τους έλεγαν -για να τους χαϊδεύουν τα αυτιά-
ότι έχουν δίκιο.

Και ιδού πού τους οδήγησαν! Τους οδήγησαν και τους ίδιους
αυτή τη στιγµή στο απόλυτο αδιέξοδο, γιατί βεβαίως τους κα-
θοδήγησαν και τους ενθάρρυναν σε έναν αγώνα ο οποίος δεν
µπορούσε να δικαιωθεί εκ των πραγµάτων.

Εµείς έντιµα τους είχαµε πει από την αρχή: Ζητάτε µονιµοποί-

ηση. ∆εν µπορείτε να την έχετε, όχι γιατί η Κυβέρνηση έτσι και
αλλιώς δεν µπορεί να τη δώσει και δεν θέλει, αλλά και γιατί εκ
του Συντάγµατος δεν µπορείτε να την έχετε.

Το γεγονός ότι αναστατώθηκε η Αθήνα και επλήγησαν και οι
επιχειρήσεις και οι κάτοικοι, ο µόνος δήµος της χώρας –σας το
τονίζω, γιατί δεν υπήρξε άλλος δήµος της χώρας- έχει ένα λόγο
και µια αιτία: υπήρξε µια δηµοτική αρχή, που µε έναν τρόπο απί-
στευτα λαϊκιστικό, ανεύθυνο και δηµαγωγικό έλεγε σε αυτούς
τους εργαζόµενους «Προχωρήστε, είµαστε δίπλα σας.»

Ορίστε, πού τους οδήγησαν! Οδήγησαν και τους δηµότες και
τους καταστηµατάρχες σε αυτό το επώδυνο δεκαήµερο, αλλά
και τους εργαζόµενους να υφίστανται την υποχρέωση να εφαρ-
µόσουν µια δικαστική απόφαση από χθες το βράδυ και να µα-
ζεύουν τα απορρίµµατα. Άρα πλήρης η αποτυχία!

Θέλω, λοιπόν, να πω ότι αυτό δεν είναι δυνατόν. Γιατί προφα-
νώς πέραν από εµάς, που είναι υποχρέωση και καθήκον µας και
θα το ασκήσουµε -διότι έτσι πρέπει να κάνουµε και έχουµε συ-
ναίσθηση της ευθύνης µας- µας ακούνε και συµβασιούχοι. Οι
συµβασιούχοι αυτά τα ξέρουν. Όταν ακούνε Βουλευτές της Αντι-
πολίτευσης να µιλάνε για µονιµοποίηση ή για µετατροπή των
συµβάσεων, ήδη αυτοί που σας άκουσαν τώρα από τις τηλεορά-
σεις ξέρουν ότι δεν γίνεται και αναρωτιούνται γιατί το λένε, αφού
το ξέρουν ότι δεν γίνεται.

Ήθελα, επίσης, να πω ότι υπ’ αυτήν την έννοια είναι τελείως
στον αέρα αυτό το επιχείρηµα περί των συµβάσεων εργασίας
ορισµένου χρόνου. Βεβαίως, γίνονται συµβάσεις εργασίας ορι-
σµένου χρόνου. Βεβαίως, και θα γίνονται συµβάσεις εργασίας
ορισµένου χρόνου, αλλά µέσω ΑΣΕΠ. Ακόµη και οι συµβάσεις
έργου, που δεν τις καταργήσαµε, θα εξακολουθήσουν να πραγ-
µατοποιούνται µε έγκριση του ΑΣΕΠ και µε µόρια, όπως προ-
βλέπονται από το ΑΣΕΠ. Και εδώ είναι η µεγάλη διαφορά. Και
εδώ είναι, που κατά την ταπεινή µου γνώµη –και πάρτε την και πε-
τάξτε την στο καλάθι των αχρήστων!- συνεχίζετε να επιλέγετε
στο θέµα αυτό µια στάση που σας εκθέτει στη συντριπτική πλει-
οψηφία των Ελλήνων πολιτών.

Γιατί στην πραγµατικότητα τι λέτε; Λέτε και ζητάτε να συνεχί-
σουµε µια πολιτική που καταδικάστηκε στη συνείδηση των πολι-
τών, µια πολιτική που λέει ευνοιοκρατικά, ρουσφετολογικά,
πελατειακά να παίρνει ο κάθε Υπουργός, ο κάθε δήµαρχος, ο
κάθε διοικητής οργανισµού όποιον θέλει και να µη δίνει λογα-
ριασµό σε κανένα.

Μα, αυτήν την πολιτική όχι µόνο δεν πρέπει, αλλά επίσηµα –για
µια ακόµη φορά σας το λέµε- δεν θέλουµε να τη συνεχίσουµε. Γι’
αυτόν το λόγο έχουµε δεσµευτεί απέναντι στον ελληνικό λαό και
εσείς επιµένετε, κατά την ταπεινή µου γνώµη –και σας ξαναλέω
«πετάξτε την στο καλάθι των αχρήστων!»- να εκτίθεστε. Γιατί τι
ζητάτε; Ζητάτε να συνεχιστεί από εµάς µια ευνοιοκρατική, ρου-
σφετολογική, πελατειακή πολιτική, η οποία ουσιαστικά αφορά
ένα µικρό αριθµό εργαζοµένων και στρέφεται εναντίον της συ-
ντριπτικής πλειοψηφίας των Ελλήνων πολιτών, µεταξύ των
οποίων, προφανώς, είναι και πάρα πολλοί ψηφοφόροι σας.

∆ιότι, όταν λέτε «συνεχίστε τις συµβάσεις», ουσιαστικά τι λέτε;
Λέτε ότι αυτήν τη στιγµή υπάρχουν στο δηµόσιο µε συµβάσεις
εκατό-διακόσιες χιλιάδες εργαζόµενοι. Μα, δεν θα ήθελαν και
άλλα πέντε-έξι εκατοµµύρια Ελλήνων να έχουν αυτές τις συµβά-
σεις; Βεβαίως, και θα ήθελαν. Έχετε καµµιά αµφιβολία ή πι-
στεύετε ότι εµείς έχουµε καµµιά αµφιβολία ότι είχαν έρθει στα
δικά σας πολιτικά γραφεία πολλοί δικοί σας ψηφοφόροι όλη την
περασµένη εξαετία και ότι πολλοί απ’ αυτούς είχαν εισπράξει την
απάντηση «µας συγχωρείτε πολύ, αλλά δεν µπορούµε να κά-
νουµε τίποτα»; Αυτοί οι ψηφοφόροι δεν είναι που σε τελική ανά-
λυση αντέδρασαν απέναντί σας, γιατί στην πορεία έµαθαν ότι
ενώ αυτοί εισέπρατταν το «δεν µπορούµε», κάποιοι άλλοι µπο-
ρούσαν;

Εν πάση περιπτώσει, εδώ νοµίζω ότι υπάρχει ένα πολύ καίριο
και κεντρικό ερώτηµα για εσάς, ως Κοινοβουλευτική Οµάδα.
Αυτή τη στιγµή υπάρχουν συµβασιούχοι σε υπηρεσίες. Υπάρχει
το θέµα το εργασιακό. Υπάρχει το θέµα το κοινωνικό. Υπάρχει
και το θέµα το θεσµικό. Για την Κοινοβουλευτική Οµάδα της
Νέας ∆ηµοκρατίας -που στο τέλος-τέλος πολλοί από εσάς δεν
υπηρετήσατε ούτε σε Υπουργεία ούτε έχετε πολιτικές κυβερνη-
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τικές ευθύνες ή τις είχατε σε άλλους τοµείς και όχι στον τοµέα
της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης- δεν είναι µείζον θέµα να ψάξετε και να
ζητήσετε να δώσουν εξηγήσεις αυτοί;

Τώρα τι λέτε; Η καρδιά του κράτους, ο πυρήνας του κρατικού
µηχανισµού, οι περιφέρειες στους τοµείς των αλλοδαπών, της
µετανάστευσης είναι στελεχωµένες –λέτε- είτε µε συµβάσεις
έργου, που είναι µε συµβάσεις έργου, είτε άλλες υπηρεσίες µε
«STAGE». Μα, είναι δυνατόν το 2009 η Ελλάδα να έχει ένα καθε-
στώς, όπου στον κεντρικό πυρήνα του κράτους να λειτουργεί µε
συµβασιούχους έργου σε τοµείς καρδιάς του πυρήνα του διοι-
κητικού κρατικού µηχανισµού; Με συγχωρείτε πολύ, αλλά αυτό
δεν συναντάται πουθενά στον ανεπτυγµένο κόσµο.

Πολύ φοβάµαι, δε, ότι αυτό θα το συναντούσε κανείς µόνο αν
ψάξει στο βαθύ αφρικανικό πεδίο, το τριτοκοσµικό. Γιατί µιλούµε,
αυτήν τη στιγµή -και εσείς το αναφέρετε πάρα πολλές φορές
στις τοποθετήσεις σας- για «σταζιέρ» που καλύπτουν διαρκείς
και πάγιες ανάγκες. Λέτε για συµβασιούχους έργου -και πράγ-
µατι ισχύει αυτό που λέτε- οι οποίοι είναι αυτοί που στελεχώνουν
τις υπηρεσίες της περιφέρειας. Μα, αυτό δεν είναι ένα µείζον
θέµα για να ζητήσετε να απολογηθούν όλοι αυτοί που λειτουρ-
γούν το κράτος µε αυτόν τον τρόπο; Και όχι µόνο δεν το κάνετε
αυτό, αλλά φθάνετε και στο πιο ακραίο σηµείο να εγκαλείτε εµάς
-και µάλιστα µε µια σειρά από χαρακτηρισµούς που ειλικρινά από
ένα σηµείο και µετά καταλαβαίνετε ότι ξεπερνάνε κάποια όρια
αν µη τι άλλο κοινοβουλευτικής δεοντολογίας- γιατί δεν συνεχί-
ζουµε την ίδια πολιτική. Μα, γιατί είναι µία πολιτική άδικη για τους
εργαζόµενους, γιατί αν ο άλλος είναι «σταζιέρ» ή είναι συµβασι-
ούχος έργου, όπως λέτε, και καλύπτει πάγιες και διαρκείς ανά-
γκες, εκείνη τη στιγµή που το λέτε αναγνωρίζετε ότι συνειδητά το
ελληνικό κράτος τού παραβιάζει στοιχειώδη πρωταρχικά εργα-
σιακά του δικαιώµατα, αγαπητοί συνάδελφοι. Γιατί αν αυτός ο
άνθρωπος καλύπτει πάγιες και διαρκείς ανάγκες έπρεπε να έχει
συµβάσεις εργασίας, έπρεπε να έχει την ασφάλισή του, έπρεπε
να έχει όλα τα δικαιώµατα που απορρέουν από το νόµο, σχετικά
ακριβώς µε το αντικείµενο της δουλειάς του, που είναι δουλειά
εργασίας και όχι έργου.

Άρα, πρώτον, παραδέχεστε ότι του παραβιάζει το ελληνικό
κράτος, του παραβίαζε η προηγούµενη κυβέρνηση, στοιχειώδη
εργασιακά του δικαιώµατα.

∆εύτερον, από τη στιγµή που το λέτε, οµολογείτε ότι το κρά-
τος λειτουργεί µε µία λογική «µπανανίας», τριτοκοσµική, που δεν
ζητάτε να συνεχιστεί.

Εν πάση περιπτώσει, υπάρχει και ένα τρίτο ερώτηµα, το οποίο
είναι, νοµίζω, πολύ κεντρικό για τη συνείδησή σας και δεν έχω
καµµία αµφιβολία ότι ακόµα και µετά από αυτήν τη συζήτηση θα
σας απασχολήσει. Υπάρχουν αυτοί όλοι. Σύµφωνοι, υπάρχουν.
Πέντε χρόνια λέτε ότι είναι µε συµβάσεις; Είναι πέντε χρόνια,
είναι έξι χρόνια, παρακαλώ πολύ! Προσλήψεις και τα πέντε και τα
έξι χρόνια αυτά έγιναν. Γιατί δεν έγιναν προσλήψεις τακτικού
προσωπικού στις περιφέρειες, πέντε χρόνια και έξι χρόνια;

Αυτήν την ερώτηση που σας κάνω, κύριοι συνάδελφοι, πρώτοι
από όλους την κάνουν οι ίδιοι οι συµβασιούχοι προς εσάς, προς
την προηγούµενη κυβέρνηση. Οι εργαζόµενοι στην καθαριότητα
του ∆ήµου της Αθήνας αυτό το ερώτηµα έχουν προς την προη-
γούµενη πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, αλλά κυρίως προς το
∆ήµο της Αθήνας. Και λένε, αφού νοιάζεστε και κόπτεσθε για
µας, έξι χρόνια που µας έχετε µε συµβάσεις έργου στην καθα-
ριότητα, που έπρεπε να µας έχετε µε συµβάσεις εργασίας, γιατί
δεν προκηρύσσετε θέσεις για να τις πάρουµε εµείς να προσλη-
φθούµε, όπως λέτε ότι µας αξίζει και τώρα καταγγέλλετε την Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ γιατί δεν το κάνει; ∆εν έχετε απάντηση σε
αυτό, γιατί απάντηση θα είχατε µόνο αν είχατε προκηρύξει αυτές
τις θέσεις, µόνο αν είχατε φροντίσει και πραγµατικά νοιαστεί γι’
αυτούς τους ανθρώπους. Άρα στην πραγµατικότητα αποδει-
κνύεται ότι το γεγονός πως αυτοί οι άνθρωποι υπάρχουν, προ-
κύπτει γιατί κάποιοι δεν φρόντισαν πράγµατι να νοιαστούν γι’
αυτούς όταν έπρεπε.

Έρχεστε τώρα να επιµείνετε σε µια πολιτική που -ειλικρινά το
ξαναλέω, κατά τη γνώµη µου- δεν αφήνει περιθώρια υποστήρι-
ξης. ∆εν αφήνει περιθώρια υποστήριξης, διότι λέει σε πέντε, έξι
εκατοµµύρια Ελλήνων, εσείς καθίστε στην µπάντα, εσείς καθίστε

στην άκρη, εσείς που δεν έχετε µπάρµπα στην Κορώνη, εσείς
που δεν έχετε οποιαδήποτε πρόσβαση σε κόµµατα, σε κράτος
κ.λπ., διότι το θέµα του δηµοσίου είναι τι θα κάνει µε αυτούς τους
συµβασιούχους, οι οποίοι είχαν έτσι και αλλιώς κάποια στιγµή
την εύνοια του κράτους γι’ αυτό και πήραν αυτές τις συµβάσεις.

Αυτό λοιπόν ήταν ένα πολύ σηµαντικό και κεντρικό ερώτηµα,
το οποίο νοµίζω ότι δίνει και απάντηση στο περί δικαίου και αδί-
κου. ∆ίκαιο ειδικά από µία νέα κυβέρνηση, νεοεκλεγµένη, πάνω
στην οποία ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι του ελληνικού λαού επέν-
δυσε -πολύ µεγαλύτερο από αυτό που ψήφισε αυτήν την Κυβέρ-
νηση- προσδοκίες και ελπίδες. Αυτό λοιπόν ακριβώς είναι που
οδηγεί σε εµάς και εµάς να πάρουµε δίκαιες αποφάσεις και αυτό
κάνουµε. Και ξέρετε η απόδειξη είναι µία αγαπητοί συνάδελφοι.
Εµείς θα ήµασταν εκτεθειµένοι και απέναντι στους συµβασιού-
χους και απέναντι στην ελληνική κοινωνία και βεβαίως απέναντι
σε σας και στην κριτική σας σε µία περίπτωση πράγµατι, αν κά-
ναµε όλες αυτές τις ρυθµίσεις, παίρναµε όλες αυτές τις αποφά-
σεις, αφού όπως λέτε πρώτα εµείς χρησιµοποιούσαµε το
προϋφιστάµενο καθεστώς, λήγανε κάποιες συµβάσεις, παίρναµε
ανθρώπους που εµείς πάλι αναξιοκρατικά µε τη σειρά µας θα
επιλέγαµε, αντικαθιστούσαµε τους συµβασιούχους που υπάρ-
χουν και µετά ερχόµασταν να ρητορεύουµε περί αξιοκρατίας και
αντικειµενικότητας. Αλλά εµείς δεν το κάναµε αυτό. Γιατί από τις
4 Οκτωβρίου και µετά είπαµε καµµία πρόσληψη στο δηµόσιο,
εκτός από αυτές που είχαν κινηθεί από την προηγούµενη δηµο-
κρατικά εκλεγµένη κυβέρνηση, µε διαδικασίες που εµείς κατ’
επανάληψη τις είχαµε καταγγείλει, αλλά δεν παύει να ήταν µία
δηµοκρατικά εκλεγµένη κυβέρνηση, και άρα τις αποφάσεις της
τις σεβαστήκαµε.

Είπαµε, όµως, ότι από τις 4 Οκτωβρίου και µετά, που εµείς
έχουµε την ευθύνη απέναντι στον ελληνικό λαό, να µη γίνει καµ-
µία πρόσληψη µέχρι να θεσπιστεί το νέο νοµικό πλαίσιο της από-
λυτης αξιοκρατίας και απόλυτης αντικειµενικότητας. Αυτή ήταν
µια πολύ κρίσιµη πολιτική επιλογή για να µπορούµε να κοιτάµε
και τους συµβασιούχους, αλλά και το σύνολο των Ελλήνων πο-
λιτών στα µάτια, να ξέρουν πολύ καλά πως ό,τι κάνουµε, δεν το
κάνουµε για να µεροληπτήσουµε σε βάρος κάποιων και ταυτό-
χρονα να ευνοήσουµε κάποιους άλλους. Γιατί είπαµε, όλα µε το
ΑΣΕΠ, όλα µε κριτήρια αντικειµενικά και αξιοκρατικά. Και υπ’
αυτήν την έννοια, είπαµε µια κουβέντα. Συνέχεια στο κράτος ναι,
συνέχεια σε κυβερνητικές πολιτικές µας συγχωρείτε πολύ κυ-
βερνητικές πολιτικές για τις οποίες και εσείς πρέπει πολύ γρή-
γορα, κατά την ταπεινή µας γνώµη, να απαλλαγείτε, βεβαίως και
όχι.

Ο ρόλος µας δεν είναι να συνεχίζουµε κυβερνητικές πολιτικές
που, κατά τη γνώµη µας αλλά πιστεύω και κατά τη γνώµη της συ-
ντριπτικής πλειοψηφίας των Ελλήνων πολιτών, έχουν χαρακτη-
ριστεί ως φαύλες και πελατειακές. Ουσιαστικά αυτό µας καλείτε
να κάνουµε. ∆εν µπορούµε αλλά και δεν θέλουµε να το κάνουµε.
∆εν θέλουµε να συνεχίσουµε αυτές τις πολιτικές. Θέλουµε να
εγκαταστήσουµε -κι αυτό προκύπτει από το νοµοσχέδιο, το
οποίο θα έρθει και στην Ολοµέλεια την επόµενη εβδοµάδα- ένα
σύστηµα αξιοκρατικό για όλους τους πολίτες ισότιµα. Μέσα εκεί
θα συµµετέχουν ισότιµα και οι συµβασιούχοι. Γιατί µόνο σε πα-
ρεξήγηση µπορεί να αποδοθεί η φράση που κάποιος συνάδελ-
φος είπε, ότι καταργούµε τη µοριοδότησή τους.

∆εν καταργούµε τη µοριοδότηση. Καταργούµε την προσαύ-
ξηση της µοριοδότησης. Η µοριοδότηση που προκύπτει από τα
χρόνια εµπειρίας τους παραµένει και µε αυτήν θα προσέλθουν
σε όλους τους διαγωνισµούς και σε όλες τις διαδικασίες µέσω
ΑΣΕΠ, για να προσληφθούν. Και πάρα πολλοί απ’ αυτούς θα προ-
σληφθούν. Και βέβαια ισότιµα και ισοδύναµα θα κριθούν στη
φάση εκείνη µε όλους τους Έλληνες πολίτες, χωρίς προνόµια
τέτοιου τύπου ευνοιοκρατικά.

Μία τελευταία, νοµίζω πολύ σηµαντική για τους συναδέλφους,
πληροφόρηση. Μιλάτε για την κατάργηση της προσαύξησης της
µοριοδότησης θεωρώντας ότι µε αυτό εµείς καταφέρνουµε ένα
άδικο πλήγµα εναντίον κάποιων εργαζοµένων. Θέλω να σας πλη-
ροφορήσω, αγαπητοί συνάδελφοι, κάτι το οποίο είναι πάρα πολύ
σηµαντικό.

Σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία, τη δική σας νοµοθεσία
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-γιατί και επ’ αυτού πιθανόν να υπάρχει µία έλλειψη πληροφό-
ρησης- η προσαύξηση της µοριοδότησης δεν έχει θεσπιστεί για
να ισχύει στο διηνεκές. Η προσαύξηση της µοριοδότησης, µε
δική σας νοµοθεσία, δίνεται σε όλους τους συµβασιούχους µέχρι
την 31.12.2010. Μετά, τέλος η προσαύξηση της µοριοδότησης
και για σας, για το δικό σας νόµο.

Πείτε µου τώρα σας παρακαλώ πολύ, πώς προσεγγίζετε και
τοποθετείστε για το θέµα των συµβασιούχων. Είπαµε, οι συµβα-
σιούχοι αυτή τη στιγµή είναι περίπου εκατό χιλιάδες, χωρίς να
υπολογίζουµε τους «σταζιέρ», που είναι αρκετές ακόµα χιλιάδες.
Οι συµβασιούχοι µε τους «σταζιέρ» να είναι διακόσιες χιλιάδες;
Ποια κυβέρνηση, εσείς αν ήσασταν τώρα κυβέρνηση –που δεν
το κάνετε έξι χρόνια- πότε θα προσλαµβάνετε διακόσιους χιλιά-
δες ανθρώπους µέσα σε ένα χρόνο; Ποτέ.

Άρα γυρίζουµε και λέµε ότι ουσιαστικά εσείς συνεχίζετε να
εγκαλείτε αντί να στηρίζετε την Κυβέρνηση, σαν µια ένδειξη
έµπρακτης, αν το θέλετε, συνειδητής πολιτικής επιλογής να στη-
ρίξετε τη µετάβαση της χώρας σε ένα καθεστώς ισονοµίας, σε
ένα καθεστώς αξιοκρατίας. Έρχεστε και εγκαλείτε την Κυβέρ-
νηση για τις συµβάσεις έργου, όπου για να µην καταρρεύσουν
όσες υπηρεσίες κινδυνεύουν να καταρρεύσουν, δίνουµε παρά-
ταση σ’ αυτές τις συµβάσεις έργου -κι αυτό το υπογραµµίζω- και
δεν τους λήγουµε για να βάλουµε τους δικούς µας µέχρι τον
Απρίλιο. Τους µεταχειριζόµαστε ισοδύναµα µε όλους τους πολί-
τες. Εσείς δεν προκηρύξατε έξι χρόνια τις θέσεις αυτές στις υπη-
ρεσίες, για να µην είναι οι υπηρεσίες αυτές σήµερα µε
συµβασιούχους έργου.

Κάνω µια παρέµβαση να πω ότι όσον αφορά τα ΚΕΠ, είναι εί-
κοσι αυτά που έχουν πρόβληµα στα χίλια εξήντα τέσσερα, για να
έχετε πλήρη γνώση των δεδοµένων. Άρα η παράταση ουσιαστικά
αφορά είκοσι ΚΕΠ. Τα υπόλοιπα χίλια σαράντα τέσσερα δεν
έχουν κανένα απολύτως πρόβληµα. ∆εν προκηρύξατε τις θέσεις,
ενώ πέντε µε έξι χρόνια αυτοί οι άνθρωποι ένιωθαν –και έτσι ήταν
πραγµατικά- όµηροι µιας κατάστασης απαράδεκτης και για τα
εργασιακά τους δικαιώµατα.

Τώρα που ξέρετε ότι η προσαύξηση της µοριοδότησης λήγει
το 2010 συζητούµε µε έναν τρόπο, ενώ θα έπρεπε κατά την τα-
πεινή µας γνώµη να συζητούσαµε µε µία άλλη τελείως θεώρηση
ιδίως µε πρωτοβουλία µίας πολιτικής δύναµης που έχει την ευ-
θύνη για όλα αυτά, γιατί όλα αυτά είναι αποτελέσµατα των τε-
λευταίων έξι ετών όσον αφορά τις καταστάσεις και στις
περιφέρειες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Κωνσταντίνος Τζαβά-
ρας, έχει το λόγο για δώδεκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Κύριε Υπουργέ, πράγµατι ήταν
λεπτοµερής και εµπεριστατωµένη η απάντησή σας στην επερώ-
τηση. Όµως, αυτά που αποκρύπτετε είναι πολύ περισσότερα και
πολύ µεγαλύτερης σηµασίας από αυτά που αποκαλύπτετε.

Άλλωστε, για να θυµηθούµε και τα λόγια του ποιητή «βουλιά-
ζουν όσοι σηκώνουν τις µεγάλες πέτρες» κι εσείς καταρρέετε
κάτω από τα µεγάλα επικοινωνιακά φορτία που σηκώσατε κατά
την προεκλογική περίοδο όχι µόνο στα θέµατα της οικονοµίας
αλλά και στα θέµατα της απασχόλησης, όχι µόνο στις σχέσεις
τις οικονοµικές, αυτές δηλαδή που έχουν να κάνουν µε τη δια-
νοµή του παραγόµενου στην Ελλάδα πλούτου, αλλά και µε τις
σχέσεις του κράτους µε τον πολίτη.

Θα σας θυµίσω απλώς ότι επανειληµµένως είχατε αναφερθεί
σε ένοχες σχέσεις µεταξύ κράτους και πολιτών, που εσείς πλέον
σήµερα ως καθαρτές και απόστολοι της αξιοκρατίας και της δια-
φάνειας ήλθατε να τις απενοχοποιήσετε.

Σας ερωτώ: είναι απενοχοποίηση αυτών των σχέσεων το συ-
ζητούµενο στην αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή νοµοσχέδιο
για την ένταξη και την αποκλειστική πλέον πρόσληψη στο δηµό-
σιο µέσω του συστήµατος ΑΣΕΠ; Γιατί, όπως είχαµε την ευκαιρία
να συζητήσουµε και στο πλαίσιο των συνεδριάσεων αυτής της
επιτροπής, αυτό που εντυπωσιάζει είναι ότι ενώ πράγµατι είστε
κήρυκες και απόστολοι της καθιέρωσης των αρχών της διαφά-
νειας και της αξιοκρατίας, εν τούτοις οι καθ’ έκαστον ρυθµίσεις

αυτού του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου τις υπονοµεύουν.
Όπως είχα την ευκαιρία να σας τονίσω και τότε, το επαναλαµ-

βάνω και σήµερα: Μιλάτε, παραδείγµατος χάριν, για την κατάρ-
γηση του κριτηρίου της συνέντευξης, γιατί και προεκλογικά και
κατά τη διάρκεια του χρόνου που υπήρξατε αντιπολίτευση εβάλ-
λατε κατά του µέτρου αυτού ως στοιχείου που καθιστά αδιαφα-
νείς τις προσλήψεις. Παρ’ όλα αυτά, όµως, διατηρείτε αυτό το
συγκεκριµένο κριτήριο σε µία ευρεία γκάµα θέσεων και µάλιστα
σκόπιµα αυτήν την γκάµα την καλύπτετε κάτω από µία περιλη-
πτική έκφραση θέσεων, που έχουν σχέση µε την προστασία της
ασφάλειας της ανθρώπινης ζωής. Μιλάµε δηλαδή για µία ευρύ-
τατη γκάµα θέσεων που έχουν να κάνουν από τους σχολικούς
τροχονόµους µέχρι τους οδηγούς των λεωφορείων, των τραµ ή
δεν ξέρω εγώ για ποιες άλλες περιπτώσεις. Σε αυτούς βέβαια
περιλαµβάνονται και οι ειδικοί φρουροί και τα µέλη του Λιµενι-
κού Σώµατος και γενικά τέτοιου είδους θέσεις, σε αυτές κοντο-
λογίς που και επί Νέας ∆ηµοκρατίας είχε χρησιµοποιηθεί αυτό το
κριτήριο, εσείς όµως καταγγέλλοντας τη Νέα ∆ηµοκρατία για
αδιαφάνεια και αναξιοκρατία χρησιµοποιείτε και διατηρείτε ως
αποτελεσµατικό το συγκεκριµένο κριτήριο.

Επιπλέον, θα ήθελα να σας πω, ότι χαίρω ιδιαιτέρως γιατί και
χθες στην αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή αλλά και σήµερα
διαπιστώνεται ότι είναι πράγµατι προς τη φρόνιµη εµφάνιση της
Κυβέρνησης η δηµόσια αποδοχή της αρχής της συνέχειας του
κράτους.

Έτσι είναι, κύριε Υπουργέ. Και προσωπικά σάς συγχαίρω, γιατί
ενδεχοµένως –αν θυµάµαι καλά- είστε ο µόνος εκ των Υπουργών
της Κυβέρνησης που ευθαρσώς έχετε τοποθετηθεί και αποδέ-
χεστε αυτό το αυτονόητο.

Είναι δικαίωµά σας να υιοθετείτε νέες πολιτικές ως Κυβέρ-
νηση. Η ένσταση, όµως, εδώ είναι η εξής: Η εντολή που πήρατε
από τον ελληνικό λαό έχει ένα περιεχόµενο: να κυβερνήσετε τον
τόπο από τις 5 Οκτωβρίου του 2009 και µετά. ∆εν σας εδόθη
εντολή να µην αφήσετε τίποτα όρθιο από αυτά τα οποία είχε νο-
µοθετήσει η προηγούµενη κυβέρνηση και από αυτά τα οποία
εκείνη, έχοντας τη δηµοκρατική νοµιµοποίηση, είχε επιλέξει να
τα καταστήσει νόµους του κράτους.

Πέραν, δε, τούτου, σε αυτές τις πολύ κρίσιµες συνθήκες που
περνάει ο τόπος ο δικός µας, αλλά και ευρύτερα, σε ευρωπαϊκό
και παγκόσµιο επίπεδο, αυτό που αναδεικνύεται σαν ύψιστη αξία
πολιτικής και κοινωνικής συνοχής είναι η αρχή της εµπιστοσύ-
νης.

Αυτή την αρχή της εµπιστοσύνης εσείς, κύριε Υπουργέ και η
Κυβέρνησή σας, δυστυχώς την έχετε κακοποιήσει. ∆ιότι ακριβώς
τόσο µε τις εξαγγελίες µε τις οποίες είχατε δεσµευτεί προεκλο-
γικά, αλλά και µε τις δηλώσεις που συνεχώς ακούµε να επανα-
λαµβάνετε, αυτό που έχετε καλλιεργήσει είναι µία ανασφάλεια
τόσο στο χώρο αυτόν που δεσµεύονται µε σύµβαση παροχής ερ-
γασίας ορισµένου χρόνου µε το δηµόσιο, όσο και στο χώρο των
λεγοµένων «σταζιέρ».

Εδώ θα µου επιτρέψετε να κάνω µία επισήµανση. Αυτό το φαι-
νόµενο που ονοµάστηκε από τις δικές σας κυβερνήσεις
«STAGE», που τελευταία ανακαλύψαµε ότι η ορθή του απόδοση
είναι µε τη γαλλική λέξη «STAGE» (σταζ), στην Ελλάδα υπήρχε.
Και υπήρχε ως µορφή συµβάσεως µαθητείας.

∆εν ανακαλύψαµε την πυρίτιδα, λοιπόν, ούτε ονοµάζοντας µε
µία ξενική λέξη ένα σύνηθες φαινόµενο του νοµικού κόσµου,
προσφέραµε τίποτα σε αυτό τον τόπο. Αντίθετα, πήραµε ένα
θεσµό µε τον τρόπο που εχρησιµοποιείτο στη Γαλλία στα τέλη
της δεκαετίας του 1970, όπου εκεί τα «STAGE»αποτελούσαν
µέσο καταπολέµησης της ανεργίας. Και υπ’ αυτή την έννοια οι
τότε κυβερνήσεις, µετά από την ύφεση που επακολούθησε της
πρώτης πετρελαϊκής κρίσης, προσπαθούσαν να ενισχύσουν την
απασχόληση.

Εµείς, λοιπόν, παραλάβαµε αυτόν το θεσµό και τον ενσωµα-
τώσαµε στα καθ’ ηµάς. Και πλέον κατηγορούµε αυτούς οι οποίοι
έδωσαν εµπιστοσύνη στο κράτος και ήρθαν και συνήψαν και στο
δηµόσιο χώρο και στον ιδιωτικό αυτού του είδους τις συµβάσεις
µαθητείας, τις οποίες τις εντάξαµε κι εµείς στο οπλοστάσιο της
πολιτείας για την καταπολέµηση της ανεργίας και σήµερα τους
λέµε «οµήρους» ή τους λοιδορούµε, γιατί δήθεν έπεσαν θύµατα
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πελατειακής εκµετάλλευσης.
Θεωρώ ότι αυτή η πραγµατικότητα ήκιστα συνάδει µε την εµ-

φάνισή σας, την πραγµατικά σοβαρή, σήµερα ενώπιον του Κοι-
νοβουλίου.

Θα ήθελα περαίνων το λόγο µου να σας πω ότι -και πράγµατι
είναι δεδοµένο- και ένα χρόνο και δύο χρόνια και τρία χρόνια
µπορεί να διαρκεί µία σύµβαση µαθητείας και µάλιστα στο δη-
µόσιο. ∆ιότι πολλοί απορείτε πώς είναι δυνατόν να υπάρχει
«STAGE» στο δηµόσιο και γι’ αυτό εσείς, βέβαια, το καταργή-
σατε. Για ποιο λόγο; ∆εν είναι αληθές ότι ο µεγαλύτερος εργο-
δότης στην Ελλάδα είναι το δηµόσιο, οι Οργανισµοί ∆ηµοσίου
∆ικαίου και οι ΟΤΑ;

Εάν, λοιπόν, εξαιρέσουµε όλη αυτή την περιοχή, όπου µε πρό-
σφορο τρόπο µπορεί να καλλιεργηθεί η µαθητεία, µπορεί πράγ-
µατι µέσα από αυτήν τη µαθητεία ο µαθητευόµενος «σταζιέρ» όχι
µόνο να αποκοµίσει γνώσεις, αλλά να αποκοµίσει και εµπειρία.
∆ιότι σε αυτή την εµπειρία ενσωµατώνονται γνώσεις οι οποίες
δεν µεταβιβάζονται στο πλαίσιο ενός ειδικού τελετουργικού,
αλλά είναι µαθητεία η οποία αποκτάται µε τη χρήση, µε την πα-
ραµονή, µε την εξυπηρέτηση, µε την πρακτική.

Έτσι, λοιπόν, θεωρώ ότι αδίκως και κατά τρόπο που δεν ται-
ριάζει σε µία Κυβέρνηση που είναι διαπρύσιος κήρυκας της εµπέ-
δωσης της αξιοκρατίας και της διαφάνειας, αντιµετωπίσατε αυτό
το φαινόµενο.

Θα ήθελα, επίσης, να σας τονίσω ιδιαιτέρως και το γεγονός
ότι για πρώτη φορά στην ιστορία των εργασιακών σχέσεων, στη
δεκαετία του ’70 εισήχθη ο θεσµός της απασχόλησης µε σχέση
εργασίας ιδιωτικού δικαίου στο δηµόσιο και στα δηµόσια νοµικά
πρόσωπα.

Αυτός ο θεσµός, λοιπόν, δεν είναι επινόηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας. Από τότε συνέχισε, τον παραλάβατε εσείς το 1980 και
διατηρείται µέχρι σήµερα µε τον ίδιο ακριβώς τρόπο και µε τις
ίδιες ακριβώς εγγυήσεις ισονοµίας, τις οποίες και εσείς είχατε
χρησιµοποιήσει.

Αυτό για το οποίο, όµως, έχετε ευθύνη εσείς και η ευθύνη
πράγµατι εδώ ανάγεται σε αυτή τη δηµιουργική φαντασία, την
οποία χρησιµοποιήσατε για να επινοήσετε νέου είδους νοµικές
µορφές εργασίας, είναι ότι εσείς για πρώτη φορά στη δεκαετία
του ’80 κατά κόρον χρησιµοποιήσατε τη σύµβαση έργου, τα
µπλοκάκια, δηλαδή, που λένε οι δηµοσιογράφοι, προκειµένου να
καλύψετε σχέσεις παροχής εξαρτηµένης εργασίας στο δηµόσιο.

Αυτό το αρνητικό προηγούµενο σας ανήκει, γιατί κατ’ αυτόν
τον τρόπο, σε συνδυασµό και µε την απροθυµία των δικαστηρίων
ή και την ανεπάρκειά τους πολλές φορές, να καταδικάσουν ερ-
γοδότες οι οποίοι χρησιµοποιούν πολίτες, µισθωτούς όχι µε τη
σύµβαση των άρθρων 648 επόµενα, που είναι η σύµβαση παρο-
χής εργασίας, παρέχεται εργασία στη µονάδα του χρόνου µε
εκείνη ακριβώς τη σύµβαση του άρθρου 681 του Αστικού Κώ-
δικα, που είναι παροχή – εκτέλεση συγκεκριµένου έργου που δεν
συµβιβάζεται µε την παροχή της µισθωτής εργασίας.

Αυτό συνεχίστηκε και έρχεστε εσείς σήµερα να κατηγορείτε
τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και ουσιαστικά να µην
κάνετε τίποτε άλλο -να τελειώσω και µ’ ένα σχετικό ευφυολό-
γηµα- από το να µας κατηγορείτε ότι δεν βλέπουµε, εσείς που
µας «βγάλατε τα µάτια»!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Τζαβάρα.
Πριν δώσω το λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του

ΠΑΣΟΚ, κ. Πέτρο Ευθυµίου, θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολουθούν τη
συνεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στους χώρους του
Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων εξήντα µαθητές και µαθή-
τριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γενικό Λύ-
κειο Παναιτωλίου Αιτωλοακαρνανίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Ευθυµίου έχει το λόγο για έξι λεπτά.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι επώδυνο ότι κάνετε αυτήν την υπενθύµιση.

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και για µένα.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χαίροµαι

που είναι εδώ τα παιδιά από το Αιτωλικό, ένα ιστορικό µέρος. Εύ-
χοµαι να έχουν στην ψυχή τους και στη ζωή τους τους συµβολι-
σµούς του Μεσολογγίου και του Αιτωλικού, χάρη στους οποίους
υπάρχουµε όλοι -και εσείς παιδιά και εµείς- σε αυτήν την Αί-
θουσα. Ας ξεκινήσουµε µε κάτι που αφορά όλους, µια και χρησι-
µοποιήσατε την ποίηση, τον Γεώργιο Σεφέρη ή ένα µεγάλο
φιλόσοφο, κύριε Κιλτίδη, ότι η µεγαλύτερη φράση που έχει ακου-
στεί από ποιητή σε αυτήν τη χώρα είναι ότι «Πρέπει να µάθουµε
να θεωρούµε εθνικό ό,τι είναι αληθινό». Έτσι µας δίδαξε ο ∆ιο-
νύσιος Σολωµός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: «Ό,τι αληθές απευθύνεται στο
έθνος».

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ό,τι ακούστηκε σήµερα από τη Νέα ∆η-
µοκρατία δεν είναι αληθές. Και κάτι ακόµα χειρότερο. ∆εν είναι
απλώς ότι δεν είναι αληθές, ενέχει και µία αντίληψη, που δεν
ξέρω πού ανάγεται φιλοσοφικά, ότι τα κόµµατα υπάγονται στο
νόµο της παρθενογένεσης ή αειπαρθενίας.

∆ιότι εδώ αυτά που ακούσαµε δεν αναλογούν στο κόµµα που
ως πριν εξήντα πέντε ηµέρες κυβερνούσε τη χώρα, αλλά σε κά-
ποιους που εµφανίστηκαν στην πολιτική ζωή της χώρας και σε
αυτήν την Αίθουσα µόλις εδώ και εξήντα πέντε ηµέρες. Άρα ας
πούµε ορισµένες αλήθειες και για τα τρία στοιχεία της σηµερινής
επερώτησης. Πριν απ’ όλα, αλήθεια πρώτη: Τα «STAGE» είναι ευ-
ρωπαϊκά προγράµµατα που εγκαθιδρύθηκαν το 1996. Ήταν
προσδιορισµένα για εννέα ή δεκαοχτώ µήνες για µαθητεία και
µπορούσε κάποιος να ανανεώσει µόνο για µια φορά ατοµικά. Σε
όλες τις χώρες της Ευρώπης απευθύνονταν στον ιδιωτικό τοµέα.

Στην Ελλάδα, που άρχισε η εφαρµογή τους από το 1997 από
ευθύνη της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ περιέλαβε «STAGE» και
στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα. Και σε µία συγκεκριµένη περί-
πτωση, στα «STAGE» που πραγµατοποιήθηκαν σε συνεργασία
του Υπουργείου Εσωτερικών, της ΚΕ∆ΚΕ και της ΕΑΤΟΠ για την
προπαρασκευή του «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ», της µεγάλης διοικητικής µε-
ταρρύθµισης, οι «σταζιέρ» που απασχολήθηκαν σε αυτό το
«STAGE» µονιµοποιήθηκαν στο δηµόσιο. Ως το 2004 αυτή ήταν
η αλήθεια. Τι έγινε µετά το 2004; Έγιναν δύο πράγµατα.

Πριν από όλα, τα «STAGE» αποθηριώθηκαν και επεκτάθηκαν
σε µία µορφή µοναδική, που ακόµη και σήµερα κανείς δεν ξέρει
πόσους περιέλαβαν και σε ποιες κατευθύνσεις.

∆εύτερον, και το πιο σηµαντικό: Τα «STAGE» έπαψαν να είναι
καν κοινοτικά προγράµµατα. ∆εν υπήρχε χρηµατοδότηση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά εθνικοί πόροι.

Έχω εδώ τον κατάλογο σαράντα «STAGE» που εντόπισε το
γραφείο µου, µόνο της περιόδου 2007-2009. «STAGE» απί-
στευτα, από το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης, στον πιο σκληρό δη-
λαδή πυρήνα του δηµόσιου τοµέα, ως τις δηµόσιες βιβλιοθήκες
και τα Γενικά Αρχεία του Κράτους. Από αυτά τα σαράντα προ-
γράµµατα «STAGE», µόνο δέκα έχουν ένα κοµµάτι κοινοτικής
συγχρηµατοδότησης. Τα άλλα τριάντα χρηµατοδοτούνται κα-
τευθείαν από το δηµόσιο λογιστικό, είναι εθνικοί πόροι.

Όχι, µόνο λοιπόν, το «STAGE» επί Νέας ∆ηµοκρατίας έχασε
πλήρως τον χαρακτήρα του προγράµµατος µαθητείας, αλλά
έχασε και τη διαδικασία του κοινοτικού προγράµµατος και έγινε
επίσηµη εθνική κρατική πολιτική. Και δεύτερο και χειρότερο, όχι
απλώς έγινε επίσηµη κρατική πολιτική από τον σκληρό πυρήνα
του κράτους, αλλά, µε την επέκταση του ν. 3227/2004 σε τρο-
πολογία για τα σκάφη αναψυχής, η κ. Πετραλιά, εδώ σε αυτήν
την Αίθουσα, νοµοθέτησε µε την ψήφο της Νέας ∆ηµοκρατίας
και την υπαγωγή των ΝΠ∆∆ και των ΟΤΑ στην κατηγορία των ερ-
γοδοτών, ώστε ο ΟΑΕ∆ να χρηµατοδοτεί είκοσι χιλιάδες θέσεις
«STAGE» που δόθηκαν στη συντριπτική τους πλειοψηφία µεταξύ
7 Σεπτεµβρίου και 4 Οκτωβρίου, παραµονές εκλογών. Εµφανί-
ζονταν δεκάδες χιλιάδες παιδιά µε ανυπόγραφες συµβάσεις σε
θέσεις ευθύνης από 7 Σεπτεµβρίου έως 4 Οκτωβρίου.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Και αυτά τα παιδιά που χρησιµοποιήθηκαν µε αυτόν τον τρόπο
από τις κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας που σήµερα ελέγ-
χουν την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, ήξεραν δύο πράγµατα. Πρώ-
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τον, ότι από το Σύνταγµα, άρθρο 103 παράγραφος 8 εδάφιο 3,
δεν ήταν δυνατόν γιατί υπήρχε ρητή απαγόρευση να νοµιµοποι-
ηθούν στο δηµόσιο, αλλά δεύτερον και πιο συγκεκριµένο, αυτά
τα παιδιά γνώριζαν ότι από το περίφηµο διάταγµα Παυλόπουλου,
το π.δ. 164/2004, στο άρθρο 2 παράγραφος 2, ρητώς εξαιρού-
νται από το διορισµό στο δηµόσιο, όσοι υπάγονται στις συµβά-
σεις µαθητείας «STAGE».

Ποιος είναι, λοιπόν, ο έλεγχός σας, κύριοι συνάδελφοι; Αν πρέ-
πει να ασκήσετε έναν έλεγχο, είναι στους εαυτούς σας και όχι
στη σηµερινή Κυβέρνηση που αίρει αυτό το καθεστώς οµηρίας
των νέων γενιών.

Πάµε στο δεύτερο σκέλος της επεπερώτησής σας για τους
συµβασιούχους. Έχω εδώ τον πρώτο πρόχειρο υπολογισµό τι
σηµαίνει για το δηµόσιο η λειτουργία αυτών των αδιαφανών συµ-
βάσεων χωρίς κανέναν έλεγχο στην συντριπτικότατη πλειοψηφία
τους από το ΑΣΕΠ, όπως την περιέγραψε πριν ο αρµόδιος
Υπουργός ο κ. Ραγκούσης.

Από το 2004 έως το 2007 η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
ενέκρινε την πρόσληψη ενενήντα δύο χιλιάδων οκτακοσίων ένα
συµβασιούχων µε συµβάσεις έργου, εξήντα δύο χιλιάδων τε-
τρακοσίων δεκαεπτά συµβασιούχων ορισµένου χρόνου και εκα-
τόν οκτώ χιλιάδων εβδοµήντα πέντε εποχικά απασχολούµενων,
δηλαδή συνολικά διακόσιους εξήντα τρεις χιλιάδες τριακόσιους
τριάντα τρεις συµβασιούχους από 7 Μαρτίου 2004 έως 16 Απρι-
λίου 2007.

∆εύτερη περίοδος διακυβέρνησης 2007 έως 2009. Από τα
στοιχεία που διαθέτουµε αυτήν τη στιγµή, µόνο στο διάστηµα
Μαρτίου µε Μάιο του 2009 εξαγγέλθηκαν συνολικά εβδοµήντα
έξι χιλιάδες δεκαεννιά θέσεις απασχόλησης µε συµβάσεις. Με
λίγα λόγια, αυτήν την περίοδο των πεντέµισι χρόνων διακυβέρ-
νησης τριακόσιες σαράντα χιλιάδες άνθρωποι υπέστησαν τη
µοίρα της διαχείρισης της ζωής τους µε τους όρους που πριν οι
ίδιοι περιγράψατε ωσάν να φέρει ευθύνη η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ σ’ αυτό που εσείς εκθρέψατε, εσείς εγκαθιδρύσατε και
εσείς σήµερα ζητάτε, όχι να αρθεί, όπως θα οφείλατε από κοινού
να πράξουµε, αλλά να διατηρηθεί. Και ας µη λησµονούµε την
άλλη πλευρά: ότι όλες αυτές οι τριακόσιες σαράντα χιλιάδες θέ-
σεις, απεκρύβησαν αυτά τα χρόνια από την Ευρωπαϊκή Ένωση,
ώστε να εξηγούν και ένα µέρος της εκτίναξης αυτού του γιγά-
ντιου ελλείµµατος που, ενώ το προσδιόριζε ο κ. Παπαθανασίου
µε την επιστολή του στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή ως 6%, διαπι-
στώθηκε ότι είναι 12,7%.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η παθολογία αφορά τον
πυρήνα της σύστασης του νεοελληνικού κράτους, τον πυρήνα
της σύστασης της ίδιας µας της ζωής. ∆εν µπορεί κανείς να συµ-
φωνεί να διατηρηθεί αυτό το σαράκι που τρώει όχι απλώς το
κράτος, αλλά διαβρώνει την ελληνική κοινωνία. Γι’ αυτό καλούµε
όλες τις πολιτικές δυνάµεις να συµφωνήσουµε ότι δεν πάει άλλο
και ότι όσα θα συζητήσουµε την άλλη εβδοµάδα θα κατατείνουν
στην ανάγκη να επικρατήσει οριστικά ένα σύστηµα διαφάνειας
και αξιοκρατίας, ένα σύστηµα που θα ξαναδώσει την αξιοπρέ-
πεια και την περηφάνια στο νέο άνθρωπο, ότι αξίζει κάθε νέο
παιδί να παλεύει, να θέλει να προάγεται γιατί θα έχει τη βεβαιό-
τητα ότι το ελληνικό κράτος δεν είναι το «κονέ», δεν είναι το ρου-
σφέτι, δεν είναι το πολιτικό γραφείο, δεν είναι το κοµµατικό
γραφείο, αλλά είναι µια αντικειµενική, αδιάβλητη, καθαρή σχέση
των θεσµών της κοινωνίας µε τα παιδιά της. Αυτό θέλουµε να πε-
τύχουµε και σ’ αυτό ζητάµε να είστε αρωγοί. Και νοµίζω ότι αν
δεν είστε εσείς αρωγοί σ’ αυτό το διάβηµα είναι η συντριπτική
πλειοψηφία της ελληνικής κοινωνίας στην οποία απευθυνόµαστε
και την έγκρισή της διεκδικούµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ακολουθεί ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Αθανάσιος Παφίλης, για
έξι λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Μια και µας παρακολουθούν και µα-
θητές –έφυγαν, δεν έχει σηµασία- φαντάζει σαν ειρωνεία η έκ-
κληση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ, που
φαντάζοµαι ότι έχει τη συναίνεση των άλλων κοµµάτων, κυριο-
λεκτικά στο 2010 πάµε, φαντάζει, επαναλαµβάνω, σαν ειρωνεία

να κλείνετε τα µάτια µπροστά στις ευθύνες που έχετε για µια
βάρβαρη πολιτική κατά των νέων ανθρώπων. Και αν κανείς θέλει
να µας παρεξηγήσει ας µας εξηγήσει τι είναι να δουλεύει ένας µε
460 ευρώ στην αβεβαιότητα, τι είναι να είναι κρεµασµένος µε
συµβάσεις δίµηνες, τρίµηνες, εξάµηνες, οκτάµηνες, εννιάµηνες.

Τι είναι να είναι µε σύµβαση µιας µέρας, για πέντε χρόνια στη
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού; Νέα ∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ,
ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία! Αλήθεια, τι είναι αυτή η πολιτική
που έχει επτακόσιες είκοσι χιλιάδες νέους ανθρώπους στην κα-
λύτερη ηλικία, έτοιµους, που διψάνε για δουλειά κρεµασµένους
στην αβεβαιότητα και άλλες τετρακόσιες χιλιάδες –ίσως και πα-
ραπάνω- στην ανεργία;

Είναι η βαρβαρότητα της πολιτικής που υπηρετούν και οι δύο
κυβερνήσεις και σήµερα λένε ότι δεν πάει άλλο! Συµφωνούµε!
∆εν πάει άλλο! Μόνιµη, σταθερή δουλειά για όλους. Αυτά λέει
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Μιλά για επτάωρο και πενθή-
µερο.

∆εν είναι δυνατόν το 19ο αιώνα να ζητάγαµε οκτάωρο και τον
21ο αιώνα να δουλεύουµε δωδεκάωρο και δεκατετράωρο! ∆εν
είναι δυνατόν µε τον πλούτο που παράγει σήµερα η κοινωνία, µε
τις απίστευτες τεχνολογικές δυνατότητες, ο κόσµος να καταδι-
κάζεται σ’ αυτές τις ελεεινές και απαράδεκτες µορφές εργασίας.

Αλήθεια, σας ερωτώ και θα ήθελα να απαντήσετε και ο κύριος
Υπουργός και οι υπόλοιποι. Ποιος άλλαξε τις εργασιακές σχέ-
σεις; Ποιος κατάργησε τη σταθερή εργασία και έφτιαξε όλες
αυτές τις εργασιακές σχέσεις του αίσχους, τις οποίες –µε συγ-
χωρείτε, αλλά θα το πω- µε θράσος κιόλας τις ονοµάζει εργα-
σιακό µεσαίωνα;

Εσείς δεν ήσασταν; ∆εν ήταν η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης και εσείς µάλιστα προεξάρχοντες εδώ, προπαγανδίζατε ότι
πλέον οι παραδοσιακές σχέσεις παραγωγής –τα επτάωρα, τα
οκτάωρα, η σταθερή δουλειά- δεν ανταποκρίνονται στις σηµερι-
νές ανάγκες της οικονοµίας και πρέπει να τις αλλάξουµε; Εσείς
δεν τα αλλάξατε όλα αυτά;

Αλήθεια, πόση υποκρισία εκφράζεται από τη Νέα ∆ηµοκρατία;
Ποιος κυβερνούσε τόσα χρόνια; Εσείς δεν ήσασταν; Είχατε καµ-
µιά διαφωνία σε όλα αυτά, στα «STAGE», στις τρίµηνες συµβά-
σεις, στις δίµηνες, στις συµβάσεις µιας µέρας; Όχι, ποτέ! Ίσα-ίσα
που µας κατακεραυνώνατε, όταν λέγαµε ότι αυτές οι σχέσεις
είναι απαράδεκτες.

Έρχεστε σήµερα στην πλάτη των ανθρώπων, των νέων αν-
θρώπων, να παίξετε µπιλιάρδο και η Νέα ∆ηµοκρατία και το
ΠΑΣΟΚ. Και η συζήτηση, αν γίνεται σήµερα, γίνεται γιατί είναι ο
κόσµος στο δρόµο. Πάρα πολλοί απ’ αυτόν το νέο κόσµο που
βρίσκεται στο δρόµο αντιλαµβάνεται τη βαρβαρότητα που οδη-
γεί η πολιτική, την οποία εφαρµόσατε τόσα χρόνια και εσείς και
το ΠΑΣΟΚ.

Τι ζητά, λοιπόν, η Νέα ∆ηµοκρατία; Ζητά µόνιµη και σταθερή
δουλειά; Όχι! Υπάρχει διαιώνιση αυτής της κατάστασης και µε
βάση τα επιχειρήµατα που χρησιµοποιεί, σωστά απαντά και ο κύ-
ριος Υπουργός. Γιατί στο ίδιο τραπέζι παίζετε, δεν παίζετε εκτός
τραπεζιού. Στο ίδιο τραπέζι συζητάτε το πώς θα διαιωνίσετε
αυτήν την απαράδεκτη κατάσταση µε ή χωρίς αξιοκρατία.

Για εµάς ισονοµία και αξιοκρατία είναι ότι ο κάθε άνθρωπος
έχει δικαίωµα στη δουλειά και πρέπει αυτό να του εξασφαλίζεται.
Όλα τα υπόλοιπα είναι ηµίµετρα.

Τέλος, η Νέα ∆ηµοκρατία µε αυτήν την επερώτηση ζητά πράγ-
µατα, τα οποία δεν έκανε. Όµως, σας ρωτάµε κάτι πολύ απλό.
Εσείς δεν έχετε νοµάρχες, δεν έχετε δηµάρχους; Γιατί δεν προ-
χωρούν οι ίδιοι µε αποφάσεις να µονιµοποιήσουν ανθρώπους
που είναι µε συµβάσεις και που όπως λένε καλύπτουν πάγιες και
διαρκείς ανάγκες;

Εµείς στην Κοκκινιά το κάναµε, παρά τον πόλεµο και δεν ήταν
δικοί µας. Οι περισσότερες προσλήψεις είχαν γίνει µε άλλους
δηµάρχους, αλλά δεν έχει καµµιά σηµασία. Εµείς δεν µπαίνουµε
σ’ αυτήν τη λογική «δικός σου ή δικός µου». Νέοι άνθρωποι είναι.
Εµείς µε όλο το κόστος και µε συγκρούσεις προχωρήσαµε, συ-
γκεκριµένα ο ∆ήµαρχος Κοκκινιάς, σε µονιµοποίηση συµβασιού-
χων.

Εσείς σήµερα που ελέγχετε –δεν ξέρω αν είναι η πλειοψηφία-
δήµους και νοµαρχίες, γιατί δεν προχωράτε σε αυτήν τη µονιµο-
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ποίηση και να συγκρουστείτε έτσι και µε την Κυβέρνηση, αν θέ-
λετε να κάνετε αντιπολίτευση; ∆εν γίνεται, λοιπόν, για λόγους
ουσίας, γιατί κατά βάθος συµφωνείτε µε όλη αυτήν την πολιτική.

Ήθελα να πω δυο λόγια για τη µαθητεία, τα «STAGE». ∆εν
συµφωνούµε. Τα «STAGE», όπως εφαρµόστηκαν και εδώ και στο
εξωτερικό, ήταν τζάµπα και φθηνή εργασία για το κεφάλαιο και
ήταν, πραγµατικά, σχέση δουλείας.

Εµείς τι λέµε; Χρειάζεται η µαθητεία; Βεβαίως. Η κύρια και κα-
θοριστική πού πρέπει να γίνεται; Στην ίδια τη σχολή. Υπάρχουν
ανάγκες µερικές φορές να γίνει και στην παραγωγή. Βεβαίως και
υπάρχουν και το αναγνωρίζουµε. Όµως, αυτές οι ανάγκες θα κα-
λυφθούν µε ειδικές συµβάσεις µε µειωµένο χρόνο εργασίας.

Τώρα, τι κάνει η Ευρωπαϊκή Ένωση και τι θα εφαρµόσει και η
Κυβέρνηση το επόµενο διάστηµα και ποιες είναι οι κατευθύνσεις;
Πέντε εκατοµµύρια –λέει- νέοι άνθρωποι να µπουν γρήγορα στη
παραγωγή. ∆ηλαδή, θα δουλεύουν µε όρους µεσαίωνα, µε 460
ευρώ θα προσφέρουν πλήρη εργασία. Ποιο θα είναι το αποτέ-
λεσµα; Να φουσκώσουν ακόµα περισσότερο τα κέρδη του µε-
γάλου κεφαλαίου.

Και µια και είπε ο κ. Ευθυµίου να θεωρούµε εθνικό ό,τι είναι
αληθινό …

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ο Σολωµός το είπε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ναι. Λέω –επαναλαµβάνοντας τον Σο-

λωµό- ότι αληθινό είναι ότι κάθε άνθρωπος έχει δικαίωµα στη
δουλειά...

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Συµφωνώ απολύτως.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Και δεν µπορείτε να βάζετε σε αντι-

παράθεση εν ονόµατι οποιασδήποτε αξιοκρατίας τον «σταζιερ»
µε το συµβασιούχο, µε τον άνεργο ή τον τριµηνίτη µε τον εξα-
µηνίτη και τον εννεαµηνίτη.

Εµείς, λοιπόν, λέµε σε όλους ότι υπάρχει η δυνατότητα σή-
µερα η κοινωνία να προσφέρει σταθερή µόνιµη δουλειά, αξιο-
πρεπή µισθό, ώστε να ζει καλά. Μπορεί να προσφέρει ένα
ασφαλιστικό σύστηµα που οι άνθρωποι να βγαίνουν πιο νωρίς
στη σύνταξη και όχι να δουλεύουν στα εξήντα πέντε και στα εξή-
ντα επτά χρόνια. Ας πάει κανένας απ’ αυτούς που το προτείνουν
πάνω στο γιαπί να ανέβει στη σκαλωσιά να δούµε αν θα κρατάνε
τα πόδια του ή ας πάει σε ένα σχολείο στα εξήντα πέντε και στα
εξήντα επτά να διδάσκει.

Εµείς πιστεύουµε, λοιπόν, ότι σήµερα µπορεί ο πλούτος που
παράγεται να καλύψει και την εργασία. Αλλά αυτό χρειάζεται µία
συνολική ανατροπή του συστήµατος που έχει φάει πλέον τα
ψωµιά του. Βρωµάει. Παντού σε όλη την ανθρωπότητα δυσωδία
βγαίνει. Να, ένα αποτέλεσµα, τι λέµε στο νέο τον κόσµο. Προς
αυτήν την κατεύθυνση έχουµε εµπιστοσύνη στη νέα γενιά που
θα αναζητήσει διέξοδο αργά ή γρήγορα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τον ωραίο λόγο του
κ. Παφίλη ακολουθεί ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης, για έξι
λεπτά.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούγοντας τις τοποθετήσεις των διακεκριµένων συναδέλ-

φων, νοµίζω ότι απέναντι σ’ ένα πραγµατικό πρόβληµα υπάρχουν
δύο υποκειµενικές λογικές µε αντίστοιχες ένθεν και ένθεν κατη-
γορίες.

Ποιες ήταν αυτές; Οι προσλήψεις τις οποίες κάνατε όλο αυτόν
τον καιρό –λένε οι µεν- ήταν ρουσφετολογικές. Τι λένε οι άλλοι;
Οι άλλοι λένε ότι αυτό το οποίο κάνετε σήµερα είναι ρεβανσι-
σµός. Αυτό προφανώς έχει να κάνει µε τον τρόπο που κάποιος
βλέπει τους εργαζόµενους στο δηµόσιο τοµέα. Έχει να κάνει επί-
σης, µε τον τρόπο που έχουν γίνει οι προσλήψεις στο δηµόσιο
τοµέα και έχει να κάνει και µε τις πρακτικές που ακολούθησε η δι-
οίκηση στο συγκεκριµένο ζήτηµα επί πολύ χρόνο.

Υπάρχει τρόπος να ξεφύγουµε από αυτό; Υπάρχει τρόπος να
µην τοποθετηθούµε ως προς το αν οι προσλήψεις ήταν ρουσφε-
τολογικές ή ως προς το αν οι συγκεκριµένες ρυθµίσεις που φέρ-
νει ο κύριος Υπουργός είναι ρεβανσιστικές;

Εµείς, επειδή δεν είχαµε τη δυνατότητα –καλώς ή κακώς-
µέχρι τώρα να προσλάβουµε κανέναν και επειδή επίσης, δεν αι-
σθανόµαστε ότι έχουµε την υποχρέωση να προστατεύσουµε κα-
νένα δικό µας παιδί, γιατί αν έχει παρεισφρήσει και κανένα όλως

τυχαίως θα παρεισέφρησε εκεί, υπό αυτήν την έννοια διεκδι-
κούµε αυτό που θα έπρεπε –νοµίζω- να είναι το βασικό κριτήριο
αυτής της συζήτησης: Να ορθοτοµήσουµε κατά το δυνατόν τα
πράγµατα και να δώσουµε λύσεις σ’ ένα πραγµατικό πρόβληµα.

Εγώ θα πω, πρώτον, ότι ο δηµόσιος τοµέας είναι πάρα πολύ
µεγάλος. ∆εν είναι δυνατόν να υπάρχουν σήµερα επτακόσιες
εβδοµήντα χιλιάδες απασχολούµενοι στο δηµόσιο. Είναι ένας τε-
ράστιος αριθµός. Εάν συνυπολογίσετε εκεί και τετρακόσιες µία
χιλιάδες οι οποίοι έχουν συνταξιοδοτηθεί από το δηµόσιο, αυτό
µας κάνει ένα εκατοµµύριο εκατόν εβδοµήντα µία χιλιάδες αν-
θρώπους που µισθοδοτούνται από το ελληνικό δηµόσιο.

Επιτρέψτε µου, νοµίζω ότι πλησιάζει αυτή η εικόνα σε αυτό
που θα σκεφτόταν για την οικονοµία το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας που είναι ένας πάρα πολύ µεγάλος δηµόσιος τοµέας,
όπου όλοι τελικώς υπό µία έννοια µισθοδοτούνται στο δηµόσιο….

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Το αντίθετο ακριβώς.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Είµαστε κοντά σε αυτό. Λίγο

ακόµα…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Αυτό λειτουργεί για το κεφάλαιο.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Για να µην αδικήσω και κανέναν,

αυτό µε όλα τα αρνητικά. ∆ιότι αν κάποιος κάνει έναν τεράστιο
δηµόσιο τοµέα όπου όλα είναι δηµόσια –και τα µέσα είναι δηµό-
σια- αυτό, τουλάχιστον, κάτι λέει. Αλλά να έχεις µόνο ιδιωτικά
µέσα παραγωγής και ταυτόχρονα όλους αυτούς τους εργαζό-
µενους, οι οποίοι µισθοδοτούνται από το δηµόσιο, αυτό, πραγ-
µατικά, είναι εξωπραγµατικό.

Άρα ένα το κρατούµενο. Είναι ξεκάθαρο ότι πρέπει να µειωθεί
ο αριθµός των εργαζοµένων στο δηµόσιο.

∆εύτερον, είναι ξεκάθαρο ότι πάντως θα υπάρχουν ανάγκες
προσλήψεων στο δηµόσιο. Και επίσης, είναι ξεκάθαρο ότι αυτό
πρέπει επιτέλους να εξορθολογιστεί. Επιτέλους πρέπει να πάµε
σ’ ένα αντικειµενικό σύστηµα, επιτέλους πρέπει να σταµατήσει,
πράγµατι, το κράτος να θεωρείται λάφυρο.

Αυτό παρεµπιπτόντως το λένε όλες οι κυβερνήσεις επί τη ανα-
λήψει των καθηκόντων τους και µ’ ένα µαγικό τρόπο, όλες οι κυ-
βερνήσεις στην κυβερνητική τους διαδροµή, το καταλύουν µε το
σφοδρότερο και πιο, αν θέλετε, απαράδεκτο τρόπο.

Εγώ προτείνω εδώ το εξής. Κύριε Υπουργέ, την επόµενη φορά
–και θεσπίστε το αυτό πλέον ίσως µε ποινική διάταξη- που κά-
ποιος, παρά τις διατάξεις του νόµου θα προχωρήσει σε πρό-
σληψη, δεν πα να’ ναι δήµαρχος, δεν πα να’ ναι νοµάρχης, δεν πα
να’ ναι Υπουργός, δεν πα να’ ναι διοικητής δηµόσιας υπηρεσίας,
δεν πα να’ ναι οποιοσδήποτε, ας αναλάβει και καµµιά ποινική ευ-
θύνη κα ας αναλάβει να πάει να πληρώσει αυτός προσωπικά από
την περιουσία του όλους αυτούς τους µισθούς που παρά το νόµο
επιβαρύνουν το δηµόσιο.

Πάµε στο πραγµατικό ζήτηµα, όµως, το οποίο υπάρχει τώρα.
Έτσι έγινε. Συνέβη. Εδώ, λοιπόν, υπάρχουν δυο λογικές. Εδώ
πρέπει να ρυθµιστεί µια πραγµατική κατάσταση.

Αυτό το δίληµµα παρεµπιπτόντως, κύριε Πρόεδρε, τίθεται
κάθε φορά µετά από το πέρας µιας ορισµένης κυβερνητικής θη-
τείας. Την προηγούµενη φορά συνέβη, την παρούσα φορά επί-
σης συνέβη, υποθέτω ή θέλω να ελπίζω ότι δεν θα συµβεί το ίδιο
και την επόµενη φορά, ώστε να έχουµε να ξαναλέµε ότι συνέβη.

Επόµενο ζήτηµα. Είναι κακές οι συµβάσεις έργου και οι συµ-
βάσεις µαθητείας ως συµβάσεις, µορφές απασχολήσεως στο ελ-
ληνικό δηµόσιο; Εγώ θα απαντήσω όχι, δεν είναι κατ’ ανάγκη
κακές. Είναι κακές και είναι άθλιες και είναι απαράδεκτες, όταν
δεν είναι πραγµατικές συµβάσεις έργου, άρα είναι συµβάσεις ερ-
γασίας, όταν δεν είναι πραγµατικές συµβάσεις µαθητείας, άρα
είναι συµβάσεις εργασίας. Υπ’ αυτήν την έννοια µπορούν να εξε-
λιχτούν σε κάτι κακό.

Αλλά θα µου επιτρέψετε να πω ότι αυτό µπορεί να συµβεί πα-
ντού, µπορεί να συµβεί και στον ιδιωτικό τοµέα. Μπορεί να υπάρ-
χουν εργοδότες οι οποίοι παρανοµούν. Το ερώτηµα είναι πώς
ελέγχονται.

∆ηµιουργήθηκε µια πραγµατική κατάσταση που πρέπει να
ρυθµίσει ο κύριος Υπουργός; ∆ηµιουργήθηκε. Και τι λέει τώρα
εδώ ο κύριος Υπουργός; Λέει το εξής: «Εγώ θα παρατείνω για
ένα ορισµένο χρονικό διάστηµα αυτές τις συµβάσεις», νοµίζω γε-
νικώς η ρύθµιση αυτή είναι, «ώστε να δώσω τη δυνατότητα σε
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αυτούς που απασχολήθηκαν όλο αυτό το χρονικό διάστηµα να
κανονίσουν τα ζητήµατά τους, µε χρονικό ορίζοντα, όµως, ο
οποίος έχει συγκεκριµένη λήξη και από εκεί και πέρα όλοι στο
ΑΣΕΠ». Νοµίζω ότι περιγράφω χοντρικά αυτή την ιδέα.

Εκεί νοµίζω έρχεται η πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας και λέει:
«Ναι, αυτοί όµως έχουν αποκτήσει εργασιακή εµπειρία. Να µην
τους δώσουµε κανένα πρόσθετο µόριο, ώστε τελικά να µπουν
κάπως προνοµιακά, να έχουν ένα προνόµιο έναντι των άλλων;
∆εν πρέπει για αυτήν τους τη γνώση που απέκτησαν όλο αυτό
το χρονικό διάστηµα, εν πάση περιπτώσει, να αµειφθούν;»

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε τριάντα δευτερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε.
Θα πάρουµε µια θέση, κύριε Πρόεδρε, η οποία νοµίζω ότι είναι

ξεκάθαρη και τετράγωνη. ∆εν µπορεί να γίνει αυτό το οποίο ζητά
η Νέα ∆ηµοκρατία για έναν απλό λόγο. ∆ιότι αυτό αντιβαίνει στην
αρχή τις ισότητας. Οι πολίτες πρέπει να έχουν ισότιµη πρόσβαση
σε αυτόν το µηχανισµό επιλογής υπαλλήλων και εργαζοµένων
στο δηµόσιο. ∆εν είναι δυνατόν κάθε φορά να επιβραβεύεται µια
παράνοµη πρακτική, την οποία εγώ θα δεχθώ ότι την έχει ασκή-
σει το ΠΑΣΟΚ στο παρελθόν, την οποία όµως κακώς, κάκιστα
άσκησε και η Νέα ∆ηµοκρατία κατά τη διάρκεια της κυβερνητι-
κής της θητείας. Και να πάµε τώρα πάλι σε επιβράβευση; Οπότε
πότε τελειώνει αυτό;

Εκεί ακούω, λοιπόν, την ένσταση, ότι ξέρετε το ΠΑΣΟΚ δολίως
το κάνει αυτό και στην πραγµατικότητα το κάνει, γιατί σκοπεύει
να καταστρατηγήσει αυτές τις διατάξεις, ώστε να βάλει τα δικά
του παιδιά.

Εγώ λέω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να είµαστε εδώ να το
καταγγείλουµε, να φωνάξουµε, να ελέγξουµε, να ζητήσουµε να
ψηφιστούν οι αυστηρότερες δυνατές διατάξεις. Αλλά δεν γίνεται
αυτή η πρακτική στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση να διαιωνιστεί.

Εµάς -και τελειώνω κύριε Πρόεδρε- η θέση µας είναι, στην οι-
κονοµική κατάσταση που βρίσκεται η Ελλάδα σήµερα, µε τα δη-
µόσια οικονοµικά της σε αυτό το χάλι, πάγωµα προσλήψεων στο
δηµόσιο, τουλάχιστον, για δυο χρόνια. Και θέλω να ακούσω, εάν
η Νέα ∆ηµοκρατία εµµένει στη θέση της αυτή ή την έχει εγκα-
ταλείψει ή ήταν η προεκλογική της θέση.

Και το δεύτερο που θέλω να πω είναι το εξής: Επιτέλους, ένα
αδιάβλητο σύστηµα για τις προσλήψεις στο δηµόσιο, µε κυρώ-
σεις για όσους διοικούντες παραβαίνουν αυτές τις διατάξεις.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού κ. Μάκη Βορίδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω δύο ανακοι-
νώσεις προς το Σώµα, πριν λάβει το λόγο η Κοινοβουλευτική Εκ-
πρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.

Πρώτη ανακοίνωση της 11-12-2009.
Οι Υπουργοί Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,

Οικονοµικών, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και ∆ικαιοσύ-
νης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Ρύθµιση επιχειρηµατικών και επαγγελµατικών οφειλών
προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις για την επεξεργασία δε-
δοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς και άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
∆εύτερη ανακοίνωση της 11-12-2009.
Η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµοσίας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας Τάξης και

∆ικαιοσύνης καταθέτει την Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης: «Αναµόρφωση συστήµατος προσλήψεων στο δη-
µόσιο τοµέα».

Το λόγο έχει η συνάδελφος Ηρώ ∆ιώτη ως Κοινοβουλευτική
Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.

Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε εδώ σήµερα και

παρακολουθούµε Κυβέρνηση και Αξιωµατική Αντιπολίτευση σε
εναλλασσόµενους ρόλους να χύνουν κροκοδείλια δάκρυα για
τους «σταζιέρ», τους συµβασιούχους και όλους εκείνους τους
εργαζόµενους που οι δικές τους πολιτικές τους κρατούσαν σε

οµηρία όλα τα προηγούµενα χρόνια.
Αυτοί οι ίδιοι που τους είχαν δηµιουργήσει την ελπίδα µονιµο-

ποίησης, αφήνοντας «παραθυράκια» από συµπληρωµατικές δια-
τάξεις και διατάγµατα, που τους χάιδευαν προεκλογικά τα αυτιά
και τώρα τους τα τραβούν οδηγώντας τους στην αβεβαιότητα
για το τι τους ξηµερώνει αύριο και ποιος θα είναι ο επόµενος
αδύναµος κρίκος του συστήµατος.

Τα νούµερα, κύριοι συνάδελφοι, µιλούν ξεκάθαρα και ας µην
ήθελαν κάποιοι προεκλογικά να το δουν ή και να το έβλεπαν, δεν
ήθελαν να το παραδεχθούν διότι θα ήταν παραδοχή αποτυχίας.
Οι προσωρινά απασχολούµενοι στη χώρα έχουν φτάσει τις τρια-
κόσιες πενήντα χιλιάδες, οι µερικά απασχολούµενοι τις διακό-
σιες εβδοµήντα χιλιάδες, οι ενοικιαζόµενοι τις τριάντα χιλιάδες
και οι εργαζόµενοι σε εργολάβους τις εβδοµήντα χιλιάδες.

Περισσότεροι από ογδόντα χιλιάδες νέοι και νέες δέχθηκαν
υποσχέσεις πελατειακού χαρακτήρα ενδεχοµένως –όπως το
λέτε- και πολλοί από αυτούς από τα δύο κόµµατα εξουσίας.
Πόσοι και πόσοι «διορισµοί» -εντός εισαγωγικών- στο δηµόσιο
µετατράπηκαν στην πορεία σε θέσεις ανασφάλιστης εργασίας ή
εργασίες σε προγράµµατα «STAGE», ενώ διακόσιοι εβδοµήντα
χιλιάδες άνθρωποι εργάζονται σήµερα µε µπλοκάκι, ενώ οι ανα-
σφάλιστοι εργαζόµενοι στη χώρα ξεπερνούν τις εξακόσιες χι-
λιάδες!

Η πολιτική απασχόλησης που ακολουθήθηκε τόσο από το
ΠΑΣΟΚ όταν ήταν κυβέρνηση, όσο και από τη Νέα ∆ηµοκρατία,
απέτυχε παταγωδώς να αντιµετωπίσει το πρόβληµα. Η ενίσχυση
της απασχόλησης ποτέ δεν αποτέλεσε κεντρικό στόχο της οικο-
νοµικής πολιτικής, αλλά θεωρήθηκε δευτερεύον µέγεθος. Η
ανεργία θεωρήθηκε ότι θα έπεφτε αυτόµατα µέσω της επίτευ-
ξης υψηλών ρυθµών ανάπτυξης.

Εσείς, σήµερα, κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, µε την επίκαιρη επερώτησή σας φέρνετε το θέµα στη
Βουλή λέγοντας µάλιστα ότι είναι επιτακτική ανάγκη να προστα-
τευθούν οι εν λόγω εργαζόµενοι µε συµβάσεις ορισµένου χρό-
νου. ∆ηλαδή, τόσα χρόνια δεν ήταν επιτακτική ανάγκη; Εσείς που
επί πέντε χρόνια είχατε τα ηνία της χώρας, ήσαστε άµοιροι ευ-
θυνών; Ο κ. Γιακουµάτος που δεν βρίσκεται στην Αίθουσα και
υπογράφει το κείµενο της επερώτησης δεν τα έβλεπε, δεν τα
γνώριζε όλα αυτά, όταν κατείχε τη θέση του Υπουργού Απασχό-
λησης;

∆εκαετίες τώρα, ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµοκρατία υφαρπάζουν την
ψήφο των εργαζοµένων εκµεταλλευόµενοι µεταξύ άλλων τις πε-
λατειακές σχέσεις αναφορικά µε την εργασία, κυρίως στο δηµό-
σιο τοµέα. Όµως, αυτά τα δύο αυτά κόµµατα που εναλλάσσονται
στην εξουσία, είναι αυτά που καλλιέργησαν τις πελατειακές σχέ-
σεις και επωφελήθηκαν απ’ αυτές.

Σήµερα, κύριοι συνάδελφοι των δύο µεγάλων κοµµάτων, κα-
ταγγέλλοντας τέτοιες πρακτικές, εµφανίζεστε τουλάχιστον ανα-
ξιόπιστοι. Εσείς δηµιουργήσατε την εργασιακή βαρβαρότητα,
την επιστροφή στον εργασιακό µεσαίωνα, κύριοι!

Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα να λέτε για το νοµοσχέδιο που
φέρνετε στην Ολοµέλεια την επόµενη εβδοµάδα ότι είναι ένα
βήµα. Το νοµοσχέδιο αυτό, πράγµατι, είναι ένα βήµα, αλλά µισό
και ατελές, το οποίο έγινε διότι συνειδητοποιήσατε ότι οι επιλο-
γές σας διαλύουν τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση των χιλιάδων κενών ορ-
γανικών θέσεων. Βεβαίως, αν δεν το κάνατε, από 1η Ιανουαρίου
θα έκλειναν τα ΚΕΠ και θα διαλύονταν οι δήµοι. Και οι ηµεροµη-
νίες που δώσατε –Απρίλιος του 2010 και δύο χρόνια για τους δή-
µους- προφανώς σχετίζονται µε τις δεσµεύσεις που έχουµε µε
την Ευρωπαϊκή Ένωση για «πάγωµα» των προσλήψεων.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας πω ότι είστε αναντίστοιχοι µ’
αυτά που λέγατε προεκλογικά. Στο πρόγραµµά σας που το κα-
ταθέσατε τρεις ηµέρες πριν από τις εκλογές, µιλάτε για ετήσιο
πολυµορφικό διαγωνισµό εισαγωγής στο δηµόσιο, µε συνδυα-
σµό µορίων και γραπτών εξετάσεων. Πού είναι η προκήρυξη
αυτών των διαγωνισµών; Τους παγώσατε!

Βεβαίως, δεν είναι µόνο αυτά που λέγατε πριν τις εκλογές,
αλλά και αυτά που λέγατε και πολύ πιο παλιά. Υπήρχε πρόταση
νόµου του ΣΥΡΙΖΑ το Νοέµβριο του 2004 για ρυθµίσεις που αφο-
ρούν τους εργαζόµενους ορισµένου χρόνου και µέτρα για την
αποτροπή καταστρατήγησης των εργασιακών τους δικαιωµάτων,

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 11 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1181



πρόταση δική µας, την οποία ψηφίσατε, ψήφισε το ΠΑΣΟΚ!
Και βεβαίως, κύριε Υπουργέ, η δική µας θέση είναι ότι αυτό

έπρεπε να κάνετε, να κάνετε το αυτονόητο, να δώσετε οριστική
λύση σ’ ένα πρόβληµα που ταλανίζει την ελληνική κοινωνία.
Υπάρχουν χιλιάδες, στρατιές οµήρων συµβασιούχων, οµήρων
από την εποχή που κυβέρνηση ήταν ακόµη το ΠΑΣΟΚ.

∆εν µπορεί η λύση στο πρόβληµα αυτό να είναι να παραπέ-
µπουµε στις καλένδες, στους διαγωνισµούς. Προκηρύξτε, λοι-
πόν, άµεσα διαγωνισµούς µέσω ΑΣΕΠ, υπερασπιστείτε τη
δηµόσια σφαίρα, το δηµόσιο τοµέα και το κοινωνικό της έργο.

Πρωτύτερα, στην πρωτολογία σας, επικαλεστήκατε το Σύ-
νταγµα και λέτε ότι είναι αντισυνταγµατικό και όλα αυτά που εί-
πατε. Έχω, όµως, να σας πω ότι το Σύνταγµα δεν το ορίζουµε
όπως µας αρέσει. Και γνωρίζετε πολύ καλά ότι υπάρχει και η
απόφαση 18/2006 του Αρείου Πάγου που εκτιµά πως το Σύ-
νταγµα δεν απαγορεύει τη µετατροπή των συµβάσεων ορισµέ-
νου χρόνου ή έργου σε συµβάσεις αορίστου χρόνου.

Εµείς, κύριοι συνάδελφοι, στο ΣΥΡΙΖΑ προτείνουµε και διεκδι-
κούµε την κατάργηση όλων των ελαστικών µερικών και άτυπων
µορφών εργασίας και την αντικατάστασή τους από σχέσεις πλή-
ρους απασχόλησης, την αντικατάσταση των συµβάσεων έργων,
των συµβάσεων ορισµένου χρόνου και της προσωρινής απα-
σχόλησης µε συµβάσεις αορίστου χρόνου.

Ταυτόχρονα, διεκδικούµε τη διαµόρφωση τριών ισότιµων στα
δικαιώµατα µορφών εργασίας: Τη µόνιµη, ενιαία και πλήρη
σχέση εργασίας στο δηµόσιο, τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτο-
διοίκησης και στα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου. Τη στα-
θερή, τακτική, ενιαία και πλήρη εργασία µε βάση τους
οργανισµούς-κανονισµούς που έχουν υπογραφεί µε τις συλλο-
γικές συµβάσεις εργασίας στις ∆ΕΚΟ. Τη σταθερή, τακτική, ενι-
αία και πλήρη εργασία µε συµβάσεις αορίστου χρόνου όχι µόνο
στο δηµόσιο, αλλά και στον ιδιωτικό τοµέα.

Στο ΣΥΡΙΖΑ διεκδικούσαµε και διεκδικούµε την κατάργηση των
αντιεργατικών νοµοθετικών ρυθµίσεων και οδηγιών που αφορούν
τη διευθέτηση του συνολικού χρόνου απασχόλησης, την «ενοι-
κίαση εργαζοµένων», τα Προγράµµατα «STAGE», τις συµβάσεις
έργου, την εφαρµογή οδηγίας Bolkenstein, «flexicurity» και όλα
τα υπόλοιπα. Θέλουµε την αναγνώριση και την αναδροµική κά-
λυψη µε δαπάνες του δηµόσιου ή του ΟΑΕ∆ όλων των εργασια-
κών µισθολογικών, ασφαλιστικών και συνταξιοδοτικών
δικαιωµάτων των εργαζοµένων αυτών των κατηγοριών.

Παλεύουµε και θα παλέψουµε για την κατάργηση όλων των
αρνητικών διακρίσεων σε βάρος των νέων που έχουν θεσπιστεί
από το 1992 µέχρι σήµερα, αλλά και για την επέκταση της εφαρ-
µογής της εργατικής νοµοθεσίας σε νέες κατηγορίες, κυρίως
νέων, που εργάζονται µε άτυπες και ελαστικές µορφές απασχό-
λησης.

Είναι δε αυτονόητο ότι ζητούµε την κατάργηση των υπεργο-
λαβιών στο δηµόσιο µε ταυτόχρονη κάλυψη των διαρκών και µό-
νιµων αναγκών µε προσλήψεις µόνιµου προσωπικού.

Τέλος, θέλουµε τη λήψη και εφαρµογή µέτρων προστασίας
του νόµιµου ωραρίου εργασίας, την ενίσχυση των µηχανισµών
ελέγχου και εφαρµογής της εργατικής νοµοθεσίας και τη θε-
σµοθέτηση της συµµετοχής εκπροσώπων των συνδικάτων και
των εργαζοµένων στην επιχείρηση και συλλογικές διαδικασίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία φράση.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, αν θέλετε

δικαίωµα συναίνεσης για να εφαρµόσετε τη «δεξιά πολιτική» του
κ. Καραµανλή που καταδικάστηκε στις τελευταίες εκλογές, δεν
θα µας βρείτε συµµάχους.

Αν θέλετε να συζητήσουµε την εφαρµογή µιας αριστερής πο-
λιτικής, εµείς θα είµαστε εδώ για να την υποδείξουµε. Θα είµα-
στε οι πρώτοι.

∆υστυχώς, όµως, εάν έχετε αποφασίσει αλλιώς –όπως δια-
φαίνεται- θα µας βρείτε απέναντι.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μπράβο, κυρία

∆ιώτη, για την προσωπική σας παρουσία και παρουσίαση.
Στο σηµείο αυτό ολοκληρώθηκαν οι πρωτολογίες και εισερ-

χόµεθα στις δευτερολογίες των οµιλητών.
Πρώτος είναι ο κ. Ελευθέριος Αυγενάκης από την Κρήτη.
Κύριε Αυγενάκη, έχετε το λόγο για πέντε λεπτά για να δευτε-

ρολογήσετε.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Θα χρειαστώ πολύ λιγότερο

χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

γι’ αυτό.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, παρακολούθησα

µε πολύ ενδιαφέρον την τοποθέτησή σας και οµολογώ ότι ανέ-
µενα κάποια ρητή αναφορά, κάποια σαφή δέσµευση από µέρους
σας, όσον αφορά την τύχη των συµβασιούχων στις περιφέρειες,
στους δήµους και τις κοινότητες της χώρας µας, γιατί πρόκειται
για ένα πραγµατικό πρόβληµα.

Και το θέµα µας δεν είναι αν ακούµε ευχάριστα λόγια, αλλά
εάν έχετε τη λύση αυτού του προβλήµατος. ∆υστυχώς, δεν
άκουσα τίποτε τέτοιο. ∆εν άκουσα καµµία πρόταση και καµµία
λύση. Και βέβαια, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι η επίκαιρη
επερώτηση όντως είχε κατατεθεί πολύ πριν έρθει το νοµοσχέδιο
στη Βουλή.

Αντιθέτως, άκουσα µόνο προθέσεις διακηρυκτικού χαρακτήρα
και ένα ευχολόγιο για το ότι µε το νοµοσχέδιο που προωθείτε για
την αναµόρφωση του συστήµατος προσλήψεων θα λύσετε όλα
τα υπάρχοντα προβλήµατα ως διά µαγείας. Και µάλιστα, εκ-
πλήσσεστε που αντί να σας στηρίξουµε, σας εγκαλούµε, όπως εί-
πατε.

Σας είπε κανείς από τους συναδέλφους µου που πήραν το
λόγο να συνεχίσετε το καθεστώς αυτό; Μάλλον λάθος ακούσατε.
Σας κρίνουµε και θα σας ελέγχουµε στα πλαίσια των κοινοβου-
λευτικών δυνατοτήτων και δικαιωµάτων που έχουµε για τις απο-
φάσεις, αλλά και για τα πισωγυρίσµατά σας.

∆εν θα µπω σε λεπτοµέρειες σχετικά µε το σχέδιο νόµου. Πι-
στέψτε µε ότι εδώ αντιµέτωποι θα είµαστε πάλι, όταν έρθει το
σχέδιο νόµου προς συζήτηση στην Ολοµέλεια και στην περί-
πτωση που παραµείνετε αµετακίνητοι στις θέσεις σας. Και θα κά-
νουµε και πάλι αυστηρή κριτική, όσο κι εάν αυτό δεν είναι
ευχάριστο. Όµως, επιθυµούµε να είναι παραγωγικό και χρήσιµο.

Επιτρέψτε µου να υπογραµµίσω ότι µε τις ρυθµίσεις που προ-
ωθείτε και αφορούν το ΑΣΕΠ ισοπεδώνετε τον ιδρώτα και τους
κόπους τόσων χρόνων χιλιάδων απασχολουµένων, καθώς κα-
ταργείτε την προσαύξηση του 50% των µορίων της πρότερης
εµπειρίας στο δηµόσιο τοµέα.

Σήµερα, δηλαδή, έρχεστε και λέτε σε χιλιάδες εργαζόµενους
ότι όλοι οι κόποι σας, όλες οι ατελείωτες ώρες που έχετε περά-
σει, εξυπηρετώντας τους πολίτες, δεν έχουν σηµασία και έχουν
µικρή αξία ή µικρότερη απ’ αυτήν που αρχικά είχατε πει.

Και κάτι ακόµη, που δεν άπτεται της αρµοδιότητας, αλλά είναι
ενδεικτικό του ότι δεν έχετε πρόγραµµα και ότι δεν έχετε σχέ-
διο, κύριε Υπουργέ. Μας είπατε δηλαδή, αµέσως µόλις αναλά-
βατε τη διακυβέρνηση της χώρας, ότι καταργείτε τη συνέντευξη.
Όµως, προχθές, δηλώνατε εσείς ο ίδιος στην αρµόδια επιτροπή
της Βουλής ότι η συνέντευξη θα διατηρηθεί σε ορισµένες περι-
πτώσεις, ενώ µαθαίνουµε ότι µόλις την Τετάρτη το Υπουργείο ∆ι-
καιοσύνης ενέκρινε την πραγµατοποίηση συνεντεύξεων για την
πλήρωση ογδόντα έξι θέσεων. Καµµία ξεκάθαρη θέση και σε
αυτό το θέµα, κανένας σχεδιασµός, καµµία προετοιµασία.

Και κάτι ακόµη πιο σηµαντικό που δεν µας λέτε και δεν µας εί-
πατε, κύριε Υπουργέ. Τι θα κάνετε µε όσους έχουν σύµβαση και
απασχολούνται στις υπηρεσίες των περιφερειών και των ΟΤΑ
πρώτου και δευτέρου βαθµού; Γιατί είναι γεγονός ότι πολλοί πο-
λίτες βλέπουν πως ό,τι κάνετε µε τους «σταζιέρ» θα κάνετε και µε
τους συµβασιούχους των ΟΤΑ και των περιφερειών της χώρας.
Γιατί η πλειονότητα των Ελλήνων πολιτών κατανοεί ότι η λογική
κατάργηση των «STAGE» είναι αυστηρά κοµµατική και µόνο κοµ-
µατική. Φοβούνται και αισθάνονται, κύριε Υπουργέ, ότι ακριβώς
όπως προχωράτε στην αντικατάσταση απασχολουµένων στα
προγράµµατα «STAGE» µε νέους συµβασιούχους ορισµένου
χρόνου έτσι θα αντικαταστήσετε σταδιακά και µεγάλο µέρος από
τους υπόλοιπους συµβασιούχους των ΟΤΑ και των περιφερειών
της χώρας. Ούτε και σήµερα δεσµεύεστε ότι δεν θα πειράξετε
κανένα από τους συµβασιούχους, ότι δεν θα προχωρήσετε σε

1182 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



προσλήψεις και απολύσεις, µε βάση την κοµµατική ταυτότητα,
όπως το συνηθίζατε στο παρελθόν. Ή τότε ήταν άλλο ΠΑΣΟΚ;

Βεβαίως, σε εσάς προσωπικά που ξέρετε πολύ καλά ότι σας
εκτιµώ και σας σέβοµαι δεν έχει κανένας τίποτα να σας προσά-
ψει. Γιατί τότε στο ΠΑΣΟΚ άλλοι ήταν σε θέσεις ευθύνης.

Να σας θυµίσω, βεβαίως, ότι και µε την υπογραφή του κ. Πα-
πανδρέου, ως τότε Υπουργού Παιδείας, µονιµοποιήθηκαν αρκε-
τοί δεκαεξαµηνίτες «σταζιέρ» σε θέσεις του Υπουργείου
Παιδείας. Το αγνοείτε αυτό; Και δεν δεσµεύεστε, παρ’ όλο που
µιλάµε για περίπου εκατό χιλιάδες οικογενειών συµβασιούχων
που ανησυχούν για το µέλλον τους; Αυτό είναι για µένα πρωτο-
φανές. Συνεχίζετε, κατά την άποψή µου, µε τη στάση σας να επι-
τείνετε την αβεβαιότητά τους.

Και κάτι ακόµη απλό, που, επίσης, δεν είµαι πεπεισµένος ότι
µπήκατε και στον κόπο να µάθετε. Πρώτον, ποιος είναι ο ακρι-
βής αριθµός των συµβασιούχων; ∆εύτερον, ποιος είναι ο ακρι-
βής αριθµός των stagiers; ∆εν ξέρετε, κύριε Υπουργέ.

Κατέθεσα ερωτήσεις στους αρµόδιους συναδέλφους σας.
Πήρα απαντήσεις µόλις από δύο-τρεις Υπουργούς σχετικά µε
τον αριθµό. Ως Κυβέρνηση, δεν ξέρετε τι ακριβώς ή για ποιους
αποφασίζετε και ποιους και πόσους βγάζετε στο δρόµο.

Ένα ακόµη ερώτηµα, στο οποίο, επίσης, δεν πήρα απάντηση:
Τι θα γίνει, κύριε Υπουργέ, µε την αποζηµίωση των τελευταίων
µηνών των stagiers και µέρους συµβασιούχων, όπως σας ανέ-
φερα στην πρωτολογία µου;

Είπατε για λογικές Μπανανίας. Τι ακριβώς είχατε στο µυαλό
σας, πέρα απ’ αυτά που µέσα σε δύο µήνες διακυβέρνησης έχετε
καταφέρει να δηµιουργήσετε σε περίπου εκατόν πενήντα χιλιά-
δες συµπολίτες µας συµβασιούχους και «σταζιέρ»;

Και ένα ερώτηµα από τους συµβασιούχους της ΕΡΤ, που
έφθασε πριν από λίγο στα χέρια µου. Ρωτούν αν συµπεριλαµβά-
νονται στο εν λόγω νοµοσχέδιο και τι θα ισχύσει γι’ αυτούς από
1.1.2010.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Από το Ηράκλειο µε-

ταβαίνουµε στο Κιλκίς. Το λόγο έχει ο γιατρός συνάδελφος κ.
Κωνσταντίνος Κιλτίδης.

Ορίστε, κύριε Κιλτίδη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ειλικρινά δεν θα δευτερολογούσα και να µε συγχωρήσει ο

Υπουργός –δεν είµαι αγενής- αλλά βιάζοµαι, γιατί πρέπει να τα-
ξιδέψω. Ένιωσα την ανάγκη να δευτερολογήσω για πολύ απλούς
λόγους και µάλλον ένα κυρίαρχα απλό λόγο:

Υπάρχει συλλογική ευθύνη, κύριε Υπουργέ, αλλά ουδέποτε εκ-
ποίησα προσωπικά την προσωπική ευθύνη του πολιτικού και τη
στάση την προσωπική του καθενός µας. Άλλο εάν ο έλασσων κα-
λύπτεται από τα µείζονα της κοµµατικής δεοντολογίας και της
κοµµατικής «νοµιµότητας».

Ουδέποτε από το 2000 υπεστήριξα ποτέ ως θέση δική µου
προσωπική ότι πρέπει να συνεχιστεί αυτή η κατάσταση στο ελ-
ληνικό δηµόσιο. Στην πρωτολογία µου θέλησα να τονίσω ότι
πάση θυσία αναζητείται η γενναιότης, για να πειστεί η κοινωνία
και να πειστούν οι Έλληνες πολίτες, ιδίως οι αδύνατοι εργαζό-
µενοι Έλληνες πολίτες, ότι αυτό το κράτος αρχίζει από µηδενική
βάση να παράγει το δίκιο που πρέπει για εργαζοµένους.

Έτσι, µε αυτήν τη σκέψη θέλω να σας υπενθυµίσω ότι η ∆η-
µοτική Αρχή των Αθηνών δεν άκουσα πουθενά να λέει για µονι-
µοποίηση. Ζητά επισήµως αυτό που ζητάω και εγώ ως οµιλών
Βουλευτής µέσα σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, τη µοριοδότηση ως
εκτόνωση αυτής της καταστάσεως και που προφανώς η εκά-
στοτε δηµοτική αρχή έχει λόγο να ζητά ευθύνες από την εκά-
στοτε κεντρική εξουσία εφόσον από εκεί παράγεται το δίκαιο
περί των προσλήψεων και της προκηρύξεως του διαγωνισµού.

Εποµένως, γι’ αυτό που συνέβη στην Αθήνα, υπάρχει ευθύνη
–αν το θέλετε- από αυτούς που κυβέρνησαν, προφανώς από την
κυβέρνηση στης οποίας το κόµµα ανήκω, από εσάς και όχι από
τη δηµοτική αρχή.

Ο νόµος Σκανδαλίδη και αυτός είχε καταληκτική ηµεροµηνία.
Κάθε νόµος που ζητά να εκτονώσει, κύριε Υπουργέ, πάντοτε θα
έχει καταληκτική ηµεροµηνία και η προσδοκία της δικής µας κυ-
βέρνησης, τουλάχιστον η θεµιτή, ήταν να εκτονώσει. ∆εν το πέ-

τυχε και προφανώς ορθώς πράττετε και µας το υπενθυµίζετε.
Και ορθώς και εµείς, όµως, λέµε να µην ξαναγίνει το ίδιο από
εσάς.

∆εν µονοπωλώ την κοινωνική ευαισθησία, θέλω όµως να θυ-
µίσω και στον φίλο µου και αγαπητό συνάδελφο, κ. Μάκη Βορίδη,
ότι το Σύνταγµα οι πολίτες στη νοµική του διάσταση δεν το βιώ-
νουν, σίγουρα όµως γνωρίζουν τους νόµους. Νόµοι του κράτους
έδωσαν τη θεµιτή προσδοκία σε εργαζοµένους να προσδοκούν
τη µοριοδότησή τους στις προσλήψεις του δηµοσίου. Η ευθύνη
ανήκει προφανώς σε όσους κυβερνούν. Αλλά όταν όµως κάποιος
θέλει να διεκδικήσει µε γενναιότερο τρόπο το κοινωνικό και το
πολιτικό του –αν θέλετε- δίκαιο και την επιβράβευσή του, τότε
επιβραβεύεται µόνο όταν εφαρµόσει αυτό το κοινωνικό κεκτη-
µένο, το οποίο το ξέρει αυτός ο αδύναµος εργαζόµενος και ζητά
επιτέλους από µηδενική βάση την κοινωνική έναρξη του δικαίου
που εσείς επαγγέλλεσθε.

Έτσι, λοιπόν, κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι από κά-
ποιους µας το ερώτηµα είναι ξεκάθαρο και η κριτική είναι ξεκά-
θαρη, ότι ναι, έγινε ό,τι έγινε! Πρέπει όλοι µαζί να προχωρήσουµε
σε αυτό το οποίο αναζητά η ελληνική κοινωνία. Πρέπει όµως να
εκτονωθεί µε κανόνες δικαίου και από το παρελθόν και έναντι
του µέλλοντος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ο συνάδελφος κ. Νι-

κόλαος Παναγιωτόπουλος από τη Νέα ∆ηµοκρατία, Βουλευτής
Καβάλας, έχει το λόγο για τρία λεπτά για να δευτερολογήσει.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, είπατε
πολλά και ενδιαφέροντα.

Θα πρέπει κι εγώ µε τη σειρά µου να πω, ότι δεν έχω κανένα
πρόβληµα να παραδεχτώ και τις δυσλειτουργίες του συστήµα-
τος που αναπτύχθηκαν επί ηµερών της προηγούµενης κυβέρνη-
σης αλλά και τους ειδικούς κακούς χειρισµούς που έχουν
προκύψει. Για παράδειγµα συµφωνούµε ότι κακώς δεν είχε προ-
κηρυχθεί διαγωνισµός για µόνιµους εργαζόµενους στις περιφέ-
ρειες και απασχολούνταν οι συµβασιούχοι -οι οποίοι µας έφεραν
κι εδώ σήµερα µε αυτήν την ειδική επερώτηση- µέχρι τώρα.

Από εκεί και πέρα, όµως, πρέπει να δεχθείτε κι εσείς ότι υπάρ-
χει µία συγκεκριµένη κοινωνική πραγµατικότητα σήµερα, υπάρ-
χει µία συγκεκριµένη λειτουργική πραγµατικότητα στο δηµόσιο
τοµέα και πρέπει κάτι να γίνει και µάλιστα πρέπει εσείς να απο-
σαφηνίσετε τις προθέσεις σας. Αν δείτε στην επερώτηση που κά-
νουµε αυτό σας ζητούµε, να αποσαφηνίσετε τις προθέσεις σας.
Αυτά που έχουµε µέχρι τώρα είναι αντιφατικά µηνύµατα.

Εξηγούµαι: ∆ηλώνετε ότι καταργείτε τα «STAGE». Καλά µέχρι
εδώ. ∆ιατηρείτε όµως µία άλλη µορφή –ας το πούµε- στρεβλής
εργασίας στο δηµόσιο που είναι οι συµβάσεις έργου. Τους πα-
ραπέµπετε όλους αυτούς στο ΑΣΕΠ, αλλά δειγµατοληπτικά και
από το παράθυρο γίνονται προσλήψεις όπως αυτές που σας είπα
στο Υπουργείο Απασχόλησης για ογδόντα έξι άτοµα όπου τις
προϋποθέσεις πρόσληψης δεν θα τις εξετάσουν οι αξιωµατούχοι
του ΑΣΕΠ αλλά τα στελέχη του Υπουργείου. Αυτά, λοιπόν, είναι
αντιφατικά µηνύµατα. Εξαγγέλλετε την κατάργηση της συνέ-
ντευξης, αλλά την Τετάρτη θα πραγµατοποιηθεί η συνέντευξη σ’
ένα διαγωνισµό ο οποίος ήταν να παγώσει αλλά δεν πάγωσε,
αυτός του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης για πλήρωση ογδόντα έξι θέ-
σεων, αν δεν κάνω λάθος, στις υπηρεσίες αρµοδιότητας Υπουρ-
γείου ∆ικαιοσύνης της χώρας.

Αυτά τα αντιφατικά µηνύµατα δηµιουργούν την ανασφάλεια,
αυτά τα αντιφατικά µηνύµατα κάνουν τους εργαζόµενους της πε-
ριφέρειας, όπως ακριβώς προκύπτει από την επερώτησή µας, να
αισθάνονται ότι αιωρούνται και δεν ξέρουν τι τους ξηµερώνει.
Ίσως είναι ατυχές το timing της συζήτησης αυτής της επερώτη-
σης, δεδοµένου ότι από εβδοµάδα θα έλθει στην ολοµέλεια και
το νοµοσχέδιο που επεξεργάζεστε στην επιτροπή. Είµαι σίγου-
ρος ότι εκεί κάποια από αυτά τα ερωτήµατα θα απαντηθούν.

Όµως νοµίζω ότι πρέπει να υπάρχει µία αποσαφήνιση. Νοµίζω
ότι δεν πρέπει ο έχων τη φιλοδοξία να µονιµοποιηθεί ή να απο-
κτήσει εργασία στο δηµόσιο, να θεωρεί ότι πρέπει να έχε µπάρ-
µπα στην Κορώνη για να το πετύχει αυτό. Όµως, από την άλλη
µεριά επιφυλασσόµεθα µήπως, τελικά, µε την αλλαγή της κατά-
στασης απαιτείται να υπάρχει µπάρµπας στη Μεθώνη και όχι

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΘ’ - 11 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2009 1183



στην Κορώνη. Κάτι τέτοιο θα ήταν απευκταίο. Είναι µία πρώτης
τάξεως ευκαιρία από εβδοµάδα να το αποσαφηνίσουµε γι’ αυ-
τούς που αγωνιούν στους δρόµους. ∆εν εκµεταλλευόµαστε την
κατάσταση µε «κροκοδείλια» δάκρυα µέσα σε αυτήν την Αίθουσα
και να είστε σίγουροι γι’ αυτό!

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

το συνάδελφο κ. Παναγιωτόπουλο.
Ως προεδρεύων θα κρατήσω τη χρυσή φράση, κύριε Υπουργέ,

ότι δεν έχει να σας προσάψει κανείς τίποτα, εσάς προσωπικά.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για δέκα λεπτά για να δευτερο-

λογήσετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. Ευχαριστώ και τους συναδέλφους.

Νοµίζω ότι µου επιτρέπεται να αισθάνοµαι ότι η σηµερινή συ-
ζήτηση έπιασε πραγµατικά τόπο και ειλικρινά χαίροµαι και σας
ευχαριστώ γι’ αυτό. Γιατί είναι προφανές –ούτε εσείς απαιτείτε
από την Κυβέρνηση, αλλά ούτε και η Κυβέρνηση από τους Βου-
λευτές- ότι δεν θέλουµε τίποτα περισσότερο από το να λαµβά-
νονται υπ’ όψιν αυτά που ισχυριζόµαστε, γιατί δεν έχουµε καµµία
άλλη πρόθεση παρά µόνο να γνωστοποιούµε στην Εθνική Αντι-
προσωπεία τα πραγµατικά δεδοµένα των προβληµάτων και, βε-
βαίως, να παίρνουµε την πολιτική ευθύνη για τις λύσεις που
προτείνουµε.

Θέλω να πω ότι υπήρξαν παρατηρήσεις και προτάσεις που
σαφώς θα ληφθούν υπ’ όψιν. Θέλω ακόµα να πω, διευκρινίζο-
ντας ότι ορισµένα στοιχεία ότι έχουµε δώσει, δεν ξέρω αν ήταν
δική σας η ερώτηση, κύριε Αυγενάκη, για τον αριθµό των
«STAGE»…

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Τα έχω πάρει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Α, τα έχετε πάρει.
Και για τους συµβασιούχους συνολικά του δηµοσίου τα έχουµε
τώρα.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Από εσάς αναλυτικότατα. Από
άλλα υπουργεία δεν έχουµε ενηµερωθεί.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ναι, δεν το ξέρω.
∆εν θυµόµουνα αυτήν τη στιγµή, όµως, εάν ήταν δική σας η ερώ-
τηση.

Επίσης θέλω να πω για τον κ. Κιλτίδη κάτι. Εγώ αναγνώρισα
προηγουµένως -και εγώ δεν πιστεύω, κυρίως όταν έρχεται η ώρα
του απολογισµού στην έννοια της συλλογικής πολιτικής ευθύ-
νης, γιατί πολλές φορές αυτή σκεπάζει καταστάσεις- για το ∆ήµο
της Αθήνας –δεν είναι εδώ αυτήν τη στιγµή ο κύριος συνάδελ-
φος, έπρεπε να φύγει- ότι δεν είναι τα πράγµατα έτσι. Ο κάθε
δήµος, ιδίως δε στις υπηρεσίες καθαριότητας -των οποίων το
προσωπικό αµείβεται από τα περίφηµα ανταποδοτικά τέλη, δη-
λαδή από τον πολίτη ευθέως, από αυτά που πληρώνει µέσω των
λογαριασµών της ∆ΕΗ- είναι αποκλειστικά αρµόδιος εάν και
όποτε θέλει, εάν και όποτε αποδείξει ότι έχει τα χρήµατα για να
πληρώνει το προσωπικό των υπηρεσιών του, να κάνει προκηρύ-
ξεις, πρόσληψης τακτικού προσωπικού.

Ο λόγος για τον οποίο ο όποιος δήµος, για να µη µιλούµε µόνο
για το ∆ήµο της Αθήνας, έχει αυτήν τη στιγµή συµβάσεις έργου
και δεν έχει µόνιµο τακτικό προσωπικό, ο µόνος λόγος για τον
οποίο µπορεί να συµβαίνει αυτό, είναι γιατί η ίδια η ηγεσία του
όποιου δήµου δεν προχώρησε τις διαδικασίες ή δεν τεκµηρίωσε
τη δυνατότητά της να έχει τα χρήµατα για να το κάνει αυτό. Ούτε
η προηγούµενη πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εσωτερικών
στην πραγµατικότητα δεν ευθύνεται αν σήµερα οι συµβασιούχοι
έργου είναι τόσοι πολλοί, στην υπηρεσία καθαριότητας του
δήµου, που σας ξαναλέω είναι µία υπηρεσία, η οποία αµείβεται,
όχι από τους κεντρικούς αυτοτελείς πόρους, δηλαδή από τις
χρηµατοδοτήσεις του κρατικού προϋπολογισµού, αλλά από τα
ανταποδοτικά τέλη.

Τώρα για να µην επαναλαµβάνω επιχειρήµατα, τα οποία ανα-
πτύχθηκαν και από µένα και από τον Κοινοβουλευτικό µας Εκ-
πρόσωπο µε απόλυτη πληρότητα -που πιστεύω ότι αποτελούν
µία τεκµηριωµένη από µας προσέγγιση συνολικά στο θέµα των

συµβασιούχων- θα ήθελα να πω ότι ουσιαστικά είναι ένα το µε-
γάλο θέµα, αγαπητοί συνάδελφοι.

Το νοµοσχέδιο που θα έλθει την επόµενη εβδοµάδα, δεν είναι
ένα νοµοσχέδιο που εµείς το εισάγουµε µε πρόθεση επάνω εκεί
να κρίνουµε το παρελθόν, το παρελθόν το πρόσφατο και το απώ-
τερο. Είναι ένα θέµα προς συζήτηση που µπορεί να γίνεται και να
µη τελειώσει και ποτέ. Και δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι
άλλη άποψη θα έχουµε εµείς για το πρόσφατο παρελθόν, άλλη
άποψη θα έχετε εσείς για το παρελθόν είτε το πρόσφατο είτε το
απώτερο σε σχέση µε µας ή µε τα υπόλοιπα κόµµατα κ.ο.κ. Το
νοµοσχέδιο, όµως, που έρχεται είναι και θα είναι µια και ευκαιρία
και υποχρέωση για όλους µας να συζητήσουµε για το µέλλον.

Επιτρέψτε µου την πρωτοβουλία να πω ότι εδώ είναι το δύ-
σκολο θέµα για τους Βουλευτές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης. Γιατί η συζήτηση για το νοµοσχέδιο για τις προσλήψεις,
εφόσον στην πραγµατικότητα είναι µια συζήτηση για το µέλλον,
είναι µια πολύ δύσκολη συζήτηση αν κάποιος αποφασίσει να την
προσεγγίσει µε στοιχεία του παρελθόντος, µε εµπειρίες του πα-
ρελθόντος, µε δεδοµένα του παρελθόντος. Ήδη οι πολιτικές δυ-
νάµεις έχουν αποφασίσει και δεν το κάνουν αυτό. Και νοµίζω ότι
σας δείχνουν το δρόµο. Στη συγκεκριµένη περίπτωση η τοποθέ-
τηση του κ. Βορίδη ήταν σαφέστατη, όπως και χθες στη Βουλή.

Θα είναι µεγάλο λάθος και θα είναι κρίµα για τον τόπο, η Νέα
∆ηµοκρατία υπό µία νέα ηγεσία, να εµφανίσει µια εικόνα «µία από
τα ίδια». Θα είναι κρίµα για τον τόπο, γιατί αυτό το οποίο εµείς
πάµε αυτήν τη στιγµή να εγκαταστήσουµε, είναι ένα σύστηµα, το
οποίο δεν είναι κοµµένο και ραµµένο στα µέτρα κανενός κόµµα-
τος. Είναι παραδοµένο σε κανόνες αξιοκρατίας, διαφάνειας και
αντικειµενικότητας.

Η θέληση και του Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης να κα-
θιερώσουµε ένα παντελώς αδιάβλητο σύστηµα, φάνηκε χθες στη
συζήτηση κατ’ άρθρον που είχαµε στην αρµόδια επιτροπή της
Βουλής. Ο συνάδελφός σας κ. Ζώης και εκπρόσωπός σας στη
χθεσινή συζήτηση, θεώρησε ότι µία από τις εξαιρέσεις που εί-
χαµε αφήσει –ήταν κάτι προγράµµατα του ΟΑΕ∆- θα µπορούσε
να ερµηνευτεί -παρ’ ότι δεν έχει καµµία σχέση µε τα «STAGE»-
ότι έχει παραµείνει ως εξαίρεση από το ΑΣΕΠ για να µπορέσει
µέσα από εκεί κάποιος κάτι να οργανώσει και να κάνει τα γνωστά
παραθυράκια. Με το που το πρότεινε, αµέσως δεχτήκαµε να
απαλειφθεί ως εξαίρεση, αποδεικνύοντας, ξανά λέω, τη βού-
ληση του Πρωθυπουργού, της Κυβέρνησης και σύσσωµης της
κοινοβουλευτικής µας πλειοψηφίας, της Κοινοβουλευτικής µας
Οµάδας, να δηµιουργήσουµε στη χώρα συνθήκες, ειδικά σ’ αυτό
το κρίσιµο θέµα που τόσο πολύ έχει ταλαιπωρήσει εκατοµµύρια
Ελλήνων, οι οποίες να υπακούουν σε αντικειµενικές αρχές και
κανόνες.

Η έκκληση του Κοινοβουλευτικού µας Εκπροσώπου είναι,
πράγµατι, πολύ ουσιαστική και εδράζεται σε πραγµατικό περιε-
χόµενο, που νοµίζω ότι είναι ταυτόχρονα και µία πρόκληση, θε-
τική πολιτική πρόκληση, προς όλες τις πολιτικές δυνάµεις, έτσι
να δουν το νοµοσχέδιο την ερχόµενη εβδοµάδα. Γιατί έτσι, µε
βάση την τοποθέτησή τους, κατά την ταπεινή µου γνώµη, θα κρι-
θούν και από τους πολίτες, ξανά λέω, όχι για το παρελθόν -που
αυτό έτσι κι αλλιώς κρίθηκε στις 4 Οκτωβρίου- αλλά για το µέλ-
λον. Και θα είναι κρίµα για τον τόπο να µην είναι και για τη Νέα
∆ηµοκρατία αυτό το νοµοσχέδιο η ευκαιρία να κάνει και η ίδια
µια νέα αρχή, αλλά στην πραγµατικότητα και όχι στα λόγια.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πάρα πολύ.

Με τη δευτερολογία του Υπουργού Εσωτερικών, Αποκέντρω-
σης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης Ιωάννη Ραγκούση, κη-
ρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν
7/6/27.11.2009 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Νέας ∆η-
µοκρατίας προς τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, σχετικά µε τους συµβασιούχους
που εργάζονται στις περιφέρειες και τους δήµους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά
των συνεδριάσεων της Πέµπτης 26 Νοεµβρίου 2009, της Παρα-
σκευής 27 Νοεµβρίου 2009 και της ∆ευτέρας 30 Νοεµβρίου 2009
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και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά των συνεδριάσεων της Πέµπτης 26 Νοεµβρίου 2009, της
Παρασκευής 27 Νοεµβρίου 2009 και της ∆ευτέρας 30 Νοεµβρίου
2009 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λή-
ξουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 13.56’ λύεται η συνε-
δρίαση για τη προσεχή ∆ευτέρα 14 ∆εκεµβρίου 2009 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 5/4/26-11-2009 επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών
του ΛΑΟΣ προς τον Υπουργό Εξωτερικών σχετικά µε τις Ελλη-
νοτουρκικές σχέσεις, ΠΓ∆Μ, Κυπριακό, σύµφωνα µε την ηµερή-
σια διάταξη που σας έχει διανεµηθεί.
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